
سفیر ایران در کاراکاس:

سـفیر ایـران در ونزوئـا بـا تاکیـد بـر تقویت 
روابـط دو کشـور گفـت: فرصت هـای صـادرات 
کالا و خدمـات بـه ونزوئـا بسـیار زیـاد اسـت و 
دولـت مسـیر حقوقی آن را تسـهیل کرده اسـت. 
بـه گـزارش ایسـنا، حجـت الله سـلطانی گفـت : 
اگـر خط کشـتیرانی میـان ایـران و ونزوئا برقرار 
شـود ،  روابـط تجـاری بیـن دو کشـور متحـول 
خواهـد شـد. خـب نیـاز بـه گفتـن نیسـت کـه 
روابـط سیاسـی ایران و ونزوئـا الحمدلله الآن در 
بهتریـن سـطح ممکـن وجـود دارد، دولـت بـه 
عنوان بسترسـاز روابط اسـت، در کشـورهایی که 
بسـتر  یـک  اسـت،  برقـرار  سیاسـی  مفاهمـه 
مناسـب بـرای توسـعه روابـط تجـاری مـی تواند 
شـکل بگیـرد کـه در رابطـه بـا ونزوئـا مـا ایـن 

بسـتر را داریـم. وی در برنامـه ی گفتگـوی ویژه 
خبـری ادامـه داد: در بخـش اقتصـادی هـم باید 
بخـش  هـم  و  باشـد  داشـته  حضـور  دولـت 
خصوصـی ، بایـد شـرکت هـای توانمنـدی که ما 
کننـد.  کار  داریـم  مختلـف  هـای  حـوزه  در 
و  خـاص  صـورت  بـه  ونزوئـا  خوشـبختانه 
آمریـکای لاتیـن به صورت عام کشـور و مجموعه 
ای هسـتند کـه اقتصادشـان حالـت مکمـل دارد 
یعنـی مـا رقیـب همدیگر در بسـیاری از حوزه ها 

نیسـتیم بلکه تکمیل کننده همدیگر هستیم.
ازجملـه  کشـورها  ایـن  افـزود:  سـلطانی 
ونزوئـا کالاهای واسـطه ای مـی خواهد، لوازم 
الکترونیـک، لـوازم خانگـی، مواد پتروشـیمی، 
مـواد اولیه، کشـاورزی، کود و اینهـا لازم دارند، 

مـا صـادر کننـده هسـتیم، دارو و تجهیـزات 
پزشـکی می خواهنـد، ما صادرکننده هسـتیم، 
متقابـاً ایـن کشـور اسـتعداد بسـیار بالایی در 
تولیـد اقـام اساسـی دارد چـون آقـای رئیـس 
جمهـور در مصاحبـه گفـت که ونزوئـا نزدیک 
۳۰ میلیـون هکتـار زمین حاصلخیز کشـاورزی 
بااسـتفاده دارد که زیرکشـت نرفتـه، خب این 
بـذر مـی خواهد، ادوات کشـاورزی مـی خواهد 
کـه همه را مـا داریم. این قسـمت را که بالأخره 
بخـش عمـده اش وظیفـه شـرکت هـا و فعالان 
بخش خصوصی اسـت کـه بیایند بهـره برداری 
کننـد متأسـفانه اینجـا را آن طـور کـه بایـد و 
شـاید نتوانسـتند دو مجموعـه بـه همدیگـر 

وصل شوند.

سخنگوی دولت توضیحاتی را در خصوص افزایش 
حقوق بازنشستگان ارائه داد.

علی بهادری جهرمی در گفت وگو با خبرنگار ایلنا، 
درباره افزایش حقوق بازنشستگان و حواشی به وجود 
آمده درباره این اقدام گفت: حقوق بازنشستگان مطابق 
قانون همه سال ها به پیشنهاد سازمان تامین اجتماعی 

و با تصویب هیأت وزیران مشخص می شود.
سخنگوی دولت با بیان اینکه سازمان تامین اجتماعی 
متناسب با تورم و کاهش قدرت خرید جامعه مخاطبش، 
پیشنهاد خود را به هیأت وزیران جهت تصمیم  ارائه 
می دهد، عنوان کرد: سازمان تامین اجتماهی هم مانند 
شورای عالی کار که پیشنهادش را برای شاغان به هیأت 
وزیران ارائه می دهد، پیشنهاد خود را جهت افزایش 
تا  می دهد  وزیران  هیات  به  بازنشستگان  حقوق 

تصمیم گیری کند.
افزایش حقوق  مورد  در  اینکه  به  اشاره  با  وی 
بازنشستگان تامین اجتماعی توجه داشته باشید، یکی 
از عوامل میزان کاهش قدرت خرید دهک ها و طبقات 
مختلف حقوق بگیر به واسطه تورم سالانه است، افزود: 
می دانید تورم همیشه فشارش بر طبقات پایین بیش از 
طبقات بالا است. یعنی فردی که حقوق کمتری دریافت 
می کند، فشار تورمی را نسبت به فردی که حقوق 
بیشتری دریافت می کند بیشتر احساس می کند به 
همین دلیل یکی از شاخص های هیات وزیران برای 
تعیین عدد و میزان افزایش حقوق ها این بود که فردی 
که دریافتی کمتری دارد بتواند از افزایش حقوق بیشتری 
برخوردار باشد.  بهادری جهرمی بیان کرد: کسی که ۲۰ 
میلیون حق بازنشستگی دریافت می کند، طبیعتا فشار 
تورمی کمتری رویش تاثیرگذار است تا کسی که ۳ 

میلیون حقوق بازنشستگی دریافت می کند.
وی تاکید کرد: ما در کشور تنها یک صندوق 
بازنشستگی نداریم عاوه بر صندوق بازنشستگی تامین 
اجتماعی، صندوق های بازنشستگی کشوری و لشکری 
را داریم که افزایش حقوق آن ها در اختیار هیأت وزیران 
نیست بلکه در اختیار قانون گذار است. قانون گذار ما در 
قانون بودجه افزایش حقوق ۱۰ درصدی برای این 
عزیزان در نظر گرفته بود. یعنی قانون گذار ما با علم به 
تورم داخل کشور، با علم به کاهش قدرت خرید و با توجه 
به وضعیت صندوق ها و منابع موجود در آن ها و امکان 
پاسخگویی به این نیازهای مالی توسط این صندوق ها، 

تصمیم گیری می کند. 
سخنگوی دولت تاکید کرد: صندوق ها باید خودشان 
منابع مالی شان را تامین کنند، صندوق تامین اجتماعی 
هم همین است و با توجه به این موارد افزایش ۱۰ 
درصدی پیش بینی شد. دولت مکلف بود پیشنهاد 
سازمان تامین اجتماعی را با توجه به این عوامل مدنظر 

قرار دهد که با توجه به لزوم حمایت از کسانی که 
حداقلی بگیر هستند و تحمل کمتری به منظور فشار این 
تورم دارند، سقف پیشنهاد مورد پذیرش هیات وزیران 
قرار گرفت و آن نرخ افزایش ۵۷ درصدی که در برخی از 
موارد باتوجه به حق اولاد بیشتر هم خواهد شد، برای 

حداقلی بگیران محقق شد.
وی افزود: به عنوان مثال کسی که سال گذشته ۳ 
میلیون و ۷۰۰ هزار تومان دریافت می کرد مطابق این 
مصوبه دریافتی اش به حدود ۶ میلیون می رسد و باتوجه 
به شرایطش ممکن است بیش از این هم اتفاق بیفتد. 
یعنی یک چیزی حدود ۲ میلیون و ۳۰۰ هزار تومان 
افزایش حقوق پیدا می کند که هیات وزیران صورت 
پلکانی این را تصویب کرد که هرچه میزان دریافتی 
حقوق بیشتر می شود، رشد افزایش کمتر شود؛ یعنی 
برای کسی که ۳ میلیون و ۷۰۰ هزار تومان حقوق 
دریافت می کند، ما ۲ میلیون و ۳۰۰ هزار تومان افزایش 
حقوق قائل هستیم اما کسی که ۲۰ میلیون تومان حقوق 
می گیرد، افزایش حقوقش ۱۰ درصدی است که با ۲ 

میلیون افزایش حقوق روبه رو هستیم.
سخنگوی دولت درباره شیوه این کار برای سایر 
درباره  باشید  داشته  توجه  کرد:  بیان  سطوح، 
حداقلی بگیران صحبت نمی کنیم درباره کسانی که 
حقوق شان بیش از حداقل است صحبت می کنیم که 
فشار تورمی کمتری نسبت به حداقلی ها احساس 
می کنند، آمدند ۱۰ درصد به عاوه ۶۵۰ هزار تومان 
حقوق شان را افزایش دادند. هنگامی که عدد ثابت قرار 
می دهیم به طور مثال شخصی که ۶ میلیون دریافتی 
حقوق دارد این ۶۵۰ هزار تومان چیزی حدود ۱۱ درصد 
است به اضافه ۱۰ درصد که می شود ۲۱ درصد افزایش 
حقوق، اما کسی که ۹ میلیون حقوق می گیرد این 
افزایش حقوق ۸ درصد می شود که به اضافه ۱۰ درصد 
که می شود ۱۸ درصد افزایش حقوق برای این اشخاص. 
کسانی هم که بالای ۱۰ میلیون حقوق دارند از همان ۱۰ 
درصد افزایش حقوق برخودار می شوند که این مصوبه 

هیات وزیران به تصویب رسیده و لازم الاجرا است.

سفرتجاربهونزوئلاویزانمیخواهد

دو راهی مذاکرات

سخنگوی دولت:

افزایشحقوقبازنشستگانلازم
وملزومبود

مونا رمضانپور
فرستادن کودکان به خیابان ها برای امرار 
معاش خانوارها موجب آزار شخصیت آنهاست 
که معمولاً به آن بی توجهی شده و نه تنها دوران 
کودکی، بلکه سالهای زندگی بزرگسالی آنها را 
نیز بر هم می ریزد. به گفته کارشناسان مسائل 
به شرکت  مربوط  منفی  اثرات  اجتماعی، 
کودکان در کارهای دستفروشی، زباله گردی، 
شاگرد مغازه و سایر شغل ها به حدی است که 
عوارض شدید آن در آینده نه تنها گریبان 
خانواده بلکه جامعه را هم می گیرد. روز ۱۲ 
ژوئن مطابق با ۲۳ خرداد هر سال به منظور 
افزایش آگاهی و فعالیت در زمینه جلوگیری از 
کار کودکان و به پیشنهاد سازمان بین المللی 
کار، روز مبارزه با کار کودکان نام گذاری شده 

است.

فقر در کودکان 

رئیس کمیسیون امنیت ملی مطرح کرد؛
پررویی مدرن، رفتار 

جدید تروئیکای 
اروپایی و آژانس

رئیس کمیسیون امنیت ملی و سیاست 
خارجی مجلس شورای اسامی با این تعبیر که 
رفتار جدید تروئیکای اروپایی و آژانس بین المللی 
انرژ ی اتمی پررویی مدرن است گفت: جمهوری 
اسامی مقتدرانه راه خود را در دستیابی به انرژی 
صلح آمیز هسته ای در چارچوب استانداردهای 
آژانس ادامه می دهد. وحید جال زاده در گفت 
و گو با ایسنا در واکنش به قطعنامه ضد ایرانی 
شورای حکام گفت: تعبیرم از رفتار جدید 
تروئیکای اروپایی و آژانس بین المللی انرژی اتمی 
پررویی مدرن است چون ما با کشورهای اروپایی 
و با آقای گروسی در اسفند سال گذشته قراری 
منعقد کردیم که در راستای مذاکرات وین مسائل 
و مشکاتمان با آژانس حل و فصل شود. گروسی 
قول داد که در گزارش خرداد ماه خود موضوعات 

را حل و فصل کرده و رفع ابهام کند.   
وی افزود: از آنجایی که کشورهای اروپایی 
نتوانستند در مذاکرات مطالب خود را به 
جمهوری اسامی تحمیل کنند و دست خالی 
در مذاکرات هستند خواستند از ابزار  آژانس علیه 
جمهوری اسامی استفاده کنند حال این که این 
آژانس است که حیثیت بین المللی خود را فدای 
مطالبات یک جانبه آمریکا و برخی کشورهای 
اروپایی کرده و آبروی خود را پیش ملت ما و 
رئیس  است.  برده  خواه  آزادی  کشورهای 
کمیسیون امنیت ملی و سیاست خارجی 
مجلس با اشاره به اقدام متقابل ایران در پی صدور 
قطعنامه شورای حکام گفت: طبق تصمیم اتخاذ 
شده ایران در برابر اقدام آژانس عمل متقابل انجام 
داد که این کار هم در راستای اجرای قانون اقدام  
راهبردی برای لغو تحریم ها و صیانت از منافع 
ملت ایران بود طبق این قانون اگر تحریم ها در 
یک بازه زمانی مشخص شده برداشته نشود ایران 
باید به همکاری های داوطلبانه خود در پروتکل 
الحاقی پایان دهد. وی با اشاره به خاموشی 
تعدادی از دوربین های نظارتی آژانس بین المللی 
گفت: تاکنون ایران تصاویر دوربین ها را ضبط می 
کرد اما این تصاویر نزد مقامات جمهوری اسامی 
امانت بود و به آژانس داده نمی شد، از این به بعد 
این دوربین ها خاموش شده است که این کار هم 
در راستای قانون مصوب مجلس انجام می شود 
لذا ما در قدم فعلی دوربین های آژانس را خاموش 
 کردیم و مجلس از این اقدام دولت حمایت

 می کند. 

روزنامه مملکت بررسی می کند: 

لزوم تشدید نظارت ها و اجرای طرح شناسه کالا
لوازم یدکی خودرو و بازی با 

جان و مال مردم

تغییراقلیموجابجاییفصلها
ایران کویر می شود 

به زودی اخبار خوبی درباره 
صرافی های رسمی اعلام 

می شود

رئیس کل بانک مرکزی:
حجم اسکناس ارز در تاریخ 
بانک مرکزی بی نظیر است

نماینده مردم لنجان در مجلس: 
تقویت ارزش پولی باید در 

صدر برنامه های دولت باشد
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سرمقاله

خبر

بررسی روزنامه مملکت از جایگزین های ارز 4۲۰۰ تومانی

ادامه روند پرداخت یارانه نقدی

فضایمجازی،
زیرساختجنگهای

آینده
سجاد عابدی | کارشناس

روند رو به رشد تحول و پیشرفت روز افزون 
فناوری اطاعات و کاربرد گسترده آن در عرصه 
فضای مجازی و استفاده از ابزار و تجهیزات سخت 
افزاری و نرم افزاری مرتبط، بر روشها و فنون نبردها 
تاثیر داشته و شکل جدیدی از جنگ را پدید آورده 
است. الزام نیروهای مسلح کشورها بهره برداری از 
آخرین دستاوردهای فناوری را امری حیاتی نموده 
است از این رو شناخت صحیح و ورود به موقع در 
عرصه های نوین دفاعی همواره یکی از دغدغه 
های طراحان و بازیگران حوزه راهبرد و دفاع 
می باشد. انقاب اطاعات در حال متحول سازی 
جنگ می باشد. بیش از این دیگر شاهد نبرد 
فرسایشی خونین نیروهای نظامی نخواهیم برد. 

در عرض، نیروهای کوچک و چالاکی که به 
اطاعات بادرنگ ماهواره ها و حسگرهای صحنه 
نبرد مسلح شده اند، با سرعت اعجاب آوری به 

محل های غیر منتظره حمله می برند.

یادداشت

ادامه در صفحه 2

سفیر پیشین ایران در برزیل با بیان اینکه 
امضای سند همکاری ۲۰ ساله بین ایران و ونزوئا 
نشانه خوبی از درک متقابل دو کشور برای 
همکاری های بلندمدت است، گفت: در دولت 
سیزدهم اراده سیاسی برای گسترش همکاری با 
ونزوئا وجود دارد. سید جعفر هاشمی در گفت وگو 
با ایرنا، با اشاره به سفر رئیس جمهور ونزوئا به 
تهران گفت: همچنان که خود آقای مادورو هم در 
مصاحبه ای به آن اشاره کرد، توسعه اقتصادی و 
گسترش روابط راهبردی، از جمله مسائلی است 
که در این سفر به آن توجه شده است. سفیر پیشین 
ایران در برزیل اضافه کرد: توسعه اقتصادی از 
مهم ترین مؤلفه های قدرت کشورها به شمار 
می رود و عمل به ضرورت های ناشی از آن هم، 
مستلزم تعاملی است که کشورها باید با جهان و 
نظام اقتصادی جهانی داشته باشند. وی با اشاره به 
امضای سند همکاری های ۲۰ ساله بین جمهوری 
اسامی ایران و ونزوئا، گفت: امضای این سند 
نشانه خوبی از درک متقابل دو کشور برای 
همکاری های بلندمدت است و اهمیت این دو سفر 

را بیش از پیش نمایان می کند.
هاشمی با اشاره به بیانات رهبر معظم انقاب 
در دیدار با رئیس جمهور ونزوئا مبنی بر مقاومت 
دو کشور در مقابل آمریکا، تصریح کرد: آمریکا به 
طور ظالمانه تحریم هایی را علیه کشورها اعمال 
می کند و همین تحریم ها زمینه و موجبات 
همکاری کشورهایی که تحت تحریم های قرار 

گرفته اند را به وجود آورده است.
این دیپلمات پیشین کشورمان اضافه کرد: 
همانطور که رهبر انقاب فرمودند، امیدواریم که 
با همکاری و  باشگاه کشورهای تحریم شده، 
و  ناصواب  اقدامات  جلوی  بتوانند  همفکری 

نابخردانه آمریکا را بگیرند.

سفیر پیشین ایران در برزیل مطرح 
کرد:

اراده سیاسی دولت 
سیزدهم برای همکاری با 

آمریکای لاتین

معاون اول رئیس جمهور:
احیایطرحهای
نیمهتعطیلو
اتمامآندو
برنامهمهمدولت
است

رییس جمهور در دیدار 
هیأت رئیسه اتاق ایران:
مبنایتصمیمات
اقتصادیدولت
صحتواتقان

سیاستهاو
تصمیماتاست
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وزارت نیرو
شرکت توزيع نیروی برق آذربايجانغربی

فراخوان تجدید  مناقصه  عمومی دو مرحله اي
به شرح جدول ذیل

نوبت اول

شناسه آگهی: 1333950

اداره مناقصات و قراردادهای شرکت توزیع نيروی برق آذربایجانغربی

شرکت توزيع نیروی برق آذربايجانغربی در نظر دارد مناقصه عمومی دو مرحله اي خريد انواع کابل فشار متوسط آلومینیومی به شرح جدول ذيل و برابر مشخصات فني 
پیوســت اســناد مناقصه را از طريق سامانه تدارکات الکترونیکی دولت برگزار نمايد. کلیه مراحل برگزاری مناقصه از دريافت اسناد مناقصه تا ارائه پیشنهاد مناقصه 
گران و بازگشايی پاکت ها از طريق درگاه سامانه تدارکات الکترونیکی دولت ) ستاد( به آدرس: www.setadiran.ir انجام خواهد شد و لازم است مناقصه گران در 

صورت عدم عضويت قبلی ، مراحل ثبت نام در سايت مذکور و دريافت گواهی امضای الکترونیکی را جهت شرکت در مناقصه محقق سازند.
تاریخ انتشار مناقصه در سامانه : روز دوشنبه  مورخ 1401/03/23

آخرین مهلت  زمانی دریافت اسناد مناقصات از سایت : ساعت 19 روز سه شنبه  مورخ 1401/03/31
مهلت زمانی ارسال پیشنهاد : ساعت 19 روز يکشنبه مورخ 1401/04/12

زمان بازگشایی پاکت های الف و ب :  روز دوشنبه  مورخ 1401/04/13 ساعت 11)يازده صبح( خواهد بود.
تاريخ تشــکیل جلسه افتتاح پاکات ج ) پیشنهاد قیمت ( پیشنهاد دهندگان ، با ملحوظ قراردادن زمان جهت بررسی مشخصات فنی پیشنهاد دهندگان توسط کمیته فنی 

بازرگانی ، در جلسه گشايش پاکات الف و ب به اطلاع شرکت کنندگان در مناقصه خواهد رسید.
توضیح : پیشــنهاددهنده مکلف اســت معادل مبلغ سپرده شرکت در مناقصه ، تضمینهای معتبر ) بر اساس شرايط مندرج در اسناد مناقصه ( تهیه و تسلیم نمايد و به 

پیشنهاد های فاقد امضا ، مشروط ، مخدوش و پیشنهاداتی که بعد از انقضا مدت مقرر در فراخوان واصل شود مطلقا ترتیب اثر داده نخواهد شد.

نوع اعتبارمبلغ  کل تضمین شرکت در مناقصه) به ریال(موضوع  تجدید مناقصه و شماره فراخوانشماره مناقصه

1401-15
خرید  کابل فشارضعیف الومینیومي 240+120*3 

)شماره فراخوان 200100۹00300005۸ ( 
 طرح های عمرانی5۸0.000.000

اطلاعات تماس دستگاه مناقصه گذار جهت دریافت اطلاعات بیشتر در خصوص اسناد مناقصه و ارائه پاکت های الف: 
آدرس : ارومیه – بلوار ارتش- سربازان گمنام- ارتش.شرکت توزيع نیروی برق استان ،  تلفن 3110-044 داخلی 4339  

اطلاعات سامانه ستاد جهت انجام مراحل عضویت در سامانه :
مرکزتماس : 021-27313131

دفترثبت نام : 88969737-021و021-85193768
دفتر ثبت نام ارومیه : 09144443544 - 04432232113

اطلاعات تماس دفاتر ثبت نام ساير استانها در سايت سامانه www.setadiran.ir  "بخش ثبت نام /پروفايل تامین کننده /مناقصه گر " موجود است.
ضمنا" فراخوان مناقصه در ســايت هاي اطلاع رســانی معاملات صنعت برق ) شرکت توانیر ( وسايت شرکت توزيع نیروی برق آذربايجانغربی و سايت ملی مناقصات  به 

ترتیب به آدرس هاي :
Iets.Mporg.ir   ,WWW.Waepd.ir     ,WWW.tavanir. org.ir  قابل مشاهده است . 

توضیح : ساير اطلاعات و جزئیات مربوطه در اسناد مناقصه  مندرج است.
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 فراخوان مناقصه عمومی یک مرحله ای 
نوبت دوم

اداره کل راهداری و حمل و نقل جاده ای جنوب استان سیستان و بلوچستان )ایرانشهر( در نظر دارد پروژه ذیل را: 

محل اجراموضوع پروژهردیف
مبلغ برآورد 
اولیه)ریال(

مبلغ تضمین شرکت 
در مناقصه )ریال(

زمان بازگشایی 
پاکت ها

فهرست بهاء

1
اجرای روکش 

آسفالت گرم محور 
هلگدری اشرف- 

شیخ چراغ

شهرستان 
دشتیاری

41/642/343/3722/100/000/000
 1401 /04/13
ساعت 10 صبح

تجمیع شده 
راه و باند 

1401

بصورت مناقصه عمومی از طریق ســامانه تدارکات الکترونیکی دولت برگزار نماید. کلیه مراحل برگزاری مناقصه از دریافت اســناد 
 مناقصه تا ارائه پیشــنهاد مناقصه گران و بازگشــایی پاکت ها از طریق درگاه ســامانه تدارکات الکترونیکی دولت )ستاد( به آدرس
 Www.setadiran.ir  انجام خواهد شد و لازم است مناقصه گران در صورت عدم عضویت قبلی، مراحل ثبت نام در سایت مذکور 

و در بافت گواهی امضای الکترونیکی را جهت شرکت در مناقصه محقق سازند. 
مهلت دریافت اسناد مناقصه از سایت : ساعت ۸ صبح مورخه 1401/03/22 الى 6 بعداز ظهر مورخه 1401/03/25 

آخرین مهلت بارگذاری اسناد در سایت جهت شرکت در مناقصه : ساعت 12 ظهر مورخه 1401/04/12 
ضمنا پاکت الف به آدرس : استان سیستان و بلوچستان - شهر ایرانشهر خیابان امام خمینی )ره( - اداره کل راهداری و حمل و نقل 
جاده ای جنوب اســتان سیســتان و بلوچستان )ایرانشهر( -دبیر خانه اداره کل تحویل گردد کد پســتی : 13163-99169   تلفن: 

 054-3۷220۸51-3
 حداقل پایه مورد نیاز: بر اساس بخشنامه شماره 69432 مورخ 1394/04/30 سازمان مدیریت و برنامه ریزی کشور موضوع: حداکثر 

ظرفیت کاری مجاز پیمانکاران 
محل برگزاری جلسه مناقصه : دفتر مدیریت اداره کل 

تاریخ انتشار نوبت اول: 23 /1401/03  تاریخ انتشار نوبت اول: 22 /1401/03  
روابط عمومی اداره کل راهداری و حمل و نقل جاده ای جنوب استان سیستان و بلوچستان
)ایرانشهر(

اداره کل راهداری و حمل و نقل جاده ای جنوب 
استان سیستان و بلوچستان )ایرانشهر( 

پاسخ قاطع تهران به قطعنامه زیاده خواهانه شورای حکام 
آژانس بین المللی انرژی اتمی در حالی از سوی دبیرکل این 
نهاد ضربه مهلک توصیف شده که این ضربه را نه ایران بلکه 
آمریکا با عدم تصمیم گیری سیاسی و تن دادن آژانس به 
ماجراجویی های رژیم صهیونیستی در دوران بایدن انجام 
داده است. قطعنامه شورای حکام آژانس بین المللی انرژی 
اتمی علیه ایران، آن هم درحالی که تهران نزدیک به ۲ دهه 
بیشترین و گسترده ترین همکاری های ممکن را با این نهاد 
بین المللی داشته است، نشان از آن دارد که نهادهای جهانی 
بیش و پیش از آنکه حامی منافع همه ملت های جهان باشند، 
ابزار منفعت طلبی برخی کشورهای غربی و رژیم صهیونیستی 
شده است. دولت هایی که سال هاست علیه ایران سیاستی 
کهنه و ناکارآمد را اجرا می کنند که گرچه عامل فشارهای 
اقتصادی به مردم ایران بوده اما نتوانسته اهداف آن ها را از این 

کارزار تحریم حداکثری به نتیجه برساند.
   پیش نیازهای توافق و ادامه راه

پس از صدور قطعنامه علیه فعالیت هسته ای ایران، برخی 
تحلیلگران صدور آن را از موضع سختگیرانه ندانستند و 
حتی شماری واکنش ایران به آن را هم تا حدودی تند 
ارزیابی کردند. پس از این قطعنامه گرچه گروهی معتقد به 
پایان برجام هستند اما گروسی در گفت وگویی با تاکید بر 
اینکه همواره امکان تفاهم وجود دارد، از سرگیری مذاکرات 
وین برای احیای توافق هسته ای ایران را معقول ترین گزینه 
دانسته است. »رابرت مالی«، نماینده ویژه آمریکا در امور 
ایران نیز روز پنج شنبه در رشته توییتی تصریح کرده است 
که »ما آماده بازگشت فوری و متقابل به پایبندی کامل 
هستیم«. با این همه نکته آشکار تمام رویدادهای روزهای 
گذشته، شفاف شدن این اصل است که مذاکرات، برجام یا 
هر تفاهم دیگری میان ایران و آژانس نیازمند همراهی 
دوطرفه است و سیاست یک بام و دو هوای غرب در برابر 
ایران دیگر نتیجه بخش نیست. اینکه دولت بایدن از یک سو 

خود را مشتاق مذاکره با ایران نشان می دهد، از سوی دیگر 
دولت های همراه خود را به توقیف منابع ایران ترغیب 
می کند، اینکه پیش نویس قطعنامه علیه ایران تصویب کرده 
و از سوی دیگر وادار به آزادسازی همین منابع توقیفی 
می شود، تداوم سیاست شکست خورده »چماق و هویج« 
در چهار دهه گذشته است و واقعیت آن است که ضربه مهلک 
به برجام نه با دفاع جمهوری اسامی ایران از حقوق خود، 
بلکه با تن دادن به زیاده خواهی های رژیم صهیونیستی از 
سوی غرب زده می شود. تا زمانی که آمریکا خود را از سیطره 
آیپک )AIPAC( رها نکرده و تروییکای اروپا هم خود را از 
سلطه آمریکا، حسن نیت صرف ایران، نمی تواند توافقات 

کنونی و آتی را نجات دهد.
   قطعنامه شورای حکام موضع افراطی ها را 

تقویت کرد
حشمت الله فاحت پیشه کارشناس مسائل بین الملل با 
اشاره به اینکه واقعیت این است برجام دارای ساختار مریضی 
است که قطعنامه اخیر شورای حکام به منزله یک تصادف 
هولناک برای این ساختار مریض عمل کرد، اظهار داشت: این 

قطعنامه باعث تقویت مواضع افراطی هم در ایران و هم در 
آمریکا شد، در حالی که تا گذشته احیای برجام رویکرد دولت 
بایدن بود، در حال حاضر این موضوع جای خود را به سیاست 
مهار ایران داده است. وی افزود: در ایران نیز طرح مجدد 
مسائلی نظیر خروج ایران از معاهده ان پی تی بعد از این 
قطعنامه از سوی محافل تندرو انجام شد، این درحالی است 
که عوامل آشو ب زا به منظور بر هم زدن برجام به سرکردگی 
رژیم اسراییل نیز طی این مدت، با انجام اقدمات مختلف سعی 
در به بن بست کشیدن مذاکرات داشت، که همچنان این روند 
را ادامه می دهد و قطعنامه شورای حکام موضع این عوامل 
آشوب زا و مخرب را تقویت کرده است. فاحت پیشه گفت: 
درحال حاضر نیز اگر موضوع را فقط در قالب کشور های عضو 
برجام و بخصوص ایران و آمریکا ببینیم، یک طرح ابتکاری 
می تواند قبل از اینکه تصاعد بحران رخ دهد، به نوعی فضا را 
برگرداند، به بیان دیگر قطعنامه شورای حکام و در مقابل آن 
اقدامات متقابل ایران می تواند به نوعی یک هشدار برای 
طرفین تلقی شود، اما با طرح های ابتکاری و راه حل های 
سیاسی امکان بازگشت وجود دارد. این استاد دانشگاه اضافه 

کرد: اما از سوی دیگر باید این نکته را در نظر گرفت که عوامل 
خارج از میز مذاکره برجام، از جمله رژیم صهیونیستی برای 
شکست دیپلماسی کارشکنی های بسیاری را انجام داده، طی 
چند وقت اخیر که این موضوع آسیب فراوانی به برجام زده، 
از سوی دیگر سفر رافائل گروسی دبیرکل آژانس بین المللی 
انرژی اتمی به سرزمین های اشغالی و بعد از آن نشست 
شورای حکام و صدور قطعنامه علیه ایران، بزرگترین ضربه را 
به اعتماد ایران نسبت به آژانس زد. وی ادامه داد: بعد از این 
نیز ایران به سختی به آژانس اطمینان خواهد کرد، در این 
زمینه سخنان گروسی در مورد اسناد ادعایی صهیونیست ها 
علیه برنامه هسته ای ایران وضعیت را پیچیده کرده و به نوعی 
گروسی در این زمینه متهم ردیف اول است، چنین وضعیتی 
موضع طرفداران ساخت بمب در ایران را تقویت خواهد کرد، 
اگر این وضعیت ادامه پیدا کند، ایران ممکن است دست به 
استفاده از سازوکار هایی بزند که مدیریت اوضاع را از دست 
آمریکا و آژانس نیز خارج کند. این استاد دانشگاه تصریح کرد: 
اما در مقابل یک تصمیم سیاسی بین ایران و آمریکا می تواند 
وضعیت را تغییر دهد، در این زمینه دستیابی به یک راه حل 
میانه که بتواند حد مقدورات دو طرف را محقق سازند، 
جمله  از  آشوب زا  عوامل  کنترل  باعث  می تواند 
رژیم صهیونیستی شود، از سویی در حال حاضر ه نظر می رسد 
آمریکا و آژانس نیز از تند شدن فضا غافلگیر شدند و انتظار 
چنین وضعیتی را نداشتند. فاحت پیشه خاطرنشان کرد: تا 
چند وقت گذشته آمریکا اسراییل را به نوعی در قبال برجام 
مهار کرده بود، اما این اواخر به نوعی دولت بایدن نیز با 
صهیونیست ها تبانی کرده اند، نتیجه این امر نیز واکنش 
واکنش تند و بحق ایران نسبت به قطعنامه شورای حکام بود، 
در هر حال نیز علیرغم وضعیت موجود، کماکان دو طرف 
می توانند به یک راه حل میانه دست پیدا کنند، اما اوضاع 
نسبت به سه ماه پیش بسیار پیچیده تر شده و احیای برجام 

بسیار مشکل است.

معاون اول رئیس جمهور احیای طرح های نیمه تعطیل و اتمام طرح های 
نیمه تمام عمرانی کشور را دو برنامه مهم دولت سیزدهم برای بازگرداندن سرمایه 
عظیم راکد به چرخه اقتصادی کشور دانست و تاکید کرد: با اجرای آن نقدینگی 

عظیم در کشور به سمت تولید و افزایش سرمایه گذاری باز می گردد.
به گزارش ایرنا، »محمد مخبر« در مراسم بهره برداری از ۵4۶ واحد اقتصادی 
راکد و نیمه فعال احیا شده با اشاره به اینکه در کشورهای پیشرفته ۸۰ درصد 
سرمایه گذاری ها و برنامه ریزی ها بر روی مشاغل خانگی و خرد و کوچک انجام 
می شود، افزود: احیا و بازگرداندن ۵4۶ طرح راکد و نیمه فعال به چرخه اقتصادی 
کشور با سرمایه گذاری شش هزار میلیارد تومانی و اشتغال زایی بیش از هشت 
هزار نفری انجام شده است که بازگشت این ارقام به اقتصاد کشور تنها در هشت 

ماه از روی کار آمدن دولت انجام شد و اگر به دنبال احیای این واحدها به جز از 
مسیر طرح نهضت احیای واحدهای اقتصادی در دولت سیزدهم بودیم حداقل 

سه سال زمان نیاز بود تا همین واحدها به چرخه اقتصادی کشور بازگردند.  
معاون اول رییس جمهور از تمامی نهادهای انقابی و غیردولتی همانند 
سازمان بسیج مستضعفین، بنیاد مستضعفان و ستاد اجرایی فرمان حضرت امام 
خواست تا کمک به دولت در نهضت احیای واحدهای اقتصادی را از اولویت های 
اصلی فعالیت های خود قرار دهند تا در مراحل بعدی این نهضت واحدهای 
بیشتری به چرخه اقتصادی کشور برگردند.   وی تاکید دارد که دولت مصمم 
است تا با تمام پشتیبانی های مالی و حقوقی از نهضت احیای واحدهای اقتصادی 
حمایت کند.   معاون اول رئیس جمهور در بخش دیگری از سخنان خود اشتغال 

زایی را یکی از اولویت های اصلی دولت و همچنین از وعده های مهم رییس جمهور 
و توقعات مردم از دولت برشمرد و گفت: دولت به دنبال ایجاد سالانه یک میلیون 
شغل در کشور است که حرکت در جهت احیای واحدهای راکد و نیمه راکد می 
تواند به دولت در رسیدن به این هدف کمک کند.   مخبر ادامه داد: ناتوانی 
اقتصادی کشور در زمینه سرمایه گذاری یکی از مشکات چند سال اخیر بوده 
تا جایی که نرخ استهاک از میزان سرمایه گذاری پیشی گرفته است و در کنار 
این مساله افزایش نرخ تورم و ارز و همچنین ناتوانی ها در هدایت نقدینگی به 
سمت تولید و سرمایه گذاری در طول سالیان گذشته از جمله مشکاتی است 
که دولت با برنامه ریزی مناسب در صدد اتخاذ اقدامات و برنامه ریزی های لازم 

برای حل آن است.  

روزنامه مملکت بررسی می کند: 

معاون اول رئیس جمهور:

دو راهی مذاکرات

احیایطرحهاینیمهتعطیلواتمامآندوبرنامهمهمدولتاست

سیاسی

رییس جمهور در دیدار هیأت رئیسه اتاق ایران:

رئیس جمهور با تأکید بر حضور میدانی بخش 
خصوصی در حوزه اقتصاد کشور، اظهار داشت: 
راهکارهای میدان دادن به بخش خصوصی و الزامات 
آن احصا و عملیاتی شود. به گزارش ایسنا، جلسه 
و  بازرگانی، صنایع، معادن  اتاق  رئیسه  هیأت 
کشاورزی ایران با رئیس جمهور برگزار و مهمترین 
موضوعات اقتصادی  و راهکارها و موانع حضور میدانی 
موثر بخش خصوصی در اقتصاد کشور در این جلسه 

بررسی شد.
آیت الله سید ابراهیم رئیسی در دیدار اعضای 
و  معادن  بازرگانی، صنایع،  اتاق  رئیسه  هیات 
کشاورزی کشور با تاکید بر حضور میدانی بخش 
خصوصی در حوزه اقتصاد کشور، گفت: راهکارهای 
میدان دادن به بخش خصوصی و الزامات آن احصا و 
عملیاتی شود. رئیس جمهور مبنای تصمیمات 
اقتصادی دولت را صحت و اتقان سیاست ها و 
تصمیمات عنوان کرد و افزود: دلایل سیاسی و 
ماحظات گروهی نباید در این تصمیمات اثرگذار 
بوده یا مانع اتخاذ تصمیم شود. رئیسی با بیان اینکه 
دولت از توسعه صادرات، به ویژه از سوی بخش 
خصوصی حمایت می کند، اظهار داشت: مشارکت 
بخش خصوصی در تکمیل پروژه های نیمه تمام 
خواست و برنامه دولت مردمی است و بخش 
خصوصی اطمینان داشته باشد که برای ورود به این 
میدان از حمایت دولت برخوردار خواهد بود و باید 
موانع ورود و سرمایه گذاری بخش خصوصی در 
پروژه های نیمه تمام، زودبازده و سودآور شناسایی و 
برطرف شود. رئیس جمهور تصریح کرد: رشد اقتصاد 
کشور منوط به سرمایه گذاری شرکت های بزرگ 

دولتی، نهادها و ستادهای عمومی غیردولتی، 
سرمایه گذاران بخش خصوصی و سرمایه گذاری 
بخش  سرمایه گذاری  البته  که  است  خارجی 
خصوصی در این حوزه می تواند مهمترین نقش و 

بیشترین اثرگذاری را داشته باشد.
در این جلسه اعضای هیات رئیسه اتاق بازرگانی 
صنایع، معادن و کشاورزی کشور، آمادگی خود را 
برای همکاری با دولت در ابعاد و عرصه های مختلف 
اعام و از سیاست ها و برنامه های مهم دولت در زمینه 
اصاحات اقتصادی حمایت کردند و اصاحات را 
راهکاری مناسب و در جهت مصلحت جامعه و کشور 
دانستند. اعضای هیات رئیسه اتاق ایران همچنین با 
تاکید بر همگامی و همراهی اتاق بازرگانی در 
شکل دهی آینده اقتصاد کشور تصریح کردند که 
برای مشارکت در اتمام طرح های نیمه تمام و ایجاد 

حداقل یک میلیون فرصت شغلی آمادگی دارند.
حاضران در این نشست همچنین دیدگاه ها و 
انتقادات خود را از صدور بخش نامه های متعدد بانک 
مرکزی و گمرک در حوزه صادرات و مقررات زائد 
فراروی بخش خصوصی در حوزه بازرگانی مطرح 

کردند.

مبنایتصمیماتاقتصادیدولتصحتواتقان
سیاستهاوتصمیماتاست

۲۶۰ نماینده مجلس شورای سالامی با امضای بیانیه ای قعطنامه اخیر شورای حکام علیه فعالیت های هسته ای ایران را محکوم کردند.
به گزارش ایرنا، در پایان جلسه علنی مجلس شورای اسلامی بیانیه ای با امضای ۲۶۰ نمایندگان در محکومیت قطعنامه شورای حکام قرائت 

شد. متن کامل این نامه به شرح زیر است:
شورای حکام آژانس بین المللی انرژی اتمی در روز چهارشنبه ۱۸ خرداد ۱۴۰۱ قطعنامه ای علیه جمهوری اسلامی ایران صادر کرد. ما 

نمایندگان مردم ایران ضمن محکوم کردن این اقدام سیاسی زیاده خواهانه کشورهای غربی بانی قطعنامه موارد ذیل را یادآور می شویم:
۱. جمهوری اسلامی ایران به شهادت آژانس بین المللی انرژی اتمی کشوریست که با حسن نیت امکان بازرسی ها را فراهم نموده اما این 
دسترسی ها به جای اینکه در حل و فصل دعاهای غرب مثمرثمر باشد هر بار با پرسش های لجبازانه جدیدی از سوی دبیرخانه مواجه شده 

که اکنون موجبات تردید در ادامه این همکاری ها را موجب شده است.

بیانیه  ۲۶۰ نماینده در محکومیت قطعنامه شورای حکام

ادامه سرمقاله

ادامه از صفحه 1

کار کـودکان بـه عنوان یکـی از مهمترین 
معضات اجتماعی کشـور شـناخته می شود 
کـه با توجـه بـه شـرایط اقتصـادی حاکم بر 
جامعـه در حـال گسـترش اسـت لـذا ایـن 
بـه گسـترش  نهایـت منجـر  جریـان در 
بزهـکاری در جامعـه می شـود و کُلیـات 
زندگی شـهروندان را تحت الشـعاع خود قرار 
مـی دهد و بـرای همین، نباید تماشـاگر این 

صحنه ها بود.
ادارات زیـادی در سـطح اسـتانها متولـی 
جمع آوری و سـاماندهی کودکان کار هستند 
امـا همچنان مـردم بـا این معضل در سـطح 
شـهر مواجـه هسـتند ضمـن اینکـه هـر 
دسـتگاه اجرایی، دسـتگاه و ارگان دیگری را 
در ایـن زمینـه مقصـر می دانـد و معتقدنـد 

همکاری لازم صورت نگرفته است.
موضـوع کـودکان کار بایـد تحـت عنوان 
افراد بی سرپرسـت یا بدسرپرسـت به شـکل 
خـاص از طـرف سـازمان بهزیسـتی مـورد 
توجـه قـرار گیـرد چـرا کـه ایـن سـازمان به 
لحـاظ قانونی وظایفـی را در این زمینه دارد و 
لازم اسـت وزارت تعـاون، کار و رفاه اجتماعی 
در ایـن زمینـه اقدامـات لازم را انجـام دهـد، 
وزارت کشـور هـم بایـد در ایـن مـورد بـا 
سـازمان بهزیسـتی همـکاری کنـد بـه ایـن 
دلیـل که بهزیسـتی بـه تنهایی از عهـده این 

کار برنمی آید.
مشـکلی که در شرایط کنونی با آن مواجه 
هستیم شـرایط اقتصادی فعلی کشور است، 
چـرا کـه در این وضعیت موضوع سـاماندهی 
کـودکان کار بـه راحتـی امکانپذیر نیسـت و 

باید فکری برای این موضوع کرد.
متأسـفانه برخوردهـای نامناسـبی با این 
کـودکان صـورت می گیـرد حتـی در مـورد 
حقـوق اولیه  آنها می شـنویم که مـورد اذیت 
و آزار قـرار می گیرنـد و در این شـرایط اسـت 
که سـازمان بهزیسـتی می توانـد در حد توان 
خـود بـا توجـه بـه امکانـات و منابعـی که در 

اختیار دارد، این موضوع را ساماندهی نماید.
موضـوع کـودکان کار نسـبت بـه بحـث 
تکدی گـری در شـرایط بدتـری  قـرار دارد، 
چـرا کـه بحث آینـده کودکانی مطرح اسـت 
کـه در حـال حاضـر کودکـی را تجربـه 
نمی کننـد و بـه طـور قطـع آینـده پرابهـام و 
نامعلومـی در انتظار آنها خواهـد بود که برای 

آنها مناسب نیست.
سـازمان  گوینـد  مـی  کارشناسـان 
را تحـت  ایـن کـودکان  بایـد  بهزیسـتی 
و  دهـد  قـرار  آمـوزش  و  سرپرسـتی 
آموزشـگاه هایی بـرای آنهـا ایجاد کنـد، چرا 
کـه در ارتبـاط بـا کـودکان کار سـازمان 
بهزیسـتی مسئولیت مسـتقیم دارد و باید به 
شـکل جدی و مناسـب به وظایف خود عمل 
کنـد، ضمن اینکـه باید این شـرایط که همه 
دسـتگاه های مربوطـه از وظایفشـان در ایـن 
حـوزه سـلب مسـئولیت می کننـد، کنـار 
گذاشـته شـود.  در کنـار ایـن همـه فـرار 
مسـئولان از حمایـت از کـودکان کار، کـه 
فرزنـدان تک تک مردم محسـوب می شـوند 
و هـر کـدام گناه بـی عدالتی و نبـود توجه به 
آنهـا را به بهانـه نبود بودجـه، امکانات و خاء 
قانونـی بـه گـردن یکدیگـر می اندازنـد یک 
کـودک کار بـرای رفـع مشـکاتش تنها خدا 

را صدا می زند و بس....

فقر در کودکان

ادامه یادداشت

ادامه از صفحه 1
در جنگ، فاتح و پیروز کسی است که می تواند 
از اطاعات برای از بین بردن »ابهام فضای جنگ« 
)که دشمن را فراگرفته است( استفاده کند نبرد 
سایبری گونه ای جدید از ساح ها را به نمایش 
گذاشته است. که بالقوه کار گیرندگان این شکل از 
جنگ در ایراد جراحت، قتل یا ایجاد ویرانی های 
فیزیکی از طریق فضای مجازی باعث گسترده تر 
شدن تعریف سنتی توسل به زور گردیده است. به 
منظور ترسیم صریح واضح حقوق طرف های 
درگیر در نبرد سایبری – مانند حق دفاع از خود 
– جامعه جهانی می بایست بر سر تعریف نبرد 
سایبری بر طبق الگوهای ارائه شده در حقوق جنگ 

موجود به توافق واجماع برسد.
رقابت تسلیحات سایبری

عملیات سایبری و آمادگی هایی که برخی 
کشورها کسب کرده اند نشان دهنده این امر است 
که رقابت تسلیحات سایبری آغاز شده است. این 
موضوع نشان دهنده عمق ورود فضای سایبری به 
عملکردهای راهبردی دولت ها است. این مسئله 
همچنین نشان می دهد که چنین حماتی بسیار 
راهبردی هستند و احتمالاً در مرکز امنیت ملی هر 
کشور قرار دارند. اندیشکده مرکز عربی پژوهش و 
مطالعات سیاسی دوحه در گزارشی راهبردی به 
و  ابعاد  و  سایبری  مدرن  جنگ های  بررسی 
پیامدهای آن پرداخت و نوشت: در سال های اخیر 
مفهوم فضای سایبری به مثابه میدان جنگ دچار 
تحولات چشمگیری شده است که مهم ترین آن 
تأثیر مخرب مد نظر دولت ها، گروه ها و افراد از انجام 
این حمات است. مهم ترین نوع این نوع حمله هک 
کردن است که یکی از نگران کننده ترین موارد برای 
دولت ها و افراد به شمار می رود. ریشه اصلی این 
نگرانی حضور احزاب مختلف در این مسئله و سخت 

بودن ردیابی منشأ آن است.
یکی دیگر از دلایل همچنین به مشخص کردن 
پایگاه حمله و ارزیابی هزینه تأثیرات آن بازمی شود. 
فضای گسترده وب اکنون به محلی برای تنش، از 
جمله جاسوسی، ورود بدون مجوز، و کنترل 
پایگاه های داده ای تبدیل شده که ممکن است 
امنیت ملی برخی کشورها را تحت الشعاع قرار دهد. 
به دلیل وقوع چنین پیشرفت هایی بیشتر دولت ها 
مسئله فضای سایبری را در اولویت خود قرار داده اند 
و بر بسط سازوکارهای جلوگیری کننده تمرکز 
نموده اند. جنگ سایبری یک مفهوم قرن بیست و 
یکمی از بحران بین المللی است و به »وسیله ای 
جهت گسترش جنگ که به فناوری اطاعات 
وابسته است و رایانه ها و وب سایت ها را هدف قرار 
می دهد« ارجاع دارد. جنگ سایبری شامل ورود 
جمع آوری،  خودکار،  سامانه های  به  مخفیانه 
فرستادن، خرابکاری، تغییر دادن، کدگذاری کردن 
اطاعات و هم چنین تعبیه نرم افزار جاسوسی و 
دیگر ابزار هک در سامانه هدف می شود. این فضا 
پیرو این منطق است که اگر باروت نقشه جنگ های 
بین المللی را عوض کرد به دست گرفتن کنترل 
دولت های امروزی می تواند کشورهای عظیم را فلج 
کند و بدون شلیک حتی یک گلوله آن ها را به زانو 
درآورد. این ایده در مرکزیت نسل پنجم جنگ های 
غیرمتعارف قرار دارد که می تواند توسط گروه ها، 
افراد، دولت ها و با استفاده از فناوری پیشرفته انجام 

شود.
تنوع اهداف حمات سایبری

حمات سایبری می توانند اهداف متعددی 
داشته باشند، هرچند همگی خطری واحد برای 
می کنند.  ایجاد  دولت ها  اقتصادی  منافع 
معروف ترین نوع حمله، اقتصاد یک دولت را هدف 
قرار می دهد و یا تاش می کند بانک و حساب هایش 
را مورد سرقت قرار دهد. فضای سایبری و پیچیدگی 
به سرعت رو به افزایش آن به یکی از مهم ترین ابزار 
تنش های آینده که قادرند در بسیاری از جهات 
اثربخش باشند تبدیل شده است. راهبردهای مدرن 
نظامی به ارتش های هوشمند مبتنی بر کیفیت و 
نه کمیت بها می دهد. به بیان دیگر نیروهایی مهم تر 
هستند که بر فناوری پیشرفته و توان دست یافتن 
به بیشترین دستاورد با کمترین منابع مبتنی 

باشند.
مفهوم جنگ اطاعاتی به طور قریب به جنگ 
سایبری مربوط می شود. این ارتباط بدین گونه است 
که در آن از نفوذ اطاعات و تبلیغات به منظور نفوذ 
به اطاعات اشخاص دیگر مانند شهروندان سایر 
کشورها استفاده می شود. در این نفوذ اطاعاتی 
ممکن است از مدارک و اسنادی که توسط هکرها 
سرقت شده و بعدها منتشر شده استفاده شود. شاید 
هم شاهد استفاده از شبکه های اجتماعی به منظور 
بخش خبرهای دروغین باشیم. غربی ها، جنگ 
سایبری و جنگ سرقت اطاعات را دو مقوله ی جدا 
از هم می دانند، در حالی که بعضی تحلیلگران بر این 
باورند که تئوری های نظامی گری کشورهای چین 
و روسیه این دو مقوله را مرتبط با هم می خوانند. 
قطعا این احتمال وجود خواهد داشت که راهبرد 
نظامی غرب در حال برنامه ریزی در جهت یک 
جنگ سایبری غلط و اشتباه است. احتمال وقوع 
جنگ سایبری محض خیلی دور از ذهن است و این 
مانند  تکنولوژی ها  سایر  مثل  قبا  مفهوم 
زیردریایی ها و هواپیماهای جنگنده در برنامه های 
نظامی وسیع گنجانده شده است. این به معنای عدم 
ارتباط این دو مقوله نیست بلکه به مفهوم این  است 
که تنها برخی از انواع قابلیت های سایبری ممکن 
است در درگیری های نظامی به کار گرفته شوند. 
یقینا تسلیحات سایبری ممکن است به یک 
خصوصیت کم تنش تبدیل شود زیرا این تسلیحات 
قابلیت ایجاد گنگی و هرج و مرج دارند نه خسارت. 
اما ایده ی جنگ محض کشورها با تسلیحات 
سایبری، دور از ذهن خواهد بود و دلیل آن هم این 
است که ساخت تسلیحات سایبری سخت و هزینه 
آن گزاف است و تنها می تواند اهداف محدودی را 
مورد حمله قرار دهد و تنها بر کشورها و دشمنانی 
تاثیرگذار است که سیستم های نسبتا پیشرفته ای 

در زمان اولیه حمله داشته باشند.

فضای مجازی، 
زیرساخت جنگ های 

آینده
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گروه اقتصادی- ارز ترجیحی که اصطاجا به ارز 
جهانگیری نیز معروف بود، در سال سال ۹۷ یعنی اندکی 
بعد از نوساناتی که در بازار ارز ایجاد و اقتصاد کشور را با 
چالش مواجه کرد، دولت تصمیم گرفت برای تسهیل در 
واردات و عدم تنش در مسیر معیشت مردم ، ارزی به 
قیمت 4۲۰۰ را به واردات کنندگان اختصاص دهد. این 
ارز برای دارو، اقام اساسی و مواد اولیه تولید کنندگان 
تعریف شد اما اندکی از این تصمیم که آاگاهان اقتصادی 
دولت را از چند نرخی کردن ارز برهذر کرده بودنند، 
نگذشت که زمزمه های عدم بازگشت این ارزها به کشور 
مطرح شد. کار به جایی کشید که بانک مرکزی بارها 
تهدی به افشای نام دریافت کنندگانی که از این ارز به نام 
واردات سو استفاده کرده، کرد. قرار بر این بود که این ارز 
ناجی معیشت و سفره مردم از تومر باشد اما این گونه نشد 
و و در بهمن سال ۹۹ کشور با تورم 4۰تا ۵۰درصدی 
مواجه شد در حالی که گفته مش ود ذخایر ارزی و 

کالاهای استراتژیک نیز به ته رسیده بود!
دولت سیزدهم در اولین لحظات به دست گرفتن 
میز ریاست جمهوری اقدام به حذف این ارز که اساسا 
توان پرداخت آن را نداشت، کرد.قرار شد این ارز از اولین 
زنجیره برنامه عرضه و تقاضا یعی وارد کننده به آخرین 
زنجیره یعمی مصرف کننده بدون واسطه برسد. در این 
شرایط بسازط رانت بازی و دست دلالان از این بخش 
که به سان زاول خوند اقتصاد را مکیدند نیز کوتاه می 

شد. 
»یارانه« پیشنهاد دولت برای این اصاح بود که البته 
با مخالفت هایی نیز همراه است اما به نظر می رسد این 
روند در همه جای دنیا مرسوم بوده و با اندکی چکش 

کاری این طرح بتواند سفره خالی مردم را ورنق دهد.

    فعلا از کالابرگ خبری نیست
عضو هیات رییسه مجلس شورای اسامی گفت: 
زیرساخت های بانک مرکزی برای ارائه خدمات کارت 
الکترونیکی به عنوان کالا برگ فراهم نیست فعا 
پرداخت یارانه نقدی ادامه پیدا می کند، احتمالا بعد از 

شهریور ماه تکلیف این موضوع روشن می شود.
احمد امیرآبادی فراهانی با بیان اینکه مجلس در 
مصوبه ای به دولت اختیار داد که نسبت به اصاح ارز 
ترجیحی اقدام کند، اظهار داشت: مجلس سه سال پیش 

اصاح ارز ترجیحی را با دولت قبل مطرح کرد و اعام 
کرد که با جاده ارز ترجیحی هیچ گاه به جایی نمی رسیم 

و مسیرمان به ناکجا آباد است.
نماینده مردم قم در مجلس شورای اسامی افزود: 
دولت قبل برای حذف این فساد اهتمامی نداشت و 
اراده ای را به خرج نداد اگر آن زمان این اتفاق می افتد 
بسیاری از مشکات حل می شد   آن زمان ارز آزاد ۱۰ 
هزار تومان بود نسبت به ارز 4۲۰۰ تومان، اختاف قیمت 

کمتری داشت لذا شیب افزایش قیمت ها کمتر بود.

امیرآبادی با تاکید بر اینکه دولت چاره ای غیر اصاح 
ارز ترجیحی نداشت، گفت:دولت برای تخصیص ار 
ترجیحی به ورادات تقریبا با ارز نیمایی که حدود ۲4 هزار 
تومان بود، ۲۰ هزار تومان بابت هر یک دلار، اسکناس 
چاپ می کرد، این اقدام دولت موجب افزایش شدید پایه 
پولی شد. دولت با ارز 4۲۰۰ تومانی گندم وارد می کرد، 
یکسری هم گندم را تبدیل به ماکارونی می کردند، 
ماکارونی دوباره صادر می شد و ارز ۲۳ هزار تومانی به 
دولت می فروختند. از طرف دیگر دانه های روغنی 

می آورند روغن مایع را از اینجا به کشورهای همسایه 
صادر می کردند و قصه ادامه داشت.

وی بیان کرد: بحث قاچاق بخشی از آن بود اما بخش 
عمده این بود که این مسیر، مسیری نبود که بتوان تا انتها 
ادامه داد، ۲۰ میلیارد دلار ضرب در ۲۰ هزار تومان، 
حدود  4۰۰۰۰۰ هزار میلیارد تومان باید هرسال 
مابه التفاوت پول ارز را باید بانک مرکزی اسکناس چاپ 
می کرد و این اقدام دولت حجم نقدینگی را حدود ۲4۰- 
۲۵۰ هزار هزار میلیارد تومان افزایش داد که قابل قبول 
نبود. دولت چاره ای غیر از این نداشت که دیگر این مسیر 

را ادامه ندهد.
امیرآبادی گفت: این افراد سودجو شرکت ها یا افرادی 
هستند که قیمت ها را بدون اجازه دولت افزایش می دهند 
یا احتکار می کنند و در هر جایی که هستند باید با آنها 

برخورد شود.
وی افزود: تعزیرات باید با این افراد برخورد کند، وزرای 
دادگستری، صمت و جهاد کشاورزی در کنترل بازار 
مسئولیت دارند. امروز هم یکی از مباحث جلسه غیرعلنی 

همین مساله بود.
نماینده مردم قم در مجلس شورای اسامی تصریح 
کرد: براساس قانون بودجه دولت باید قیمت ها را بر اساس 
سهمی که تعیین می کند قیمت شهریور ۱4۰۰ باشد و 
مابه التفاوت آن را هم بر اساس کالابرگ پرداخت کند و 

این مصوبه مجلس است
امیرآبادی اظهار کرد: زیرساخت های بانک مرکزی 
برای ارائه خدمات کارت الکترونیکی به عنوان کالا برگ 
فراهم نیست فعا پرداخت یارانه نقدی ادامه پیدا 
می کند، احتمالا بعد از شهریور ماه تکلیف این موضوع 

روشن می شود.

رئیس کل بانک مرکزی:
حجم اسکناس ارز در 
تاریخ بانک مرکزی بی 

نظیر است
رئیس کل بانک مرکزی گفت: عاوه بر افزایش 
عرضه ارز از سوی بازار ساز، صادرکنندگان نیز ارز 

خود را عرضه می کنند.
به گزارش مهر، با تداوم افزایش نوسانات ارزی 
در بازار، صبح امروز یکشنبه رئیس کل بانک 
مرکزی در دیدار با جمعی از صرافان و فعالان بازار 

ارز، سیاست های جدید ارزی را بررسی کرد.
علی صالح آبادی با اعام جزئیات برنامه های 
ارزی بانک مرکزی گفت: »در بازار اسکناس، عاوه 
بر اینکه تجار و صادرکنندگان نیز ارز خود را عرضه 
خواهند کرد، بانک مرکزی به عنوان بازارساز در 

بازار حضور خواهد داشت.«
رئیس کل بانک مرکزی تأکید کرد: هیچ زمانی 
در تاریخ بانک مرکزی این میزان از اسکناس که 
الان در بانک داریم را نداشتیم. به هر نحوی که بازار 
تقاضای واقعی داشته باشد آمادگی پوشش آن را 

داریم.

در فروردین ۱۴۰۱
میزان سپرده  و 

تسهیلات بانکی اعلام 
شد

میزان سپرده ها و تسهیات بانکی تا پایان 
فروردین ماه سال جاری نسبت به مقطع مشابه در 
سال گذشته معادل 4۲.4 و 4۸.4 درصد افزایش 

یافته است.
بر اساس گزارش بانک مرکزی از وضعیت کل 
مانده سپرده ها و تسهیات ریالی و ارزی بانک ها و 
مؤسسات اعتباری به تفکیک استان در پایان 
فروردین ماه سال جاری، مانده کل سپرده ها به رقم 
۵۵۳۹.۷ هزار میلیارد تومان رسیده است که 
نسبت به مقطع مشابه سال قبل و پایان سال 
گذشته معادل 4۲.4 و ۰.۱ درصد افزایش را نشان 

می دهد.
همچنین، بالاترین مبلغ سپرده ها مربوط به 
استان تهران با مانده ۲۹۹۳.۱ هزار میلیارد تومان 
و کم ترین مبلغ مربوط به استان کهگیلویه و 

بویراحمد معادل ۱۵.۱ هزار میلیارد تومان است.
عاوه بر این، مانده کل تسهیات در این زمان 
4۱۶۰.۸ هزار میلیارد تومان است که نسبت به 
مقطع مشابه سال قبل و پایان سال گذشته معادل 

4۸.4 و ۰.۵ درصد افزایش داشته است.
طبق این گزارش، بیش ترین مبلغ تسهیات 
نیز مربوط به استان تهران با مانده ۲۵۹۷.۷ هزار 
میلیارد تومان و کم ترین مبلغ مربوط به استان 
کهگیلویه و بویر احمد معادل ۱4.۷ هزار میلیارد 

تومان است.
نسبت تسهیات به سپرده ها بعد از کسر 
سپرده قانونی ۸۳.۳ درصد است که نسبت به 
مقطع مشابه سال قبل و پایان سال قبل، به ترتیب 
۳.۱ و ۰.۱ واحد درصد افزایش را نشان می دهد که 
نسبت مذکور در استان تهران ۹۵ درصد و استان 

کهگیلویه و بویراحمد ۱۰۹.4 درصد است.

سخنگوی گمرک اعلام کرد:
تجارت ۱.۲ میلیارد 
دلاری ایران به آفریقا

 سخنگوی گمرک گفت: در سال ۱4۰۰ بیش 
از ۲ میلیون تن کالا به ارزش ۱.۲ میلیارد دلار به 
آفریقا صادر شد که فقط ۲.۵ درصد کل صادرات 
ایران در این سال بوده است. »سید روح الله 
لطیفی« در خصوص تجارت با کشورهای آفریقایی 
اظهار داشت: صادرات ایران به کشورهای آفریقایی 
در سال ۱4۰۰ از بین ۵۵ کشور این قاره به ۵۰ 
کشور صادرات داشتیم و که از نظر تعداد در حوزه 
صادرات این میزان خوب است، ولی از لحاظ حجم 
صادرات به این قاره این حجم صادرات مطلوب 
نیست و فقط ۲ و نیم درصد از کل صادرات سال 

۱4۰۰ به کشورهای آفریقایی بوده است.
وی افزود: این میزان در برابر وسعت جغرافیایی 
این قاره  و جمعیت آن  و مسافت آن نسبت به برخی 
قاره های دیگر   به جمهوری اسامی ایران وجمل 
و نقل آسان تر مطلوب نیست ما با برخی از 
کشورهای این قاره  قرابت های فرهنگی، زبانی 
)تانزانیا( و حتی قومی و مذهبی داریم بنابراین به 
دلیل ارزانی کالاهای ایرانی و مسافت کم می 
بایست میزان صادرات ما بیشتر از این میزان باشد. 
لطیفی تاکید کرد: در سال گذشته ۲ میلیون و ۵۲۶ 
هزار و ۳۹۹ تن کالا به ارزش یک میلیارد و ۱۹۹ 
میلیون و 44۲ هزار و ۱۵۰ دلار کالا به کشورهای 
آفریقایی صادرات داشتیم که کشور  غنا با ۵۸۶ 
هزار تن خرید به ارزش ۳۵۳ میلیون دلار در جایگاه 
اول است، آفریقای جنوبی با ۲۵4 میلیون دلار، 
با  موزامبیک  دلار،  ۱۲۵میلیون  با  نیجریه 
۹۸میلیون دلار چهارم، کنیابا ۷۷ میلیون دلار 
پنجم، سودان با ۷۳ میلیون دلار ششم، الجزایر با 
۶۷ میلیون دلار هفتم، تانزانیا با ۵۵ میلیون دلار 
هشتم، سومالی با ۲۹ میلیون دلار  نهم و ساحل 
عاج با ۱۵ میلیون دلار دهم است و کشورهای 
اتیوپی، لیبی، مصر، مراکش، جیبوتی، مولداوی، 
ماداگاسکار، سنگال و اوگاندا در رتبه های بعدی 

قرار دارند.

خبـــر

بررسی روزنامه مملکت از جایگزین های ارز ۴۲۰۰ تومانی

ادامه روند پرداخت یارانه نقدی

در حالی که شورای عالی کار مبلغ کمک هزینه مسکن کارگران 
برای سال ۱4۰۱ را ۶۵۰ هزار تومان تصویب و پیشنهاد کرده بود، هیات 

وزیران این رقم را به ۵۵۰ هزار تومان کاهش داد.
شورای عالی کار ۱۹ اسفند سال گذشته حق مسکن کارگران را 
۶۵۰ هزار تومان تصویب کرد اما این مصوبه جهت اجرایی شدن به 
تصویب هیات وزیران نیاز داشت که از سوی وزیر کار به هیأت دولت 
ارسال شد. در حالی که جامعه کارگری در انتظار تصویب افزایش مبلغ 
حق مسکن بود، هیأت وزیران مصوبه شورای عالی کار را تغییر داد و با 

کاهش ۱۰۰ هزار تومانی این مبلغ را ۵۵۰ هزار تومان تعیین کرد.
حمید حاج اسماعیلی - کارشناس حوزه کار - در ارزیابی دلیل تغییر 
مصوبه حق مسکن کارگران ابراز عقیده کرد و گفت: این کار به لحاظ 
حقوقی صحیح نیست و اگر قرار بود این مبلغ تغییر کند یا کاهش یابد 
یا هرگونه اعتراض، بازنگری و تفسیری در مصوبه شورای عالی کار اتفاق 
بیفتد باید به خود شورای عالی کار برگشت داده می شد تا دوباره با 

حضور نمایندگان دولت، کارگر و کارفرما مورد بازنگری قرار گیرد.
وی ادامه داد: در رویه های گذشته مداخله دولت در تغییر مصوبه 
شورای عالی کار به لحاظ قانونی سابقه نداشته است. نمایندگان دولت 

می توانستند در زمان بررسی و ارزیابی و تصویب، این نظرات را اعمال 
و پافشاری کنند و اجازه ندهند که مصوبه افزایش سایر سطوح بالاتر 
اتفاق بیفتد یا حق مسکن به مبلغ پایین تر تصویب شود چرا بعد از 
تصویب و علیرغم اینکه وزیر کار به عنوان عضو ارشد دولت و رئیس 
شورای عالی کار در جلسات حضور داشته، چنین مصوبه ای را دچار 
تغییر می کنیم؟ این فعال کارگری تصریح کرد: مصوبات شورای عالی 
کار غیر قابل تغییر است و شورای عالی کار مرجع تعیین حداقل دستمزد 
و افزایش سایر سطوح مزدی هم برای کارگران و هم برای بازنشستگان 
تامین اجتماعی است لذا این اقدام یک جانبه را به نفع بازار کار نمی دانم 
و معتقدم نباید بدعتی جدید در مصوبات شورای عالی کار ایجاد کنیم. 
حاج اسماعیلی در ادامه به بیان دلیل کاهش ۱۰۰ هزار تومانی حق 
مسکن کارگران پرداخت و گفت: اعتقاد من این است که این تغییر که 
به لحاظ قانونی صحیح نبود، در توجیه مداخله صورت گرفته در 
خصوص سایر سطوح مزدی مستمری بگیران و بازنشستگان تامین 
اجتماعی بوده است تا اینطور عنوان شود همانطور که مصوبه شورای 
عالی کار در مورد حقوق بازنشستگان تغییر کرد، حق مسکن کارگران 
نیز قابل تغییر و مداخله است و این حق وجود دارد که مورد ارزیابی و 

بررسی مجدد در هیات دولت واقع شود. این کارشناس حوزه کار با بیان 
اینکه فرایند تعیین دستمزد بر اساس چانه زنی در شورای عالی کار و 
با موافقت کارفرمایان و کارگران و دولت صورت گرفته است، اظهار 
کرد:حق مسکن بخشی از دستمزد کارگران است و وزیر کار به عنوان 
نماینده دولت در جلسه تعیین دستمزد و حق مسکن حضور داشته 
است لذا معتقدم شورای عالی کار یک نهاد قانونی و مهم است و نباید 
جایگاه و شأن آن را دچار خدشه وتزلزل کنیم و سه جانبه گرایی را زیر 
سوال ببریم. می توانستیم با حمایت از مصوبات شورای عالی کار اعتقاد 
به همکاری با شرکای اجتماعی را نشان بدهیم و اگر نیاز به تغییر یا 
بازنگری بود باز هم به سه جانبه گرایی احترام بگذاریم و ساختارشکنی 

در حوزه مصوبات شورای عالی کار را شاهد نباشیم.
به گزارش ایسنا، معاول اول رئیس جمهور در نامه ای به وزارت تعاون، 
کار و رفاه اجتماعی و سازمان برنامه و بودجه کشور مصوبه هیات وزیران 

مبنی بر افزایش حق مسکن کارگران را اباغ کرد.
بر این اساس، کمک  هزینه مسکن کارگران مشمول قانون کار از 
ابتدای فروردین ماه سال ۱4۰۱ ماهانه ۵۵۰ هزار تومان تعیین شده 
است. مبلغ کمک هزینه مسکن در حالی ۵۵۰ هزار تومان تعیین شده 

که پیش از این اعضای شورای عالی کار در ۱۹ اسفند سال گذشته، 
افزایش مبلغ کمک هزینه مسکن کارگران را از 4۵۰ هزار تومان به ۶۵۰ 

هزار تومان پیشنهاد و تصویب کرده بودند.

چراحقمسکنکارگران۶۵۰هزارتوماننشد؟

اقتصاد و انرژی

طولانی بودن زمان صدور پروانه ساختمان، یکی از 
چالش های اصلی سازندگان است؛ موضوعی که همواره از آن 
به عنوان مانعی برای تولید مسکن یاد می شود و پیچ وخم های 
فرسایشی این چرخه، سبب دلسردی بسیاری از فعالان صنعت 
ساختمان شده است. در تازه ترین موضع گیری ها درباره 
موضوع طولانی بودن فرآیند صدور پروانه ساختمان، معاون 
وزیر راه وشهرسازی به انتقاد از این مساله پرداخته است. محمد 
آئینی ـ مدیرعامل شرکت بازآفرینی شهری ایران، افزایش 
سرعت نوسازی را دارای سه گام اصلی دانست و اظهار کرد: 
شهرداری ها  در گام اول باید مدت زمان صدرور پروانه 
ساختمانی را کاهش دهند. این پروسه در زمان حاضر به طور 
متوسط بیش از ۸ ماه زمان می برد. علی رغم اینکه اعام 
می شود صدور پروانه ساختمانی ظرف یک هفته  صادر می شود 
اما آنچه اتفاق می افتد و به ما گزارش رسیده  ماه ها به طول 
می انجامد. در این بین البته مسوولان شهرداری از سال گذشته 
مکررا از تاش خود برای کاهش زمان صدور پروانه ساختمانی 
صحبت کرده اند اما با توجه به اینکه  بخشی از تشریفات اداری 
صدور پروانه ساختمانی به دستگاه های دیگری ارتباط دارد، 
همگام شدن سایر دستگاه ها برای تحقق این هدف لازم است. 
زمزمه هایی مطرح شده که شهرداری برای کاهش زمان صدور 
پروانه ساختمانی به دنبال تغییر در نحوه اجرای برخی ضوابط 
فنی ساخت وساز رفته که این رویکرد باعث نگرانی برخی 
محافل فنی شده است.  در یک مورد واگذاری تاییدیه ایمنی 
ساختمان ها به دفاتر خدمات الکترونیک واکنش جامعه 
تخصصی را به دنبال داشت که شهرداری به ارایه ادله های خود 

در این زمینه پرداخت. در مورد دیگر حذف آزمایش های 
ژئوتکنیک خاک از پروسه ساخت وساز و استفاده از اطاعات 
پهنه بندی راهکار دیگر شهرداری برای کاهش زمان صدور 
پروانه ساختمانی بوده که  متخصصان معتقدند با توجه به اینکه 
اطاعات پهنه بندی از جامعیت لازم برخودار نیست باید عواقب 

این تصمیم به خوبی مورد بررسی قرار گیرد.
مجید محمدی ـ رئیس سابق انجمن شرکتهای خدمات 
فنی آزمایشگاهی با بیان اینکه نگاه شهرداری تهران به حوزه 
ساخت وساز باید فنی باشد گفته است: حذف آزمایشگاه های 
ژئوتکنیک از فرآیند ساخت و ساز مسکن و ساختمان کار بسیار 
خطرناکی است. حذف مطالعات ژئوتکنیک از پروسه ساخت، 
مهندسان طراح را سردرگم خواهد کرد و سبب می شود که 
دقیق  فنی  محاسبات  جای  به  آنها  طراحی  مبنای 

پیش فرض های کلی و گمانه زنی های تجربی باشد.
همچنین حمزه شکیب  ـسرپرست سازمان نظام مهندسی 
ساختمان کشور نیز در این باره گفت: حذف یکباره آزمایشهای 
خاک بدون توجیهات قانونی، نقض مقررات ملی ساختمان 
است. وی اظهار کرد: رعایت مقررات ملی ساختمان برای همه 
نهادهای مرتبط با حوزه ساخت الزامی است  وهمه عوامل 
اجرایی و نهادهای مسوول ملزم به رعایت تمامی مقررات ملی 
ساختمان هستند. شکیب گفت: تا  زمانی که مبحث هفتم به 
صورت فعلی به قوت خویش باقی است قطعا نباید آزمایشهای 
ژئوتکنیک از فرآیند ساخت حذف شود و اگر هم بنا باشد این 

آزمایشها حذف شود باید مقدمات آن فراهم باشد.
کشور  ساختمان  مهندسی  نظام  سازمان  سرپرست 

خاطرنشان کرد: به عنوان مثال اگر ما قادر شویم تمامی 
محدوده شهر  را به لحاظ ژئوتکنیکی شناسایی کنیم و اطاعات 
مربوط به گمانه ها استخراج شود و سپس تمامی اطاعات 
ژئوتکنیک در نقشه ها وجود داشته باشد، در این صورت یک 
ارگان یا یک سازمان می تواند دستوراتی را برای بازنگری در 

روشهای انجام آزمایشات ژئوتکنیک صادر کند.
شکیب در عین حال افزود: البته پیش شرط اجرایی شدن 
تمامی اقدامات مذکور آن است که این پروسه در  چارچوب 
مقررات ملی ساختمان توجیه قانونی داشته باشد و در غیر این 
صورت حذف یکباره آزمایشهای ژئوتکنیک بدون مقدمه و 

تمهیدات به معنای نقض مقرارت ملی ساختمان است.
وی به گمانه زنی درباره پیش فرضهای احتمالی برای حذف 
آزمایشهای ژئوتکنیک پرداخت و گفت: احتمال می رود ادله 
شهرداری برای حذف آزمایشهای خاک تعمیم مشخصات 
خاک پروژه های مجاور هم برای احداث باشد که این  توجیه 
در صورتی قابل دفاع است که تمامی این اطاعات بر روی 
نقشه ها درج شود. سرپرست سازمان نظام مهندسی ساختمان 
تاکید کرد: ساز و کار مذکور راهکار تخصصی دارد و باید گروهی 
از متخصصان و افراد شناخته شده نسبت به پیاده سازی 
اطاعات تخصصی  ژئوتکنیک خاک بر روی نقشه های مربوطه 
اقدام کنند؛ چرا که در برخی موارد رفتار خاک متفاوت است. 
ممکن است یک  گمانه ای حتی تا  شعاع ۱۰ متری  را هم جواب 
ندهد اما در جای دیگر حتی یک شعاع ۱۰۰ متری را هم  جواب 
دهد. بنابراین این ساز وکار یک کار علمی و تخصصی است که  

انجام آن الزام آور است.

کاهشزمانصدورپروانهبهقیمتحذفضوابطفنی؟

بر اساس مکاتبه معاون اقتصادی رئیس جمهور با وزرای اقتصاد و جهاد 
کشاورزی، فهرست اقلام اساسی وارداتی که نرخ مالیات ارزش افزوده آنها از ۹ به 

یک درصد کاهش یافته، ابلاغ شد.
»محسن رضایی« معاون اقتصادی رییس جمهور در مکاتبه ای با »سید احسان 
خاندوزی« وزیر اقتصاد و »سید جواد ساداتی نژاد« وزیر جهاد کشاورزی،  مصوبه 

جلسه ۶۶ شورای هماهنگی اقتصادی در زمینه کاهش نرخ مالیات ارزش افزوده 
واردات برخی اقلام اساسی را ابلاغ کرد. معاون اقتصادی رییس جمهور در این نامه 
نوشت: کاهش نرخ مالیات بر ارزش ازوده واردات برخی اقلام کالاهای اساسی به 
تشخص سران سه قوه و به تایید رهبر معظم انقلاب رسیده و برای اجرا ابلاغ شده 
است. براین اساس از تاریخ لازم الاجرا شدن قانون مالیات بر ارزش افزوده تا پایان 

سال ۱۴۰۱، نرخ اخذ مالیات بر ارزش افزوده برای واردات گندم، برنج، دانه های 
روغنی، انواع روغن خام، حبوبات شامل عدس، نخود، لوبیا و ماش، قند، شکر، 

گوشت مرغ، گوشت قرمز و چای یک درصد تعیین می شود.
در مصوبه شورای عالی هماهنگی اقتصادی نرخ اخذ مالیات بر ارزش افزوده قند 

و شکر تولید داخل نیز یک درصد تعیین شد

اقدام دولت برای جلوگیری از تورم وارداتی؛

مالیات ارزش افزوده کالاهای اساسی یک درصد شد

آگهی تحدید حدود اختصاصی
 نظر به اینکه هیئت اختلاف مستقر در ثبت گناوه مالکیت به تصرفات مفروزی و مالکانه آقای سید ابراهیم موسوی 

را نســبت به ششدانگ یک قطعه زمین کشاورزی به مساحت 210609/93  مترمربع پلاک 913/83 واقع در عرش گناوه 
بخش 6 بوشــهر برابر رای شماره 140060324001004834 مورخ 1400/11/18 تایید نموده و آگهی موضوع ماده 3 و ماده 
13 آیین نامه ی قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی و اراضی ســاختمانهای فاقد ســند رسمی و قانون ثبت نیز منتشر گردید. لذا 
آگهــی تحدید حدود اختصاصی آن به اســتناد مادتین 14 و 1۵ قانون ثبت و تبصره ذیل مــاده 13 قانون تعیین تکلیف وضعیت 
ثبتی اراضی ســاختمان فاقد سند رسمی جهت قســمت مورد تصرف آقای ابراهیم موسوی  منتشر و به اطلاع متصرف نامبرده و 
مجاورین و صاحبان حقوق ارتفاقی می رســاند که عملیات تحدیدی در صبح مورخ 1401/4/21 در محل شــروع به عمل خواهد 
آمد. لذا بدینوســیله از متصرف نامبرده و مجاورین دعوت می شــود در وقت تعیین شــده فوق در محل وقوع ملک حضور یابند 
واخواهی نسبت به حدود ارتفاعی برابر ماده 20 قانون ثبت از تاریخ تنظیم صورت جلسه تحدید حدود به مدت 30 روز پذیرفته 
می شــود. معترضین نسبت به حدود و حقوق ارتفاقی مكلفن مطابق تبصره ماده 86 آیین نامه قانون ثبت و تبصره 2 ماده واحده 
قانون تعیین تکلیف پرونده معترضین ثبتی مصوب 73/03/2۵ ظرف مدت یک ماه از تاریخ تســلیم اعتراض کتبی به اداره ثبت 
دادخواســت به مراجع قضائی محل وقوع ملک تســلیم و تصدیق گواهی به جریان دعوی را بــه جهت ضبط  در پرونده از دادگاه 

مربوط به اخذ و به ثبت تســلیم نمایند و الا حق آنان ساقط می شود. 
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محمد چهابدار - رئیس ثبت اسناد و املاک شهرستان گناوه 

آگهی تحدید حدود اختصاصی
 نظر به اینکه هیئت اختلاف مســتقر در ثبت گناوه مالکیت به تصرفات مفروزی و مالکانه آقای خلف خواجه گیری را 

نسبت به شش دانگ یک باب خانه به مساحت 420 مترمربع پلاک 91۵/18167 واقع در عبد امام گناوه بخش 6 بوشهر برابر رای 
شــماره 140160324001000273 مورخ 1401/2/6 تایید نموده و آگهی موضوع ماده 3 و ماده 13 آیین نامه ی قانون تعیین 
تکلیف وضعیت ثبتی و اراضی ساختمانهای فاقد سند رسمی و قانون ثبت نیز منتشر گردید. لذا آگهی تحدید حدود اختصاصی آن 
به استناد مادتین 14 و 1۵ قانون ثبت و تبصره ذیل ماده 13 قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی ساختمان فاقد سند رسمی 
جهت قسمت مورد تصرف آقای خلف خواجه گیری منتشر و به اطلاع متصرف نامبرده و مجاورین و صاحبان حقوق ارتفاقی می رساند 
که عملیات تحدیدی در صبح مورخ 1401/4/1۵ در محل شروع به عمل خواهد آمد. لذا بدینوسیله از متصرف نامبرده و مجاورین 
دعوت می شود در وقت تعیین شده فوق در محل وقوع ملک حضور یابند واخواهی نسبت به حدود ارتفاعی برابر ماده 20 قانون ثبت 
از تاریخ تنظیم صورت جلسه تحدید حدود به مدت 30 روز پذیرفته می شود. معترضین نسبت به حدود و حقوق ارتفاقی مكلفن 
مطابق تبصره ماده 86 آیین نامه قانون ثبت و تبصره 2 ماده واحده قانون تعیین تکلیف پرونده معترضین ثبتی مصوب 73/03/2۵ 
ظرف مدت یک ماه از تاریخ تســلیم اعتراض کتبی به اداره ثبت دادخواســت به مراجع قضائی محل وقوع ملک تسلیم و تصدیق 

گواهی به جریان دعوی را به جهت ضبط  در پرونده از دادگاه مربوط به اخذ و به ثبت تسلیم نمایند و الا حق آنان ساقط می شود. 
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آگهی تحدید حدود اختصاصی
 نظر به اینکه هیئت اختلاف مستقر در ثبت گناوه مالکیت به تصرفات مفروزی و مالکانه آقای نصراله عبدامامی را نسبت 

به شــش دانگ یک قطعه زمین کشاورزی به مســاحت 128798/67 مترمربع پلاک 913/82 واقع در عرش گناوه بخش 6 بوشهر 
برابر رای شماره 140060324001004۵76 مورخ 1400/11/2 تایید نموده و آگهی موضوع ماده 3 و ماده 13 آیین نامه ی قانون 
تعیین تکلیف وضعیت ثبتی و اراضی ساختمانهای فاقد سند رسمی و قانون ثبت نیز منتشر گردید. لذا آگهی تحدید حدود اختصاصی 
آن به استناد مادتین 14 و 1۵ قانون ثبت و تبصره ذیل ماده 13 قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی ساختمان فاقد سند رسمی 
جهت قسمت مورد تصرف آقای نصرالله عبد امامی منتشر و به اطلاع متصرف نامبرده و مجاورین و صاحبان حقوق ارتفاقی می رساند که 
عملیات تحدیدی در صبح مورخ 1401/4/21 در محل شروع به عمل خواهد آمد. لذا بدینوسیله از متصرف نامبرده و مجاورین دعوت 
می شود در وقت تعیین شده فوق در محل وقوع ملک حضور یابند واخواهی نسبت به حدود ارتفاعی برابر ماده 20 قانون ثبت از تاریخ 
تنظیم صورت جلسه تحدید حدود به مدت 30 روز پذیرفته می شود. معترضین نسبت به حدود و حقوق ارتفاقی مكلفن مطابق تبصره 
ماده 86 آیین نامه قانون ثبت و تبصره 2 ماده واحده قانون تعیین تکلیف پرونده معترضین ثبتی مصوب 73/03/2۵ ظرف مدت یک 
ماه از تاریخ تسلیم اعتراض کتبی به اداره ثبت دادخواست به مراجع قضائی محل وقوع ملک تسلیم و تصدیق گواهی به جریان دعوی 

را به جهت ضبط  در پرونده از دادگاه مربوط به اخذ و به ثبت تسلیم نمایند و الا حق آنان ساقط می شود. 
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مدیرعامل بانک دی در مجمع عمومی عادی به طور 
فوق العاده این بانک گفت: برگزاری مجمع بانک دی 
نویددهنده روزهای امیدوارکننده برای سهامداران 

است.
به گزارش روابط عمومی بانک دی، با برگزاری 
مجمع عمومی عادی به طور فوق العاده بانک دی، 
صورت های مالی منتهی به ۲۹ اسفند ۱۳۹۹ بانک به 
تصویب رسید. در این جلسه که صبح روز یکشنبه ۲۲ 
خرداد ماه ۱4۰۱ با حضور سهامداران و یا نمایندگان 
قانونی آن ها، نمایندگان سازمان بورس و اوراق بهادار و 
حسابرس و بازرس قانونی و به ریاست سیدمحمود 
احمدی، رئیس هیئت مدیره بانک دی برگزار شد، 
سهامداران صورت های مالی منتهی به پایان اسفند 

۱۳۹۹ را تصویب کردند.
علیرضا قیطاسی، مدیرعامل بانک دی در این مجمع 
ضمن ارائه گزارشی از اقدامات صورت گرفته توسط 
هیئت مدیره بانک در چهار ماه گذشته گفت: پس از 
استقرار هیئت مدیره جدید بانک و اباغ برنامه های 
عملیاتی شعب و ستاد از ابتدای سال جاری، حرکت 
تمامی ارکان بانک بر مدار برنامه محوری قرار گرفته 

است.
وی افزود: بازنگری سیاست  اعتباری، افزایش 
شفافیت در چارچوب ضوابط اباغی، ارتقای فرایندهای 

کنترل ریسک اعتباری، گسترش و تجهیز مرکز آموزش 
کارکنان، ارائه تسهیات خرد تا سقف یک میلیارد ریال 
بدون ضامن و صرفاً با ارائه گواهی کسر از حقوق، تقویت 
بخش حقوقی و وصول مطالبات از طریق به کارگیری 
کارشناسان خبره با برنامه ریزی هدفمند برای فروش 
اماک مازاد بانک گوشه ای از عملکرد صد روزه 

هیئت مدیره جدید بوده است که آغازگر مسیر بهبود 
شاخص های عملیاتی بانک است.

قیطاسی رعایت قوانین و ضوابط بانک مرکزی و 
حرکت در چارچوب سیاست های اقتصادی کشور را 
مهم ترین رویکرد هیئت مدیره در فرایند تعامل با 
نهادهای بالادستی دانست و تصریح کرد: در مدت کوتاه 

تصدی مدیریت بانک، با همراهی و حمایت بانک 
مرکزی و سازمان بورس و اوراق بهادار صورت های مالی 
منتهی به پایان اسفند سال ۱۳۹۹ مورد تایید قرار 
گرفت تا پس از ۹ ماه شاهد بازگشایی نماد بانک باشیم.

وی افزود: خدا را شاکر هستیم که صبوری و اعتماد 
سهامداران به برنامه های هیئت مدیره کنونی بانک منتج 
به دریافت مجوز برگزاری مجمع شد، که این اقدام نوید 
دهنده روزهای امیدوارکننده برای سهامداران و سایر 
ذینفعان است. مدیرعامل بانک دی با اشاره به این که 
بانک دی بیش از یک میلیون سهامدار دارد که ۷۰ 
درصد آنها را ایثارگران و خانواده معظم شهدا و ایثارگران 
تشکیل می دهند، افزود: بازگشایی نماد دی و امکان 
و  جامعه هدف  برحق  مطالبات  آن جزو  معامله 
سهامداران از هیئت مدیره بود که با تاش شبانه روزی 
مدیران و کارکنان بانک دی و تصویب صورتهای مالی 
گام مهمی در این مسیر برداشته شده است و به زودی 
نیز صورت های مالی شش ماهه نخست سال ۱4۰۰ 

بانک نیز منتشر خواهد شد.
در پایان این مجمع پس از استماع گزارش حسابرس 
و بازرس قانونی، صورت های مالی منتهی به سال ۱۳۹۹ 
مورد تصویب حاضرین در مجمع قرار گرفت و اعضای 
هیات رئیسه مجمع به سوالات سهامداران و حاضران 

پاسخ دادند.

دبیر هیأت عامل صندوق توسعه ملی از ارائه پنج پیشنهاد توسط صندوق 
توسعه ملی به دبیر مجمع تشخیص مصحلت نظام با هدف اصاح شیوه 
حکمرانی این صندوق خبر داد و افزود: در این پیشنهادها آمده است که 
4۰ درصد منابع حاصل از صادرات نفتی سهم صندوق و هر گونه پرداخت 

از محل منابع صندوق تسهیات تلقی شود.
به گزارش ایبِنا، فرهاد همتی با اشاره به ارائه پیشنهاداتی از سوی صندوق 
توسعه ملی به دبیر مجمع تشخیص مصلحت نظام اظهار کرد: با عنایت به 
تجارب حساب ذخیره ارزی و عملکرد یک دهه گذشته صندوق توسعه 
ملی و با توجه به الگوهای موفق صندوق های ثروت ملی، اصاح حکمرانی 
و ساختار مدیریت صندوق توسعه ملی و تغییر آن به صندوق ثروت ملی 
ضرورت اصاح شیوه حکمرانی و ساختار »صندوق توسعه ملی« و ارائه 
الگوی جدیدی از ایجاد ارزش پایدار و زاینده برای درآمدهای نفت و گاز 
کشور در راستای تحقق منویات مقام معظم رهبری )مدظله العالی( در 
تغییر نگرش به نفت و گاز و درآمدهای حاصل از آن، از منبع تأمین بودجه 
عمومی کشور به منابع و سرمایه های زاینده اقتصادی احساس و بر همین 
اساس پیشنهاداتی توسط صندوق توسعه ملی تهیه و برای درج در 
سیاست های کلی برنامه هفتم توسعه کشور تقدیم دبیر محترم مجمع 

تشخیص مصلحت شد.
وی ادامه داد: در ابتدای این پیشنهادات آمده است که »با استفاده از 
تجارب حساب ذخیره ارزی و صندوق توسعه ملی و بهره برداری از الگوهای 

موفق صندوق های ثروت ملی نسبت به اصاح حکمرانی و ساختار مدیریت 
صندوق توسعه ملی و تغییر آن به صندوق ثروت ملی با هدف واریز تمامی 
عواید حاصل از صادرات نفت، گاز، فرآورده های نفتی و میعانات گازی و 
بخشی از درآمدهای انفال و تبدیل آنها به ثروت ماندگار و مشارکت در تأمین 
بودجه کشور از محل سود فعالیتهای اقتصادی صندوق )و نه اصل منابع 
آن( به منظور قطع رابطه نفت با بودجه عمومی کشور باید اقداماتی صورت 
بگیرد.” دبیر هیأت عامل صندوق توسعه ملی در تشریح پیشنهادات مذکور 
گفت: نخستین پیشنهاد »واریز4۰ درصد از منابع حاصل از صادرات نفت، 

گاز، فرآورده های نفتی و میعانات گازی و افزایش ۱۰ واحد درصدی این 
سهم در هر سال، تا رسیدن به موقعیت چشم انداز صندوق توسعه ملی 
)یعنی واریز تمامی عواید حاصل از منابع مذکور به صندوق(« و دومین 
پیشنهاد »واریز بخشی از درآمد انفال و صادرات مواد خام معدنی و واگذاری 

بخشی از دارایی های غیر مولد دولت به صندوق« است. 
همتی ادامه داد: پیشنهاد بعدی این است که »هر گونه پرداخت از محل 
منابع صندوق ثروت ملی تسهیات تلقی شده و عدم بازپرداخت آن در 
موعد مقرر شده ممنوع و در حکم تصرف غیرقانونی در اموال عمومی است. 
حداکثر پرداخت از اصل منابع صندوق به دولت ۲۰ درصد منابع ورودی 
هر سال و با  شرط تسویه بدهی های گذشته، اخذ مجوزهای لازم و به صورت 

تسهیات کوتاه مدت است.”
وی افزود: »تبدیل منابع ورودی صندوق به دارایی های ماندگار و با ارزش 
افزوده بالا از طریق ایجاد و یا تملک نهادهای پولی- مالی و حضور مؤثر در 
بازارهای پولی و مالی داخلی و خارجی، سرمایه گذاری و تسهیات دهی و 
مشارکت در طرحهای دارای توجیه اقتصادی داخلی و خارجی و پروژه های 

زیربنایی کشور« نیز پنجمین پیشنهاد است.
به گفته دبیر هیأت عامل صندوق توسعه ملی« استقال حساب های 
ریالی و ارزی صندوق توسعه ملی از بانک مرکزی و فعالیت صندوق در حوزه 
ریالی و ارزی، در همه ی ابزارهای قانونی با حفظ ارزش منابع آن« نیز آخرین 

پیشنهاد محسوب می شود.

عرضه ارز حج در شعب 
ارزی بانک ملی ایران

شعب ارزی بانک ملی ایران در سراسر کشور 
آماده عرضه ارز حج به متقاضیان هستند.

به گزارش روابط عمومی بانک ملی ایران اعام 
کرد: سقف عرضه ارز حجاج ۵۰۰ یورو با نرخ ثابت 

۲۶۸ هزار و ۸۷ ریال به ازای هر یورو است.
متقاضیان می توانند ارز خود را متناسب با نیاز 

و با ارائه معادل ریالی دریافت کنند.
داشتن حساب در بانک ملی ایران و موجودی 
متناسب با ارز مورد نیاز به همراه کارت ملی، شرط 

دریافت ارز حجاج است.

مدیر کل آموزش و پرورش استان 
چهارمحال و بختیاری تأکید کرد

ترویج قرض الحسنه 
اولویت ویژه ای دارد

اهمیت  به  اشاره  با  امیریان«  »حسین 
قرض الحسنه و نقش آن در تأمین مالی خرد، 
گفت: ترویج فرهنگ قرض الحسنه از اولویت 
ویژه ای برخوردار است. به گزارش روابط عمومی 
بانک قرض الحسنه مهر ایران، مدیر کل آموزش و 
پرورش استان چهارمحال و بختیاری از جدیت و 
پیگیری پرسنل خدوم بانک قرض الحسنه مهر 
ایران در راستای خدمت رسانی به آحاد مردم 
استان قدردانی کرد. »حسین امیریان« مدیر کل 
آموزش و پرورش استان چهارمحال و بختیاری در 
بانک  شعب  مدیر  توکلی«  »علی  با  دیدار 
قرض الحسنه مهر ایران در این استان ضمن 
قدردانی از خدمات مؤثر بانک در استان، برای 
توسعه همکاری ها با این بانک اعام آمادگی کرد. 
امیریان همچنین با اشاره به اهمیت قرض الحسنه 
و نقش آن در تأمین مالی خرد، گفت: ترویج 
فرهنگ قرض الحسنه از اولویت ویژه ای برخوردار 
است. در این جلسه توکلی مدیر شعب بانک 
قرض الحسنه مهر ایران در استان چهارمحال و 
بختیاری نیز با تشریح ضریب نفوذ بسیار مطلوب 
و خدمات صورت گرفته در استان، اهتمام بانک در 

زمینه مسئولیت های اجتماعی را تشریح کرد.
وی گفت: بیش از ۳۵ درصد جمعیت استان 
چهارمحال و بختیاری در شعب ۱۹ گانه استان 
افتتاح حساب کرده و مشتریان ضمن دریافت 
خدمات نوین بانکداری تا کنون تعداد ۳۵۱ هزار 
فقره وام قرض الحسنه به مبلغ ۵۶هزار میلیارد 
ریال از بانک قرض الحسنه مهر ایران دریافت 

کرده اند.

کاهش قیمت تمام 
شده کتاب های درسی 
دانش آموزان با کوشش 

شرکت چوب و کاغذ 
مازندران

با تاش های یکی از شرکت های زیر مجموعه 
بانک ملی ایران برای تامین ۷۰ درصد کاغذ مورد 
نیاز برای چاپ کتاب های درسی وزارت آموزش 
و پرورش، کتاب های سال درسی آینده با قیمت 
تمام شده پایین تری به دست دانش آموزان می 
رسد. به گزارش روابط عمومی بانک ملی ایران، 
شرکت چوب و کاغذ مازندران قرارداد تولید و 
تحویل ۳۰ هزار تن کاغذ چاپ و تحریر را با وزارت 
آموزش و پرورش به امضا رسانده است که با این 
اقدام عاوه بر کاهش قیمت تمام شده کاغذ مورد 
نیاز برای چاپ کتاب های درسی، از خروج مقادیر 

زیادی ارز از کشور، جلوگیری می شود.
شرکت چوب و کاغذ مازندران که بانک ملی 
ایران سهامدار عمده آن است، این اقدام را در 
راستای تامین کالای استراتژیک کاغذ انجام داده 
است. این شرکت تنها شرکت تولیدکننده کاغذ 
چاپ و تحریر در کشور است که قصد دارد در سال 
جاری با تامین نیازهای وزارت فرهنگ و ارشاد 
اسامی،۲۰ هزار تن دیگر بر تولید این نوع کاغذ 
بیافزاید. چوب و کاغذ مازندران دارای ظرفیت 
اسمی ۱۸۰ هزار تن است که از این میزان ۹4 هزار 
تن به تولید انواع کاغذ چاپ، تحریر و روزنامه و ۸4 
هزار تن به انواع فلوتینگ و کاغذ صنعتی تعلق دارد.

تکنیک روس ها برای 
مقابله با سنگ اندازی 

بیمه ای اروپا
منابع آگاه اعام کردند: یک شرکت بیمه 
دولتی در روسیه حالا به اصلی ترین مرجع بیمه 

کشتی ها در این کشور تبدیل شده است.
به گزارش ایبِنا به نقل از رویترز؛ سه منبع آگاه 
می گویند: پس از آنکه شرکت های بیمه غربی، 
بیمه کشتی های روسی را متوقف کردند حالا 
شرکت دولتی بیمه ملی روسیه به اصلی ترین 
تامین کننده خدمات بیمه برای شناورهای روس 
تبدیل شده است. بیمه یکی از اصلی ترین نیازهای 
حمل و نقل دریایی به خصوص حمل و نقل 
محموله های نفتی است؛ چراکه این محموله ها 
نیازمند بالاترین سطوح استاندارد ایمنی هستند 
و دلیل آن هم قرار گرفتن در معرض نشت و داشتن 

محموله های قابل اشتغال است.

معاون اعتبارات بانک توسعه صادرات 
ایران اعلام کرد؛

رشد ۴۱ درصدی اعطای 
تسهیلات در سال ۱۴۰۰

معاون اعتبارات بانک توسعه صادرات ایران 
گفت: سال گذشته بالغ بر ۱۸۵ هزار میلیارد ریال 
تسهیات ریالی و ارزی به مشتریان این بانک 
اعطا شده که از رشد 4۱ درصدی نسبت به سال 

۱۳۹۹ برخوردار است.
توسعه  بانک  عمومی  روابط  گزارش  به 
صادرات ایران، »رضا ساعدی فر« با اشاره به 
قراردادهای سپرده گذاری فعال سال گذشته 
این بانک با صندوق توسعه ملی، اظهارداشت: 
صندوق توسعه ملی در سال ۱4۰۰ و در قالب 
قراردادهای سپرده گذاری ریالی، بالغ بر۱۷ هزار 
میلیارد ریال با هدف کمک به توسعه صادرات 
غیر نفتی کشوردر اختیار بانک توسعه صادرات 

ایران قرار داده است.
وی افزود: منابع در اختیار بانک توسعه 
صادرات ایران به بخش های مختلف اقتصادی اعم 
از کشاورزی، صنایع تبدیلی و تکمیلی، معدن، 
صنعت، خدمات فنی و مهندسی)تامین برق، آب 
و گاز، ساختمان، حمل و نقل، انبارداری و 
ارتباطات( و بازرگانی داخلی و خدمات تخصیص 

یافته است.
ساعدی فر تامین مالی کوتاه مدت، بلند مدت 
و گشایش اعتبارات اسنادی داخلی ریالی را از 
اولویت های اعتباری بانک توسعه صادرات ایران 
خواند و افزود: برای این منظور از منابع داخلی 
بانک، صندوق توسعه ملی، بازار سرمایه و منابع 

خارجی در دسترس بانک استفاده می  شود.
معاون اعتبارات بانک توسعه صادرات ایران 
اذعان داشت: این بانک با هدف اجرای طرح های 
دارای توجیه صادراتی و درآمد ارزی با اولویت 
طرح های نیمه تمام و در دست اجرای بانک، 
اعطای تسهیات ارزی از محل منابع بانک را در 

دستور کار دارد.
وی اعام کرد: بانک توسعه صادرات ایران با 
هدف حمایت از شرکت های دانش بنیان، 
ارتقای سیستم اعتبار سنجی این دسته از 
مشتریان را بر اساس ظرفیت ها و شاخص های 

اعتباری دنبال می کند.

اتصال خودپردازهای 
بانک ملی ایران به 

سامانه صیاد
با اتصال خودپردازهای بانک ملی ایران به 
سامانه صیاد، صادرکنندگان و دریافت کنندگان 
چک های صیادی می توانند بدون لزوم یکسان 
بودن بانک صادرکننده چک و خودپرداز، نسبت 
به »ثبت«، »استعام و تایید دریافت«، »استعام 
وضعیت و انتقال«  و »عودت انتقال چک« اقدام 
کنند. به گزارش روابط عمومی بانک ملی ایران، 
پیش از این، دسترسی به سامانه صیاد و دریافت 
خدمات ثبت صدور، تایید دریافت و انتقال چک 
از طریق اینترنت بانک، موبایل  بانک، برنامه  های 
موبایلی، شعب و پیامک میسر بود و دریافت این 
خدمات از طریق خودپردازها نیز منوط به یکسان 
بودن بانک صادرکننده چک و خودپرداز می شد. 
همچنین امکان استعام توسط صادرکننده 
چک نیز از طریق دستگاه های خودپرداز فراهم 
است. انتقال چک صرفا از طریق سامانه صیاد 
امکان پذیر است و در صورت عدم ثبت چک در 
این سامانه و تائید آن توسط ذی نفع، بانک امکان 
پرداخت وجه چک به ذی نفع را نخواهد داشت.

رییس اتحادیه طلا و جواهر:
برای حفظ ارزش پول، 
تقاضای مردم برای 

طلای آب شده و سکه 
زیاد شد

رییس اتحادیه طا و جواهر اظهار داشت: 
حباب قیمتی سکه به حدود یک میلیون و ۵۰۰ 
هزار تومان رسیده است. ابراهیم محمدولی در 
گفت وگو با خبرنگار ایلنا درباره وضعیت بازار طا 
و سکه اظهار داشت: بازار طا و سکه در مسیر 
دلار حرکت می کند و این دو بازار به یکدیگر 
متصل هستند بنابراین با ادامه افزایش قیمت 
دلار، قیمت طا و سکه هم بالا می رود. تنها در 
شرایطی که ارامش و ثبات به بازار طا می رسد 

که در بازار ارز ثبات حاکم باشد.
وی با اشاره به وضعیت عرضه و تقاضا در این 
بازار گفت: این روزها تقاضای مصرفی برای طا 
کاهش یافته و این کاهش تقاضا با توجه به 
افزایش قیمت ها طبیعی است اما مردم برای 
حفظ ارزش پول خود متقاضی طای آب شده 
و سکه شده اند چراکه اولا هزینه جانبی برای 
خرید آن نمی پردازند و هم اینکه در زمان فروش 
سود می کنند. رییس اتحادیه طا و جواهر ادامه 
داد: اما در این حوزه هم روز گذشته عرضه کم 
و  نبودند  مشخص  قیمت ها  چراکه  بود 
فروشنده ها احتیاط در عرضه داشتند. وی با 
اشاره به سقف حباب سکه گفت: حباب قیمتی 
سکه به حدود یک میلیون و ۵۰۰ هزار تومان 

رسیده است.

قیطاسی در مجمع عمومی عادی به طور فوق العاده بانک دی:

برگزاری مجمع بانک دی نویددهنده روزهای 
امیدوارکننده برای سهامداران است

ارائهپنجپیشنهاد»صندوقتوسعهملی«بهدبیرمجمعتشخیصمصلحت

دریچهنگـــــــــاه بانک و بیمه 

سرپرست بانک توسعه تعاون؛

سرپرست بانک توسعه تعاون روان بودن 
تسهیات دهی به مشتریان را یکی از موارد 
ماندگاری مشتریان دانست. به گزارش روابط 
عمومی بانک توسعه تعاون، محمد شیخ حسینی 
با بیان اینکه شبکه اعتبارات در صف و ستاد 
همچون قلب و دستگاه گردش خون برای بدن 
است گفت: سامت، جوانی و تخصص از ویژگی 
های بخش اعتباری بانک توسعه تعاون است.در 
دوره ای که نیروهای فعلی اموراعتبارات در حال 
فعالیت هستند کمترین مشکات را در حوزه 
اعتباری داشته ایم.در همین زمینه تسهیات 
دهی به موقع و مناسب یکی از موارد ماندگاری 

مشتریان در بانک توسعه تعاون می باشد .
سرپرست بانک توسعه تعاون با اشاره به چالش 
کمبود نیروی انسانی دربخش اعتباری گفت: با 
توجه به اینکه افزایش سرمایه به عنوان یکی از 
چالش های بانک مطرح شده اما اگر مشکل 
سرمایه انسانی را حل کنیم بقیه مشکات سازمان 
رفع می شود. اگر بتوانیم سطح سرمایه انسانی را 
ارتقا دهیم وانگیزش ایجاد کنیم خیلی از مشکات 

حل می شود.
شیخ حسینی با بیان اینکه بخش مهمی از 
عملیات اصلی بانک در بخش اعتبارات انجام می 
شود، بیان کرد: حجم کار و تکالیف در حال افزایش 
است و با استفاده از فناوری می توان بخشی از فشار 

کار را کاهش داد. وی بار دیگر بر چالش کمبود 
نیروی انسانی در بخش اعتبارات اشاره کرد و 
آینده  یکسال  تا  هستیم  آن  دنبال  گفت:به 
ابزار،امکانات و فرایندهایی را تعریف کنیم تا از 
سنگینی کار همکاران در این بخش کاسته شود. 
سرپرست بانک توسعه تعاون یادآورشد:»یکپارچه 
سازی« می تواند بخش عمده ای از مشکات را 
حل و بخش نگری ها را رفع کند. به عنوان یکی از 
راهبردها به دنبال اجرای یکپارچه سازی در بانک 

در تمام فرایندها و بخش ها هستیم.
شیخ حسینی در پاسخ به دغدغه کارکنان 
اعتبارات درباره بحث های معیشت و پرداخت ها 
نیز تاکید کرد:در موضوع ارتقای سطح معیشت 
کارکنان به هیچ وجه به دنبال اقدامات نمایشی و 
شعاری نیستم.باور دارم که یکی از ۱۳ رکن 
حاکمیت شرکتی ایجاد انگیزش است.به دنبال 

حل ریشه ای چالش دریافتی کارکنان هستیم.
وی در بخش دیگری از سخنان خود اعام 
کرد:تمرکز زدایی یکی از راهبردهای بانک در سال 
های آینده است و به نظر می رسد تفویض اختیار 
و تمرکز زدایی می تواند بخش از مشکات واحد 

اعتبارات را کاهش دهد.
وی در پایان بیان کرد:در بخش اعتبارات باید 
روحیه ریسک پذیری وجود داشته باشد تا بتوانیم 
احتمالات آینده را در محاسبات مد نظر قرار دهیم.

روانبودنتسهیلاتدهییکیازمواردماندگاریمشتریاناست

کارشناس بازار رمزارز گفت: ارزش ارز های 
با  ارز های ملی کشورها،  مانند  دیجیتال هم 

اقدامات شبیه به چاپ پول کاهش می یابد.
آرتا اسدی گفت: چاپ پولی که در دنیای واقعی 
رخ می دهد و ارزش یک ارز ملی را پایین می آورد، 
در دنیای ارز دیجیتال هم، به شکل دیگری دیده 
می شود. به طور مثال، اخیرا ارز دیجیتال لونا با افُت 
ارزش مواجه شد که علت آن، نو ع معامله، 
الگوریتم، شبکه، نوع پیاده سازی و اضافه شدن 
یک نوع استیبل کوین به نام »ترا« است که خود 

آن نیز، با افُت ارزش همراه شد.
او می گوید: استیبل کوین ها انواعی از ارز دیجیتال 
هستند که برای پوشش خطرات ریزش قیمتی، در 
بازار رمزارز به کار می روند، اما لزوما بدون نوسان 
نیستند؛ به ویژه، استیبل کوین هایی مانند تتر که در 
مقابل دلار قرار دارند. این استیبل کوین ها، مخازنی 
دارند که از یک طرف ارز فیات )ارزهای دولتی 
کشورها( به آن وارد می شود و طرف دیگر، این ارز را 
برداشت می کنند که به نوعی، پشتوانه استیبل کوین 
و دلیلی برای ثابت بودن آن است. در خانواده های 
usdt )شکلی از دارایی دیجیتال( و usds )یک 
استیبل کوین که به دلار آمریکا گره خورده است( 

ثبات بیشتری وجود دارد.
در  رمزارز،  بازار  کارشناس  این  گفته  به 
مارکت داینامیک )ریزساخت های بازار(، کاربران 

از یک سمت درخواست مشخصی می گذارند و از 
طرف دیگر، این زیرساخت باید به اندازه کافی از  
آن ارز را در اختیار کاربران قرار دهد. در رابطه با 
خاتواده ارز لونا، تعدادی کوین به بازار اضافه شد 
و بعد از آن، طراحی الگوریتمی که باعث ثابت نگه 
داشتن عرضه و تقاضا در استیبل کوین ترا و این 
ارز بود، به هم ریخت. این به هم ریختگی سبب 
اقدام کاربران برای خروج ارز طی سه روز تا یک 

هفته شد که ارزش ارز لونا را کاهش داد.
آن طور که آقای اسدی گفته، هنوز برخی از 
فعالان بازار رمزارز، به زنده شدن پروژه ارز لونا امید 
دارند و با وجود سقوط نزدیک به ۱۰۰ درصدی 
ادامه  دیجیتال  ارز  این  خرید  به  آن،  ارزش 
می دهند. بنیاد ترا روز جمعه ۲۳ اردیبهشت، چند 
ساعت بعد از اعام دومین مرتبه توقف باک چین 
محل قرارگیری استیبل کوین ترا طی ۲4 ساعت، 
با انتشار یک توئیت از تاش ها برای زنده کردن 
پروژه ارز لونا خبر داد؛ ارزی که قیمت آن، از ۱۱۹ 
دلار در اواخر اردیبهشت، اکنون به چهار صدهزارم 

)۰.۰۰۰۰4( دلار کاهش یافته است.
چاپ پول در دنیای واقعی منجر به رشد 
نقدینگی می شود؛ موضوعی که آقای صالح آبادی 
رئیس کل بانک مرکزی، درباره آن گفته، بانک 
مرکزی با انتشار حدود ۷ هزار میلیارد تومان 

اوراق، به دنبال کاهش اثرات منفی آن است.

چاپپول؛ازدنیایواقعیتادنیایارزهایدیجیتال

عضو شورای عالی کانون صرافان گفت: بانک مرکزی تمهیدات 
خوبی را در زمینه ساماندهی بازار غیررسمی ارز اندیشیده و با توجه 
به جلسه ای که امروز داشتیم به زودی خبرهای خوبی درخصوص 
صرافی های رسمی خواهیم شنید. به گزارش خبرنگار ایبِنا، عضو 
شورای عالی کانون صرافان در حاشیه نشست رئیس کل بانک 
مرکزی با صرافان، اقدام رئیس کل بانک مرکزی برای دعوت از 
بخش خصوصی و کانون صرافان به عنوان نماینده بخش خصوصی 
را بسیار ارزشمند و مهم توصیف کرد و گفت: هر زمان که بین بخش 

خصوصی و دولت تعامل و نزدیکی ببشتری را داشته باشیم به طور 
قطع شاهد نتایج بهتری خواهیم بود. 

کامران سلطانی زاده تاکید کرد: همواره اعلام کرده ایم که تنها 
راه مبارزه و محدود کردن فضای غیررسمی، فعال کردن بازار 
رسمی است. با توجه به شرایط کشور و تحریم ها ناخواسته به سمتی 
رفتیم که شاهد فعالیت بازار غیررسمی هستیم. به همین دلیل 
درخواست داریم نهادهایی که خارج از بانک مرکزی رصد قوانین 
و بررسی مسائل را برعهده دارند، در برقراری و اعمال این نکات 

یک تعاملی با بانک مرکزی داشته باشند که تبعات آن تصمیمات 
را در کوتاه مدت و بلند مدت بررسی کنند چون بانک مرکزی به 
دلیل محدودیت هایی که دارد باید اقداماتی را در مدت زمان درست 
و مفید انجام دهد.  وی با بیان اینکه تقویت فضای رسمی می تواند 
بازار غیررسمی را با چالش و محدودیت مواجه کند، ادامه داد: بانک 
مرکزی تمهیدات خوبی را در زمینه ساماندهی بازار غیررسمی ارز 
اندیشیده و با توجه به جلسه ای که امروز داشتیم به زودی خبرهای 

خوبی درخصوص صرافی های رسمی خواهیم شنید. 

به زودی اخبار خوبی درباره صرافی های رسمی اعلام می شود
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در جریان نشست مسئولین استان گیلان با 
مهندس اکبری مقدم توافق شد

استقرار ناجیان غریق و 
شروع به کار طرح سالم 
سازی دریا در منطقه آزاد 

انزلی
به گزارش مدیریت روابط عمومی و امور بین 
الملل سازمان منطقه آزاد انزلی، حسین مصطفی 
پور معاون سیاسی، امنیتی و اجتماعی استانداری 
گیان، جهانبخش آرمان مدیرکل ورزش و جوانان 
استان بهمراه محمد پورخوش سعادت فرماندار 
انزلی در جریان دیدار با علی اوسط اکبری مقدم، 
رییس هیأت مدیره و مدیرعامل سازمان، در 
خصوص سازوکار فعال سازی مجدد طرح های 
سالم سازی دریا در محدوده منطقه آزاد انزلی به 
بحث و تبادل نظر پرداختند. براین اساس در 
نشست مزبور طرفین بعد از بررسی راهکارهای 
اجرای دستور رییس جمهور مبنی بر آزادسازی 
سواحل، در خصوص استقرار ناجیان غریق، شروع 
به کار طرح سالم سازی شنای بانوان و آقایان در فاز 
تجارت و گردشگری منطقه و ساحل روستای 
طالب آباد به توافق رسیدند. از سوی دیگر در جلسه 
مزبور به دلیل حضور شهردار و بخشدار بندر انزلی، 
در ارتباط با راهکارهای فعال سازی طرح های دریا 
در سطح این شهرستان نیز توافقاتی صورت گرفت 
و توافق شد با همکاری همه طرفین مسئول، 
اقدامات لازم جهت شروع به کار مجدد خدمات 
مزبور در سواحل شهرستان در دستور کار قرار 
گیرد. بنابراین گزارش با حضور نیروهای نجات 
غریق و هال اهمر، ضمن حفظ تردد در حریم 
دریا، امنیت جانی عاقمندان به تفریح و شنا در 
ساحل و دریا در محدوده منطقه آزاد انزلی 

همچون سالهای گذشته تأمین می شود.
گفتنی است در این نشست معاون و مدیران 
سازمان و مدیرکل پدافند غیرعامل استانداری، 
معاونین فرمانداری بندرانزلی حضور داشتند؛ 
بازدید از طرح دریا و آشنایی با امکانات و خدمات 
قابل ارائه در آن از دیگر برنامه های این بازدید بود.

در نشست شهردار رشت با نماینده مجلس 
مطرح شد :

لزوم جذب حداکثری 
بودجه های ملی برای 

حمایت از شهرداری رشت

در نشست سید امیر حسین علوی شهردار 
مردم  نماینده  نژاد  کوچکی  جبار  با  رشت 
شهرستانهای رشت و خمام در مجلس ضمن 
تاکید بر لزوم جذب حداکثری بودجه های ملی 
برای حمایت از شهرداری در خصوص اجرای 
تفاهم نامه عملیات پروژه آسفالت جاده تهران با 
همکاری اداره کل راهداری تبادل نظر انجام شد. 
به گزارش واحد خبر مدیریت ارتباطات و امور بین 
الملل شهرداری رشت - سید امیر حسین علوی 
شهردار رشت پنجشنبه ۱۹ خرداد ۱4۰۱ با جبار 
کوچکی  نژاد نماینده مردم شهرستانهای رشت و 
خمام در مجلس دیدار و گفتگو کرد.  گفتنی است، 
پیگیری جذب حداکثری بودجه های ملی، حمایت 
از شهرداری در جریان تدوین بودجه های سالانه، 
گزارشی از اقدامات مهم شهرداری در حوزه پروژه های 
عمرانی و زیربنایی سطح شهر در کنار تبادل نظر در 
خصوص تفاهم نامه اجرای عملیات آسفالت مسیر 
جاده تهران با همکاری اداره کل راهداری و حمل و 
نقل جاده ای از جمله موضوعاتی بود که شهردار رشت 
و نماینده مردم شهرستانهای رشت و خمام در مجلس 

در رابطه با آنها تبادل نظر انجام دادند.

گردهمایی دختران آفتاب 
برگزار شد

زهرا کارزگر.خبرنگار مملکت 
دختران تحت سرپرستی بهزیستی گلستان 
به مناسبت دهه کرامت و روز دختر در همایش 
دختران آفتاب حاضر شدند.  به مناسبت روز دختر 
و دهه کرامت دختران تحت پوشش بهزیستی با 
حضور در همایش دختران آفتاب این ایام را گرامی 
داشتند. این مراسم که به همت معاونت امور 
اجتماعی بهزیستی گلستان برگزار شده و در ابتدا 
سرهنگ ابراهیم پرسا رئیس پلیس فتا گلستان در 
خصوص فضای مجازی توصیه هایی ارائه کرد. در 
ادامه برنامه خدام بارگاه امام هشتم با پرچم متبرک 
آستان قدس رضوی میهمان ویژه این برنامه بودند. 
همچنین معاون امور اجتماعی بهزیستی گلستان 
گفت: کار در کنار فرزندان بسیار شیرین ولی با 
مسئولیتی بالاست چراکه آینده این عزیزان گرو 
در تصمیمات ما دارد. مریم معصومی افزود: 
دختران بعنوان بزرگترین سرمایه های اجتماعی 
کشور که مادران نسل های آینده جامعه هستند 
باید با تربیتی درست و همسو با فرهنگ ایرانی- 

اسامی رشد کنند.

خبـــر شهرستان

زهرا کارزگر.خبرنگار مملکت 
سایت همراه اول در روستای وحدت از توابع شهرستان آق قلا راه اندازی شد . 

 دکتر غلامعلی شهمرادی با اعلام این خبر گفت: تامین ارتباطات مخابراتی در روستاها از جمله 
برنامه های است که در مخابرات استان همواره دارای اولویت بوده و در این راستا چه در بخش 
تلفن ثابت و اینترنت و چه در بخش تلفن همراه برنامه ریزی و اقدامات خوبی انجام شده است . 

وی با اشاره به راه اندازی سایت همراه اول در روستای وحدت ، عملیات توسعه ارتباطات سیار 
در این روستا را از درخواستهای مردم این روستا دانست و گفت : رضایت مشتریان واستفاده 

حداکثری از خدمات وسرویسهای مخابراتی هدف از اجرای این پروژه بوده است .
مدیر مخابرات منطقه گلستان افزود: با راه اندازی این سایت مردم روستا و اقماری آن می 

توانند از پوشش مناست همراه اول و اینترنت پرسرعت باکیفیت تلفن همراه بهره مند شوند.

راه اندازی سایت همراه اول درروستای وحدت شهرستان آق قلا 

مدیرکل بنادر و دریانوردی استان بوشهر گفت: هشت پروژه 
اولویت دار بنادر این استان برای ۱4۰۱ معرفی شدند.

به گزارش روابط عمومی اداره کل بنادر  و دریانوردی استان بوشهر، 
محمد شکیبی نسب در تشریح این خبر اظهار کرد: پروژه نخست شامل 
طرح توسعه بندر ریگ است که در این پروژه احداث دستک شرقی، 

لایروبی خور و انحراف رود شور اجرایی می شود.
وی بیان کرد: در قالب طرح توسعه بندر ریگ انجام لایروبی بندر 

ریگ با اولویت ویژه و در خرداد ماه سال جاری انجام خواهد شد.
شکیبی نسب ادامه داد: تهیه برآورد اولیه موج شکن )دستک غربی( 
نیز منوط به انجام مطالعات ژئوتکنیک است و در خصوص انحراف رود 
شور نیز طرح اولیه در مطالعات ارائه شده که مشاور باید بررسی های 
بیشتری در این خصوص انجام دهد. وی اضافه کرد: برای بندر دیر نیز 
ساخت 4 پست اسکله رمپ لندیکرافت و مطالعه و احداث ساختمان 
به شکل سوله به مساحت ۳۰۰ مترمربع جهت اسقرار دستگاه های 

مرتبط با امر صادرات و واردات تدارک دیده شده است. 
شکیبی نسب ادامه داد: اعتبار موردنیاز احداث 4 پست اسکله رمپ 

بالغ بر ۱4۰میلیارد تومان برآورد شده است.
وی یادآور شد: برای بندر دیر همچنین احداث ساختمان قرنطینه 
بهداشتی و نباتی و پلیس امنیت اقتصادی و گذرنامه نهایی شده و مقرر 
شد در ۲ پکیج مناقصه )احداث رمپ ها و ساختمان قرنطینه نباتی(

بصورت جداگانه انجام شود.
مدیرکل بنادر و دریانوردی استان بوشهر گفت: در ارتباط با بندر 
کنگان نیز تکمیل پروژه موج شکن کنگان، احداث انبار سرپوشیده، 
مطالعه و احداث اسکله های انگشتی، اسکله رمپ و پنج هزار مترمربع 

بارانداز از اولویت  های این بندر برای سال ۱4۰۱ است.
شکیبی نسب ادامه داد: مطالعه انبار سرپوشیده کنگان به اتمام 
رسیده و استحصال مکان احداث انبار نیز تا پایان سال به اتمام می رسد.

وی با اشاره به اینکه مطالعات احداث اسکله انگشتی کنگان توسط 

سازمان بنادر اجرایی می شود، افزود: احداث موج شکن بندر کنگان 
اکنون با پیشرفت ۶۲درصد در حال اجرا بوده و تا پایان سال به 

بهره برداری خواهد رسید.
شکیبی نسب ادامه داد: در بندر عسلویه نیز پروژه اولویت دار اطاله 
موج شکن بازوی شرقی، احداث دایک و لایروبی حوضچه جدید از 

اولویت های سال جاری است.
وی افزود: برای بندر بوشهر نیز مطالعه و احداث اسکله نفتی در زون 
نفتی جزیره نگین پیش بینی شده است که در این زمینه کاربرگ اخذ 
مجوز انجام مطالعه و احداث یک پست اسکله نفتی تهیه و به سازمان 

ارسال شده است.
مدیرکل بنادر و دریانوردی استان بوشهر گفت: برای بندر گناوه نیز 
طرح توسعه بندر گناوه شامل احداث موج شکن، لایروبی و دیوارکشی 
بین اراضی از اولویت  های تعیین شده برای سال ۱4۰۱ است که اکنون 

کار در مرحله انجام مطالعات است.
وی افزود: برای بندر دیلم نیز در قالب طرح توسعه، احداث موج 
شکن، لایروبی و دیوارکشی اراضی در دستور کار قرار دارد که اکنون 

مطالعات آن در حال انجام است.
شکیبی نسب یادآور شد: برآورد لایروبی در این بندر حدود یک 

میلیون متر مکعب پیش بینی شده است.
وی ادامه داد: اتمام پروژه اسکله مسافری بوشهر در نیمه نخست 
امسال شامل احداث ۷ عدد دلفین مهار و یک پلتفرم جهت سوار و 
پیاده شدن مسافر از دیگر اولویت های این اداره کل است که با توجه به 
پیش بینی استفاده از این اسکله برای جام جهانی فوتبال در قطر با 

اولویت ویژه ای دنبال می شود.
شکیبی نسب اضافه کرد: برای مجتمع بندری نگین نیز احداث 
جاده به طول ۹.۵ کیلومتر و پل بطول ۱۷۵ متر در حال اجرا است که 

اکنون ۳۰ درصد پیشرفت فیزیکی دارد.
وی بیان کرد: در ارتباط با مجتمع بندری نگین پروژه تاسیسات 

زیربنایی شامل ۱.۵ کیلومتر راه اصلی، ۱.۵ کیلومتر راه فرعی، تونل 
انرژی )شامل تاسیسات آب، برق، اطفاء حریق( است که ابنیه آن اجرا 
شده و اکنون کار در آستانه ورود به مرحله اجرای تاسیسات قرار دارد.

شکبی نسب اضافه کرد: با توجه به تاخیر ایجاد شده در اجرا پروژه 
یاد شده به عوامل اجرا تاکید لازم برای اصاح و سرعت بخشی به روند 

اجرا پروژه داده شده است.

هشتپروژهاولویتداربنادراستانبوشهربرای14۰1معرفیشدند

مدیرعامل شرکت مهندسی آبفای کشور در شورای برنامه ریزی 
توسعه و عمران بندر آستارا: تا پابان سالجاری تمامی روستاهای بالای 

۲۰ خانوار آستارا از نعمت آب شرب بهداشتی بهره مند خواهند شد
اتابک جعفری مدیرعامل شرکت مهندسی آب و فاضاب کشور 
در نشست اعضای کمیسیون اقتصادی مجلس از تحت پوشش قرار 
گرفتن تمامی روستاهای بالای ۲۰ خانوار آستارا از آب شرب بهداشتی 

خبر داد. به گزارش دفتر روابط عمومی و آموزش همگانی شرکت آب 
و فاضاب استان گیان، نشست اعضای کمیسیون اقتصادی مجلس 
شورای اسامی با حضور اتابک جعفری رئیس هیات مدیره و مدیرعامل 
شرکت مهندسی آب و فاضاب کشور ، استاندار گیان و جمعی از 
مدیران ارشد کشوری و مدیران کل استانی در شهرستان مرزی آستارا 
به منظور بررسی مشکات زیرساخت های اقتصادی آستارا تشکیل 

شد و مسائل مربوط به حوزه آب و فاضاب نیز مورد بحث و بررسی 
قرار گرفت. مدیرعامل شرکت مهندسی آب و فاضاب کشور با اشاره 
به طرحهای جهاد آبرسانی در حوزه روستایی اظهار داشت: تا پایان 
سالجاری تمامی روستاهای بالای ۲۰ خانوار از نعمت آب شرب 
بهداشتی و سالم برخوردار خواهند بود. وی با بیان اینکه احداث تصفیه 
خانه فاضاب آستارا از سنوات گذشته تکمیل نشده است تصریح کرد: 

با تاش مضاعف همکاران ، فاز اول پکیج تصفیه فاضاب به ظرفیت 
۱۰۰۰ مترمکعب در شبانه روز در منطقه کوي مهدي آستارا ، تا پایان 
شهریور ۱4۰۱ وارد مدار بهره برداري خواهد شد و همچنین تصفیه 
خانه اصلي شهر به ظرفیت ۶۳۰۰ مترمکعب در شبانه روز نیز در 
صورت تخصیص اعتبارات کافي ، تا شهریور ۱4۰۲ به بهره برداري 

خواهد رسید. 

مدیرعامل شرکت مهندسی آبفای کشور در شورای برنامه ریزی توسعه و عمران بندر آستارا:

تاپایانسالجاریتمامیروستاهایبالای۲۰خانوارآستاراازنعمتآبشرببهداشتیبهرهمندخواهندشد

زهرا کارزگر .خبرنگار مملکت |  مراکز فنی و حرفه ای گلستان 
از تجهیزات به روز محروم هستند. سرپرست اداره کل آموزش فنی و 
حرفه ای گلستان گفت: تفاهم نامه ای با اداره کل روستایی و عشایری 
گلستان منعقد شده و قرار است امسال در ۱۱۸ روستا گلستان طرح 
هر روستا یک مهارت اجرا شود.  حمزه کرایلو سرپرست اداره کل آموزش 
فنی و حرفه ای گلستان امروز در جمع مدیران ادارات گرگان اظهار 
کرد: متاسفانه در حوزه آموزش مهارتی جزو کشورهای سطح پایین 
بوده و تجهیزات مراکز آموزش فنی و حرفه ای مربوط به دهه های 
گذشته است و آموزش با این تجهیزات در بسیاری از استان های کشور 
منسوخ شده است. وی تصریح کرد: بیش از ۱۸ مرکز و ۱۱۸ کارگاه 
آموزشی دولتی مربوط به اداره آموزش فنی و حرفه ای در استان فعال 
بوده که از تجهیزات به روز و مواد مصرفی مورد نیاز محروم هستند. وی 
خاطرنشان کرد: در حال حاضر تجهیزات و مواد مصرفی کارگاه ها و 
مراکز ما ارزشی بالغ بر ۲۰ میلیارد تومان داشته اما به دلیل منسوخ بودن 
ان قابل استفاده در آموزش های  مهارتی نیست. کرایلو گفت: از 
نمایندگان استان، استاندار و دیگر مسئولان مرتبط استانی و کشوری 
تقاضا داریم اعتباراتی در این خصوص برای مهارتی شدن آموزش ها 

تخصیص دهند.
وی با بیان اینکه ره آورد سفر رئیس جمهور به گلستان در حوزه 
آموزش فنی و حرفه ای مبلغ 4۹ میلیارد تومان برای پروژه های مختلف 

گلستان بود، بیان کرد: در سفر ریاست جمهور به استان گلستان مبلغ 
4۹ میلیارد تومان به پروژه های آموزش فنی و حرفه ای گلستان مصوب 
شد و تکمیل این پروژه ها آغاز شده است. سرپرست اداره کل آموزش 
فنی و حرفه ای گلستان ابراز کرد: از مبلغ 4۹ میلیارد تومان مصوبه سفر 
رئیس جمهور، مبلغ ۳۰ میلیارد تومان برای پروژه روستای »نی تپه«، 
مبلغ ۹ میلیارد تومان برای تکمیل پروژه آموزش فنی و حرفه ای 
خواهران گنبدکاووس و مبلغ ۱۰ میلیارد تومان برای خرید تجهیزات 
مورد نیاز تخصیص یافته است. وی ادامه داد: استان گلستان در دی ماه 
امسال میزبان مسابقات کشوری ملی مهارت بوده و امید داریم این 

مسابقات آثار و برکات خوبی برای گلستان داشته باشد.

اجرایطرح»هرروستایکمهارت«در11۸روستایگلستان
قائم مقام شرکت آبفا مازندران بیان کرد:

ساری - نیما شریفی / قائم مقام شرکت آب و فاضاب 
مازندران فعالیتهای این شرکت را در راستای حفظ مسائل 
زیست محیطی و توسعه پایدار همگام با سیاستهای کلی 

محیط زیست اعام کرد.
علی اصغر علیپور در گفتگویی به مناسبت پنجم ژوئن 
مصادف با روز جهانی محیط زیست اظهار داشت: در تقویم 
جمهوری اسامی ایران ۱۶ الی ۲۲ خرداد به عنوان هفته 
محیط زیست معرفی شده و شعار امسال این هفته، محیط 
زیست مردم پایه، هوشمند و فن آورانه است که جزء 

اولویت ها و سیاست های محیط زیست به شمار می رود.
وی با اشاره به جایگاه محیط زیست در صنعت آب و 
فاضاب گفت: صنعت آب و فاضاب به عنوان عرضه کننده 
مجموعه ای از مهمترین خدمات به مردم همیشه نیازمند 
توسعه متناسب با رشد جمعیت و اصاح روشهای بهره 
برداری منابع آب و استفاده از روش های نوین جمع آوری و 
تصفیه فاضاب است و به عنوان یک صنعت پویا در مسیر 

توسعه اقتصادی، وظایف مهم خود را به انجام می رساند.
قائم مقام شرکت آب و فاضاب مازندران افزود: در مسیر 
ارائه خدمات مطلوب تر ، شکل اجرای پروژه ها در زمان توسعه 
یا اصاح شبکه های آب و فاضاب و بهره برداری از منابع آبی 

و تصفیه آب و فاضاب به گونه ای است که در صورت عدم 
توجه به مسائل محیط زیستی عاوه بر ایجاد مخاطرات برای 
شاغلین این صنعت و مردم می تواند منجر به خسارات و 

آسیب های جدی به محیط زیست شود.
علیپور با اشاره به مهمترین فعالیت های شرکت آب و 
فاضاب مازندارن در زمینه محیط زیست خاطرنشان کرد: 
وجود تصفیه خانه های فاضاب در شهرهای مختلف یکی 
از فعالیتهای مهم شرکت در این زمینه است که سعی شده 
با حضور نیروهای متخصص در واحدهای محتلف و همچنین 
به کارگیری امکانات به روز کمترین اثرات و مخاطرات زیست 

محیطی ایجاد شود.

آبوفاضلابمازندرانهمگامبامحیطزیست

مشترکان پرمصرف برق بیش از 3 برابر تولید برق جریمه می شوند

مدیر اداره برق شهرستان گنبدکاووس گفت: در 
فصل گرما و اوج پیک مصرف مشترکان پرمصرف به 
۵/۳ برابر قیمت تولید برق مصرفی جریمه خواهند شد.

به گزارش خبرگزاری فارس از گنبدکاووس، 
شورای  جلسه  در  امروز  عرب گلو  محمدعلی 
اداری شهرستان گنبدکاووس اظهار کرد: در حال 
حاضر شهرستان گنبدکاووس حدود ۱۵ هزار مگاوات 
برق کمبود دارد و تاش داریم در پیک مصرف برق و 
اوج گرما بنا بر سیاست رئیس جمهور برق مشترکان 
خانگی قطع نشود. وی تصریح کرد: همه مدیران 
موظف هستند با توجه به مصوبه هیات وزیران در 
ساعت اداری ۳۰ درصد از مصرف برق خود را کاهش 
و در ساعات غیراداری این کاهش مصرف برق را به ۶۰ 
درصد برسانند. مدیر اداره برق شهرستان گنبدکاووس 

خاطرنشان کرد: تمامی کنتور ادارات هوشمند شده و 
ما می توانیم هر ۱۵ دقیقه مصرف برق دستگاه های 
اجرایی را رصد کرده و در قالب نمودار به فرمانداری 
ارسال کنیم. وی ادامه داد: تمام  برق چاه های کشاورزی 
از ساعت ۱۲ الی ۱۷ بعد از ظهر باید خاموش شود و 
استفاده از برق این چاه ها بعد از ساعت پیک مصرف 
برای کشاورزان رایگان خواهد بود. عرب گلو گفت: 
مشترکان برق خانگی قطع برق نخواهند داشت اما در 
صورت استفاده بیش از حد نرمال و یا پرمصرف بودن 
به ۵/۳ برابر قیمت تولید برق جریمه خواهند شد، 
مشترکان برق با الگوی مناسب و کم مصرف به ازای هر 
کیلوولت مصرف کمتر از الگوی مورد نظر مبلغ ۵۰۰ 
هزار تومان به عنوان طرح تشویقی دریافت می کنند. 
وی بیان کرد: برای جلوگیری از هرگونه قطع برق در 

حوزه مشترکان خانگی برق واحدهای تولیدی به 
صورت یک روز در هفته قطع خواهد شد و روزهای 
شنبه برق واحدهای تولیدی مستقر در شهرک صنعتی 
و روزهای چهارشنبه برق واحدهای تولیدی خارج از 

شهرک صنعتی قطع می شود.
مدیر اداره برق شهرستان گنبدکاووس خاطرنشان 
کرد: روز ۱۸ خرداد با افزایش دما در گنبدکاووس پیک 
مصرف به ۷۵ درصد افزایش یافت اما نسبت به سال 
گذشته ۳۰ درصد نسبت به مدت مشابه کاهش داشته 
است، اوج مصرف برق در شهرستان در ماه های تیر و 

مرداد به علت افزایش دمای بیش از حد است.
وی گفت: در حال حاضر ۵۲ فیلدر با تولید برق ۲۰ 
کیلو ولت در ساعت و ۳ هزار کیلومتر شبکه برق ۱4۳ 

هزار مشترک گنبدی را تامین می کند.

طرحتشویقیبرایمشترکانبرقخانگیکممصرف
سـرهنگ »محمود علي فـر« در گفت و گو با 
خبرنـگار پایـگاه خبـري پلیـس، گفـت:در پي 
کسـب خبر مبني برورود کالاهـاي قاچاق لوازم 
خانگـي ازطریق محورهاي مواصاتي در سـطح 
شهرسـتان توسـط یکدسـتگاه پیـکان وانـت، 
موضـوع به صورت ویـژه در دسـتور کار ماموران 

پلیس آگاهي گنبد قرار گرفت.
وي افـزود: پـس از انجـام اقدامـات اطاعاتي 
،خـودروي موردنظرکـه حامـل بارقاچـاق بوده 
مشـاهده وطـي هماهنگـي قضائـي دریکـي 
ازخیابان هاي سـطح شـهر کـه قصدتخلیه کالا 

راداشت توسط ماموران آگاهي توقیف شد.
ایـن مقام انتظامـي تصریح کرد: مامـوران در 
بازرسـي از خـودرو ومغـازه موردنظر تعـداد ۲۰ 

دسـتگاه اتومو ، ۳ دسـتگاه تلویزیون هوشمند ، 
۱ دسـتگاه ماشین ظرفشـویی ، ۸ دستگاه اتوی 
لباس ، ۱۰ دسـتگاه غذا سـاز برقی ، ۳ دسـتگاه 
اسـپیلت ، ۶۱۰ کیلـو گـرم برنـج ، ۲ دسـتگاه 
مخلـوط کـن برقی ، 4 دسـتگاه سشـوار برقی و 
تعداد یک دسـتگاه فر برقی همگـی با برند های 

خارجی و قاچاق راکشف کردند.
فرمانـده انتظامی گنبـدکاووس با بیان اینکه 
برابـر نظـر کارشناسـان ارزش ریالـي کالاهـاي 
قاچـاق مکشـوفه ۳ میلیـارد ریـال برآورد شـده 
اسـت، گفـت: مغـازه مـورد نظـر پلمپ،یـک 
دسـتگاه خـودرو توقیـف و ۳ متهـم دسـتگیر با 
تشـکیل پرونـده بـراي سـیر مراحـل قانوني به 

مراجع قضائي معرفي شدند.

کشفانواعکالاهايقاچاقدرگنبدکاووس
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قطعات تقلبی و بی کیفیت خودرو، ضمن بازی با جان 
و مال مردم، سایر قطعات خودرویی را نیز خراب می کنند. 
در این زمینه با اجرای طرح شناسه کالا و تشدید نظارت ها 
باید به مقابله با قاچاقچیان و عرضه کنندگان زیرپله ای 

پرداخت.
مطابق ماده ۱۲ قانون ستاد مرکزی مبارزه با قاچاق 
کالا و ارز برنامه های مقابله با مبادلات قاچاق در هر سال 
احصا می شود و پس از تصویب در چارچوب مشخص 
شده به نهادهای مربوطه اباغ شده و بر حُسن اجرای آن 

نظارت می شود.
هفته گذشته سخنگوی ستاد مرکزی مبارزه با قاچاق 
کالا و ارز گفت: از نظر کشفیات مظنون به قاچاق، 
لوازم یدکی خودرو در سال ۱4۰۰ با ۲۰ میلیارد ریال و 

سهم ۱۰ درصدی از کشفیات رتبه نخست را دارد.
اهمیت پرداختن به این موضوع از آنجاست که 
واردکنندگان قاچاق نه فقط هزینه های گمرکی، مالیات 
بر ارزش افزوده و غیره را پرداخت نمی کنند، بلکه با وارد 
کردن قطعات تقلبی و بی کیفیت با جان و مال مردم بازی 

کرده و سایر قطعات خودرویی را نیز خراب می کنند.
به اعتقاد کارشناسان، تا زمانی که در حوزه عرضه و 
تقاضا )فروشگاه ها و مردم( تشخیص کالای قاچاق ممکن 
نباشد، این معضل به صورت ریشه ای حل نخواهد شد. با 
اجرایی شدن طرح شناسه دار کردن کالاها، تولیدکنندگان 
داخلی و همچنین واردکنندگان مسوول کالای وارد شده 
به بازار هستند و چنانچه کالا قاچاق بوده یا بی کیفیت 

باشد باید پاسخگو باشند.
در این زمینه، رییس انجمن صنایع همگن نیرو 

محرکه و قطعه سازان خودروی کشور  به ایرنا گفت: طرح 
شناسه کالا که برای لوازم یدکی خودرو در حال اجراست، 
طرح جدیدی است و بر همین اساس در ابتدای کار، 

اجرایی کردن آن خالی از اشکال نخواهد بود.
»محمدرضا نجفی منش« بیان داشت: با سلسله 
جلساتی که به طور مرتب به میزبانی وزارت صمت در این 
زمینه برگزار می شود، انتظار می رود ابهامات طرح 
به زودی برطرف شود و تاکید وزیر صمت نیز برای تشریح 

هرچه بیشتر آن برای مردم است.
وی خاطرنشان کرد: اکثر افراد اعم از مردم و صنوف 
در این زمینه هنوز به خوبی توجیه نشده اند و نمی دانند 
اجرایی شدن آن چه منافعی برای تولید و تجارت به دنبال 

دارد.
ارزش ۲.۵ میلیارد دلاری لوازم یدکی قاچاق و تقلبی

این مقام صنفی تصریح کرد: با اجرایی شدن کامل این 
بی شناسنامه،  قاچاق،  کالاهای  ورود  جلوی  طرح، 
زیرپله ای و تقلبی به بازار گرفته می شود، اما اجرای آن در 
عمل ساده نیست و نیازمند حوصله و گذشت زمان است.

وی تاکید کرد:  پیشنهاد ما استفاده هرچه بیشتر از 
دانش و تجربه تشکل های مربوطه در این زمینه است.

نجفی منش یادآور شد:  مطابق آخرین آمارها، 
دست کم ۲.۵ میلیارد دلار از ارزش بازار لوازم یدکی را 

کالاهای قاچاق و زیرپله ای تشکیل می دهد.
مهلت دادن برای اجرای کامل طرح شناسه کالا

همچنین عضو هیات مدیره اتحادیه لوازم یدکی 
خودرو و ماشین آلات تهران در این زمینه اظهار داشت: 
وجود بیش از ۱۰ هزار عضو این اتحادیه فقط در سطح 
استان تهران و همچنین رقابتی که در آن وجود دارد، 
سبب شده در سال های گذشته رشد قیمتی زیاد و 

همچنین افت کیفیت محصولات را شاهد نباشیم.
مسائل  همین  افزود:  کاظمی«  مهدی  »سید 
می توانست این صنف را از اجرای طرح شناسه کالا بی نیاز 
کند، اما از آنجایی که تکلیف قانونی است، ما نیز به آن 

تمکین کرده ایم.
وی با اشاره به تردد بیش از ۲۵۰ نوع خودرو در کشور، 
یادآوری کرد: قطعات هر نوع و مدل خودرو متفاوت است 
و با توجه به متوسط پنج هزار قطعه به کار رفته در هر 
خودرو، با تعداد زیادی قطعه مواجه ایم که شناسه دار 

کردن آنها در کوتاه مدت امکان پذیر نبود.
این مقام صنفی ادامه داد:  به همین دلیل مقرر شد 
یک به یک برای شناسه دار کردن قطعات اقدام شود که 

با کمک فنر و باتری خودرو کلید خورد.
وی اظهار داشت: فقط در سطح شهر تهران بیش از 
یک میلیون عدد کمک فنر متفاوت مربوط به خودروهای 
انبارها وجود دارد، حتی تعداد زیادی  مختلف در 
کمک فنرهای خودروهای قدیمی نظیر ژیان، شورولت، 
جیپ، پیکان و غیره وجود دارد که از زمان اعام آنها 
به عنوان خودروهای فرسوده، در انبارها باقی مانده اند؛ این 
اقام که دست کم ۲۰ سال از خرید آنها می گذرد، برگه 
سبز گمرکی نداشته و در برخی موارد صاحبان آنها نیز 
فوت کرده اند؛ بر این اساس برای شناسه دار کردن آنها 

مهلت خواسته ایم.

استفاده از ابزارهایی همچون ابزارهای تامین مالی جمعی افزون بر 
مشارکت حداکثری مردم در اقتصاد، موجبات رشد اقتصادی و رشد بازار 
سرمایه هم راستا با بخش واقعی اقتصاد را فراهم می کند و امکان هدایت 
نقدینگی به سمت تولید در بستر بازار سرمایه فراهم خواهد شد اما برای رشد 
و توسعه این ابزار باید نسبت به بالابردن سطح شناوری نقدینگی در آن فکر 
اساسی کرد. به گزارش پایگاه خبری بازار سرمایه )سنا(، تأمین مالی جمعی 
)Crowdfunding( از سال ۱۹۹۷ و با ابتکار گروه راک انگلیسی آغاز شد 
و اکنون پلتفرم های گوناگونی در تاش هستند با استفاده از روش های 
بازاریابی مانند روابط عمومی، تبلیغات پرداخت به ازای هر کلیک و بازاریابی 

در شبکه های اجتماعی کاربر را به سوی این صفحه ها هدایت کنند.
تامین مالی جمعی برای استارتاپ ها یک روش معمول جذب سرمایه است 
و مخترعان، کارآفرینان، موسیقیدانان، فیلمسازان، هنرمندان و موسسات 
خیریه بیش از هر گروه دیگری از این روش برای تامین مالی طرح های خود 
استفاده می کنند. بازار تأمین مالی جمعی در شرکت فرابورس ایران در سال 
۱۳۹۹ راه اندازی شد تا تأمین مالی طرح های نوآورانه از طریق پلتفرم ها یا 
سکوهای بازار سرمایه در این طرح اجرایی شود. در این سال، سقف تامین 
مالی طرح ها تا مبلغ ۱۰۰ میلیارد ریال بود که در سال جاری بر اساس 
اختیارات کارگروه ارزیابی تأمین مالی جمعی شرکت فرابورس ایران و با توجه 
به اهمیت این ابزار برای شرکت های دانش بنیان و همچنین درخواست 

عاملین تأمین مالی جمعی و اینکه در سال گذشته سکوهایی موفق به تأمین 
مالی ۱۰۰ میلیارد ریالی طرح های متعددی شدند، با در نظر گرفتن 

شاخص های اقتصادی این مبلغ به ۲۵۰ میلیارد ریال افزایش یافت.
افزایش سقف تامین مالی جمعی هر طرح توسط سکوهای دارای مجوز 
از ۱۰۰ میلیارد ریال به ۲۵۰ میلیارد ریال حکایت از استقبال از این شیوه 
تامین مالی به ویژه برای شرکت  های استارت آپی دارد. در همین راستا، عارف 
علیقلی پور، مدیر نهادهای مالی و نوآوری شرکت فرابورس ایران چندی پیش 
با اشاره به رونق ابزار تأمین مال جمعی در سال ۱4۰۱ و با توجه به شعار امسال 
»تولید، دانش بنیان، اشتغال آفرین« اعام کرد: »از هفته دوم فروردین ماه تا 

ابتدای خردادماه نزدیک به ۲۰ طرح تأمین مالی جمعی در سامانه جامع 
تأمین مالی جمعی از طرف سکوهای دارای مجوز ثبت  شده و مجموع تأمین 
مالی انجام  شده توسط این سکوها در این مدت ۳۰۰ میلیارد ریال بوده است.«

فرایند تامین مالی جمعی از طریق سکوهای تامین مالی جمعی امکان پذیر 
است. براین اساس، یک شرکت با هدف تامین مالی طرح های خود به یکی از 
سکوهای تامین مالی جمعی مجوزدار مراجعه می کند. به بیانی دیگر، تامین 
مالی جمعی بر بستر اینترنت و از طریق سکو یا پلتفرم های طراحی شده 
به منظور تامین مالی صورت می پذیرد؛ به طوری که هر متقاضی تامین مالی 
جمعی می تواند از طریق سکو یا پلتفرم طرح، ایده یا موضوع فعالیت خود را 
در چارچوب قوانین و مقررات تنظیم شده، اعام کرده و با پذیرش معیارهای 
مشخص برای افشای اطاعات مربوط به طرح یا ایده خود، در بازه زمانی معین، 
اقدام به تامین مالی عمومی کند. در همین راستا، در نشست هم اندیشی 
فرابورس ایران با سکوهای تامین مالی جمعی که چندی پیش برگزار شد، 
رضا نوحی، مدیر نظارت بر نهادهای مالی سازمان بورس و اوراق بهادار، با اشاره 
به ثبت ۱۵۲درخواست صدور مجوز سکوی تامین مالی جمعی اظهار کرد: 
»در سال گذشته با صدور مجوزهای تعدادی از عامل ها مواجه بودیم که 
بخشی از آنها اقدام به تامین مالی و فراهم کردن سکوهای تامین مالی مربوطه 
کرده اند و امید می رود با شناخته تر شدن تامین مالی جمعی شاهد رشد 

معقولی از محل تامین این ابزار باشیم.«

همزمان با هفته محیط زیست و با همکاری سازمان منطقه آزاد ماکو، اداره محیط زیست و کانون 
پرورشی فکری کودکان و نوجوانان،  مسابقه نقاشی با موضوع اهمیت محیط زیست و پاکیزه نگه 
داشتن آن در این کانون برگزار شد. به گزارش فرینا، در این مسابقه ۸۰ نفر از کودکان در گروه سنی 
۶ تا ۱۲ سال مشارکت کرده و تفکرات و اندوخته های ذهنی خود در مورد پاکی هوا را بر روی کاغذ 
ترسیم کردند. هدف از این مسابقه به چالش کشیدن تفکرات دانش آموزان، ایجاد حس مسئولیت 

پذیری در آنان و ترویج و اشاعه فرهنگ حفاظت از محیط زیست در جامعه است.
شایان ذکر است؛ کانون پرورش فکری کودکان و نوجوانان از سال ۱35۶ در ماکو در گروه سنی 

۴ تا ۱7 سال، فعالیت خود را آغاز کرده و با استعداد یابی و پرورش خلاقیت و شکوفایی استعدادهای 
نهفته کودکان نخبگان و افراد موفق زیادی را تحویل جامعه داده است.

تعداد دانش آموزان فعال در این کانون ۱۴5 نفر بوده این کانون در مناسب ها و ایام ملی مذهبی 
اقدام به برگزاری ویژه برنامه های مختلف برای کودکان و دانش آموزان می نماید.

این کانون با استفاده از امکانات نوین آموزشی و برگزاری دوره هایی شامل کتابخوانی، عکاسی، 
 نقاشی،  هنرهای نمایشی، عروسکی و سفالکاری و... نسبت به کشف استعداد نهفته کودکان و 

پرورش خلاقیت و استعداد آنان اقدام کرده است.

چتر حمایتی سازمان 
منطقه آزاد ماکو بر سر 
شرکت های دانش بنیان

مدیر مرکز نوآوری و فناوری سازمان از 
حمایت سازمان منطقه آزاد ماکو از شرکت 

های دانش بنیان مستقر در منطقه خبر داد.
به گزارش فرینا، بهزاد حیدری گفت: مطابق 
با دستور مدیرعامل سازمان منطقه آزاد ماکو با 
هدف حمایت از شرکت های دانش بنیان در 
منطقه آزاد ماکو، یکی از سوله های صنعتی 
سازمان در شهرک صنایع سبک به عنوان« 
مجتمع دانش بنیان منطقه آزاد ماکو« با 
کاربری کارگاه های تولیدی این شرکت ها، 
آماده سازی و تجهیز شده و در اختیار شرکت 

های دانش بنیان قرار خواهد گرفت. 
حیدری از رشد و اسقترار یک شرکت 
استارتاپی مستعد دانش بنیان متشکل از 
جوانان بومی منطقه آزاد ماکو با نام »شرکت 
تکتاز نوین هوش آسیا« در مرکزنوآوری و 

فناوری سازمان نیز خبر داد.
وی افزود: در سال تولید، دانش بنیان و 
اشتغال آفرین، حمایت از ایجاد و تقویت 
شرکت های دانش بنیان و واحدهای فناور با 
تاکید بر ارتقای سطح فناوری منطقه در دستور 

کار سازمان منطقه آزاد ماکو است

رئیس سازمان هواپیمایی: 
هواپیمای توقیف شده 
تحت مالکیت ایران 

نیست
رئیس سازمان هواپیمایی کشوری درباره 
ادعای توقیف هواپیمای متعلق به ایرلاین 
ایرانی در آرژانتین گفت: هواپیمای توقیف شده 
ونزوئایی است و تحت مالکیت و تابعیت ایران 

نیست.
به گزارش صداوسیما، کاپیتان محمد 
محمدی بخش گفت: بر اساس همکاری دو 
طرفه میان ایران و ونزوئا، کروی پروازی برای 
آموزش به خلبانان و گروه پروازی ونزوئایی 

حضور داشتند.
معاون وزیر راه و شهرسازی درباره انتساب 
همکاری کروی پروازی با سپاه پاسداران که 
علت توقیف آنها عنوان شده گفت: به هیچ وجه 

این خبر صحت ندارد.
گفتنی است صبح امروز خبری مبنی بر 
توقیف هواپیمای ماهان تحت اجاره ونزوئا 
منتشر شد که در متن خبر آمده: هواپیما از مبدأ 
مکزیک در پرواز بوده است، و برخی خدمه آن 
با نیروی قدس سپاه پاسداران انقاب اسامی 
ایران مرتبط هستند و هنگام فرود در فرودگاه 
بوینس آیرس به قصد سوخت گیری، هواپیما 

و ویزای ۹ خدمه آن توقیف شده است.

فروش کیلویی نان به 
نفع مردم خواهد بود؟

رئیس هیات مدیره انجمن صنفی آردسازان 
ایران می گوید در بسیاری از کشورها نان به 
صورت کیلویی فروخته می شود و فروش نان 
به صورت کیلویی باعث می شود قیمت ها قابل 

کنترل باشد.
سید محمدرضا مرتضوی در گفت وگو با 
ایسنا، در پاسخ به این سوال که آیا طرح فروش 
کیلویی نان به نفع مردم و نانوایان خواهد بود یا 
خیر؟ گفت: معتقدیم نان باید وزن شود، وزن 
آن به صورت برچسب بر روی نان قرار بگیرد تا 

قیمت ها قابل کنترل باشد.
وی با بیان اینکه چون هر سال قیمت ها 
تغییر نمی کند چانه ها تغییر وزن می دهند و این 
به نفع کیفیت نان نیست، گفت: برخی از 
نانوایان که در این زمینه تجربه دارند معتقدند 
باید مثل گذشته نان در ایران بر روی ترازو وزن 

شود.
رئیس هیات مدیره انجمن صنفی آردسازان 
ایران به علت مخالفت برخی از نانوایی ها با این 
طرح اشاره کرد و گفت: اگر قرار باشد نان وزن 
شود حتما باید یک صندوقدار یا یک کارگر 
مستقل در نانوایی فعالیت کند که اضافه شدن 
یک کارگر در توان اقتصادی نانوایی ها نیست. 
برای همین برخی موافق این طرح نیستند و 
معتقدند همین که چانه وزن شود کافی است.

به گفته وی در بسیاری از کشورها نان های 
صنعتی و سنتی به صورت کیلویی فروخته می  

شود.
مرتضوی در پاسخ به این سوال که گفته 
می شود اگر قیمت نان بر اساس وزن محاسبه 
شود ممکن است برخی نان را خمیر در بیاورند، 
گفت: وقتی قیمت نان آزاد شود فضا رقابتی 
حفظ  برای  مجبورند  نانوایی ها  و  شده 
مشتری هایشان کیفیت کار خود را بالا ببرند. 
طبیعتا اگر کم فروشی یا گرانفروشی رخ دهد 

نانوایی مشتری هایش را از دست خواهد داد.
وی در پایان گفت: قیمت نان بر اساس نرخ 
گندم آزاد و آرد آزاد کیلویی حدود ۲۲ تا ۲۵ 
هزار تومان می شود که این قیمت  در حال 
حاضر بین کیلویی 4۵۰۰ تا ۶۰۰۰ تومان 

است.

عمان، در میان شرکای 
اصلی تجاری ایران

سازمان توسعه تجارت از افزایش قابل توجه 
میزان صادرات ایران به عمان خبر داده است.

به گزارش ایسنا، مهرداد فاح اوریمی، 
رایزن بازرگانی ایران در عمان با اشاره به رشد 
۱۲۶ درصدی صادرات ایران به عمان طی ۲ 
ماهه ۱4۰۱ گفت: صادرات کالا به عمان طی 
۲ ماهه سال ۱4۰۱ به ۲۰۳ میلیون دلار 
رسیده است که نسبت به مدت مشابه سال قبل 
۱۲۶ درصد از نظر ارزشی افزایش داشته است.

 فاح اوریمی ادامه داد: طی مدت یاد شده 
عمان در رتبه ۷ کشورهای هدف صادرات ایران 
و در رتبه ۵ کشورهای همسایه و همچنین در 
رتبه دوم کشورهای شورای همکاری های 

خلیج فارس طرف صادرات ایران قرار دارد.
 وی افزود: در بازه زمانی یاد شده مهمترین 
اقام صادراتی کشور به عمان شامل قیر نفت، 
شمش از آهن و فولاد، اوره حتی به صورت 
محلول در آب، میله های گرم از آهن یا فولاد، 
محصولات نیمه تمام از آهن یا فولاد، سیمان 
کلینکر، فرآورده ها و کنسروهای ماهی، سیمان 

سفید پرتلند بوده است.
رایزن بازرگانی ایران در عمان تصریح کرد: 
عمان در ۲ ماهه امسال با رشد 4 پله ای، در رتبه 
هفتم مقاصد صادراتی ایران، پس از چین، 
امارات عراق، ترکیه، هند، افغانستان قرار گرفته 

است.
 وی ادامه داد: سهم بازار عمان از کل 
حجم  و  است  درصد   ۲.4 ایران  صادرات 
مبادلات تجاری بین دو کشور طی ۲ ماه سال 
جاری ۱4۳ درصد نسبت به مدت مشابه سال 

قبل رشد داشته است.
فاح اوریمی در پایان گفت: در راستای 
سیاست های دولت و همچنین وزارت صنعت، 
معدن و تجارت و به ویژه سازمان توسعه تجارت 
ایران جهت توسعه روابط اقتصادی و تجاری با 
کشورهای منطقه و همسایگان،  روابط تجاری 
ایران در سال گذشته همواره رو به بهبود بوده و 
در سال جاری با سفر مقامات ارشد کشورمان 
از جمله ریاست جمهوری، وزیر صنعت، معدن 
و تجارت و رییس کل سازمان توسعه تجارت 
ایران به عمان و تقویت دیپلماسی اقتصادی و 
تجاری این روابط در همه زمینه ها شرایط 

بهتری پیدا کرده است.
 فاح اوریمی با اشاره به ویژگی های بازار 
عمان و روابط دوستانه و راهبردی و استراتژیک 
بین ج. ا. ایران و عمان و فراهم بودن زمینه های 
صادرات به این کشور، بر ضرورت استفاده از این 
فرصت ها به منظور توسعه صادرات به کشور 
فوق و حضور در بازارهای ثالث از طریق عمان 

تأکید کرد.

چرا آفریقایی ها کالای 
ایرانی نمی خرند؟

عضو هیئت نمایندگان اتاق بازرگانی تهران 
می گوید ریشه عدم حضور قدرتمند ایران در 
بازارهایی مانند آفریقا را باید در نگاه کان 

اقتصادی و وابستگی به نفت جست وجو کرد.
عباس آرگون در گفت وگو با ایسنا، اظهار 
کرد: امروز اقتصاد جهان بر اساس تعامل همه 
جانبه و زیرساخت های تجاری مطلوب عمل 
می کند. یعنی برای آنکه بتوان در بازارهای 
متنوع حضور داشت، باید از زیرساخت هایی 
مانند حمل و نقل تا تعاماتی در حوزه های 
بانکی و اقتصادی را فراهم کرد و سپس به عقد 
قراردادهای مشترک و گسترده کردن تجارت 

فکر کرد.
وی با بیان اینکه اقتصاد ایران برای مدت 
طولانی منابع محور بوده، بیان کرد: وابستگی 
اقتصاد ایران به پول نفت باعث شده، هیچگاه به 
شکلی درست به صادرات غیرنفتی توجه نشود. 
از سوی دیگر با توجه به محدودیت هایی که 
اقتصاد ایران در سال های گذشته با آن مواجه 
بوده، بازار کالاهای صادراتی کشور نیز به چین 
و برخی کشورهای همسایه و آسیایی محدود 
شده و فرصت حضور در بازارهایی مانند آفریقا 

به وجود نیامده است.
عضو اتاق بازرگانی تهران ادامه داد: در میان 
کشورهای آفریقایی نیز منابع محوری وجود 
داشته و این کشورها نیز در حوزه معادن فعالیت 
داشته اند. به همین دلیل اقتصادهای دو طرف 
تا حدی شبیه به هم بوده و همین موضوع 
است.  کرده  دشوار  را  تعامات  افزایش 
محدودیت منابع مالی کشورهای آفریقایی نیز 
مزید بر علت شده تا سطح تعامات دو طرف 
پایین باشد. باید به این موضوع دشواری هایی 

مانند حمل و نقل را نیز اضافه کرد.
آرگون با بیان اینکه بحث حضور در آفریقا 
نباید به عنوان یک طرح کوتاه مدت در نظر 
گرفته شود، توضیح داد: ما اساسا در صادرات 
نمی توانیم نگاه کوتاه مدت داشته باشیم. 
کالاهای ما باید چه در حوزه کیفیت و ارزش 
افزوده، چه در حوزه قیمت گذاری و چه در 
بخش هایی مانند برندسازی و عرضه پیشرفت 
کند. اگر به این موضوع تعامل سازنده با اقتصاد 
جهان را نیز اضافه کنیم، می توان انتظار داشت 
که صادرات ایران چه در آفریقا و چه در سایر 

نقاط جهان افزایش پیدا کند.

همزمان با هفته محیط زیست، مسابقه نقاشی کودکان منطقه آزاد ماکو برگزار شد

لزوم تشدید نظارت ها و اجرای طرح شناسه کالا

تشریح اهمیت مشارکت حداکثری در تامین مالی طرح های نوآورانه؛

لوازم یدکی خودرو و بازی با جان و مال مردم

فقدانبازارثانویهدغدغهسکوهاییتأمینمالیجمعیاست

دریچهنگـــــــــاه صنعت و خودرو

نماینده مردم لنجان در مجلس: 

نماینده مردم لنجان در مجلس شورای اسامی 
گفت: حفظ و تقویت ارزش پولی و پرداخت حقوق و 
دستمزد به کارگران و کارمندان و تنظیم درآمد اقشار 
مختلف مردم متناسب با هزینه باید در صدر برنامه های 
دولت قرار گیرد. به گزارش ایسنا، حسین رجایی در 
نطق میان دستور خود در جلسه علنی مجلس شورای 
اسامی بیان کرد: اقدام شیطانی سخیف و غیر انسانی 
عده ای وطن فروش و خائن که با حمایت صهیونیسم 
خبیث در ساخت فیلم ضد ایرانی و دینی اقدام کردند، 
محکوم می نمایم و از مسئولین ذی ربط می خواهم 
عوامل و حامیان داخلی و حتی خارجی ساخت این 
دهن کجی ها را به اشد مجازات برسانند. وی افزود: 
دشمنان ما بدانند خبائث آنان مذبوحانه و کف روی 
آب و باطل زاهق خواهد بود. نماینده مردم لنجان با 
اشاره به دیدار اخیر نمایندگان با رهبری گفت: به عنوان 
سرباز ولایت از مقام معظم رهبری که در دیدار 
اخیرشان مجددا مدال انقابی بودن را به مجلس 
یازدهم دادند و نمایندگان مجلس را همچون فرزندان 
خود نام بردند مراتب سپاس و قدردانی خود را اعام و 
به ایشان عرض کنم که فرزندان شما در مجلس شورای 
اسامی به دعای خیر جنابعالی تا جان در بدن دارند از 
آرمان های انقاب، شهدا و خمینی کبیر حراست 
خواهند نمود و رهنمودهای امام عزیزتر از جان را نصب 

العین قرار خواهند داد. البته مدیریت هدفمند هیات 
رئیسه، کمیسیون ها در وصول به این هدف مبارک، 
نه تنها شرط لازم بلکه بیشترین تاثیر را دارد. رجایی 
در خصوص مسائل کشور ضمن تشکر از تاش های 
رئیس جمهور و دولت در هدفمندی یارانه ها 
خاطرنشان کرد: آقای رئیس جمهور، مردم جامعه به 
خصوص قشر متوسط به پایین در تورم و گرانی در فشار 
طاقت فرسایی قرار گرفته اند، اما لازم است یادآوری 
کنم که این طرح درست و جراحی به هنگام اقتصادی 
شمشیر دولبه ای است که اگر صحیح اجرا شود اقتصاد 
کشور را نجات خواهید داد و در غیر این صورت آسیب 
جبران ناپذیری بعه مردم وارد خواهد شد. وی خطاب 
به مسئولین دولتی گفت: با مردم مکررا صحبت کنید 
و آنها را در جریان اقدامات خود بگذارید و از آنان 
راهنمایی بخواهید. نماینده مردم لنجان خطاب به 
رئیس جمهور تاکید کرد: مدیران استانی و شهرستانی 
شما هم هنوز اقدامات شما برایشان تبیین نشده است، 
چه برسد به مردم کوچه و بازار. ضرورت این جراحی 
بزرگ را اول برای مدیران و سپس برای مردم تبیین 
کند. برخی از وزرای شما میدانی و عملیاتی نیستند و 
فقط در تهران پشت میز خود نشسته اند. وزیران شما 
فرماندهان میدان عملیات شما باشند. تذکرات و 

تغییرات را انجام دهید که دولت چابک تر شود

تقویتارزشپولیبایددرصدربرنامههای
دولتباشد

یک کارشناس ارشد بازار سرمایه مطرح کرد:

یک کارشناس بازارسرمایه گفت: تا زمانی که 
ریسک های کان از سر بازار برداشته نشود، بازار به نرخ 
دلار و حتی مباحث فاندامنتال و پایه ای مانند 
گزارش های دوره  ای شرکت ها توجه زیادی نداشته و 
وضعیت بازار تغییر زیادی نخواهد کرد. خروج پول طی 
هفته های اخیر نیز نمایانگر همین موضوع است. 
مجتبی شهبازی کارشناس بازارسرمایه در گفت وگو با 
پایگاه خبری بازار سرمایه )سنا( گفت: در حال حاضر با 
وجود اخبار منفی به خصوص در حوزه بین الملل، 
ریسک ها و تنش های سیاسی، پیش بینی های نه 
چندان مناسبی راجع به وضعیت بین المللی وجود دارد 
که مجموعه این عوامل به ایجاد شرایط جدید بازار 
منتهی شده است. این فعال در پاسخ به این پرسش که 
با وجود افزایش نرخ دلار چرا بازارسرمایه با افت روبه رو 
است، گفت: موضوعاتی از قبیل کمرنگ تر شدن 
موضوع برجام و تصویب قطعنامه شورای حکام آژانس 
بین المللی انرژی اتمی همگی سبب شده  تا دید 
به  نسبت  کنونی  شرایط  در  سرمایه گذاران 
سرمایه گذاری منفی باشد. بازار سرمایه بازاری بسیار 
ترسو است و می توان گفت ماهیت این بازار عاقه ای به 
ریسک ندارد؛ بنابراین با وجود افزایش دلار، این موضوع 
مورد توجه بازار نبوده و تحت تاثیر ریسک های 
بین المللی و بزرگتر قرار گرفته است. او اضافه کرد: براین 

اساس تا زمانی که ریسک های کان از سر بازار برداشته 
نشود، بازار به نرخ دلار و حتی مباحث فاندامنتال و 
پایه ای مانند گزارش های میان دوره ای شرکت ها توجه 
زیادی نداشته و وضعیت بازار تغییر زیادی نخواهد کرد. 
خروج پول طی هفته های اخیر نیز نمایانگر همین 
موضوع است. مدیر معامات کارگزاری بانک پاسارگاد 
ادامه داد: البته وضعیت رکودی حتی در برخی موارد 
به طور شدیدتری در سایر بازارها هم وجود دارد، 
بازارهای خودرو و مسکن برخی از این موارد هستند. 
افزایش نرخ دلار و طا نیز ناشی از شرایط بحرانی کنونی 
است، موضوعی که در تمام کشورهای با شرایط بحرانی 
وجود دارد. شهبازی افزود: به این معنی که وقتی شرایط 
بحرانی سیاسی و بین المللی شدت پیدا کند اغلب 
دارایی هایی که مورد توجه سرمایه گذاران قرار می گیرد 
طا و ارزهای خارجی است. این کارشناس بازار سرمایه 
در پیش بینی بازار بیان کرد: با توجه به شرایط فعلی به 
نظر می رسد تا پایان تابستان با حجم بالای معامات 
روبه رو نخواهیم بود. از طرفی دیگر با توجه به فصل 
مجامع با توجه به اخباری که در خصوص برگزاری 
مجامع شرکت های مختلف منتشر شده است، فعاً 
اتفاق منفی خاصی در صورت های مالی شرکت ها با 
توجه به اخبار سیاسی و بین المللی هنوز در صورت های 

مالی شرکت ها دیده نشده است.

ریسکهایسیستماتیک؛منشاکوچنقدینگیبازار
سرمایهبهبازارطلاوارز
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یکی ازپیامدهای تغییر اقلیم جابجایی فصل ها است، 
البته زمان شروع فصل درتقویم تغییری نکرده اما در حالت 
طبیعی با تاریخ تعیین شده تطابقی ندارد، به طوری که 
تابستان ها طولانی تر شده اند  زمستان ها کوتاه تر و 
همچنین این پدیده باعث تغییر رژیم بارندگی شده که 

بر خشکی و بروز گرد و غبار دامن می زند.
حتما زمستان های پر برف را به خاطر دارید، روزهایی 
که برای سفیدپوش شدن کوچه و شهر روز شماری می 
کردیم تا با دور هم جمع شدن آدم برفی با دماغ هویجی 
درست کنیم و تا مدتها از پشت پنجره با آن درد و دل می 
کردیم و زمانی که داشت آب می شد انگار دلمان هم با آن 
آب می شد اما به امید سال آینده و برفی دیگر و آدم برفی 
دیگر آن روزها را پشت سر می گذاشتیم، اما حالا که بزرگ 
شدیم دیگر خبری از آن برف ها و شور و نشاط زمستانی 
در کوچه و خیابان نیست، زمستان که می شود چشممان 
به آسمان خشک می شود تا شاید دانه های پنبه ای که 
دنیایی از خاطرات شیرین دوران کودکی ما را به همراه 
دارد دوباره به زمین برسد و ما باز هم آدم برفی درست 

کنیم اما فایده ای ندارد و انتظاری بی ثمر است.
این از داستان زمستان؛ اما بهار هم وضعیت بهتری از 
زمستان ندارد، بهار که می شد صدای مداوم غرش آسمان 
و باران های به اصطاح بهاری به زمین زندگی می بخشید، 
سبزه ها و گل ها سر از خاک بلند می کردند و درختان 
شروع به جوانه زدن می کردند و برای به گُل نشستن آماده 
می شدند، رفتن به زیر باران و خیس شدن در هوای بهاری 
هم حال و هوای کمتری از برف بازی زمستانی نداشت اما 
اکنون دیگر هیچ کدام از آنها را نداریم، حتی دیگر فصل 
ها سرجای خودشان نیستند هر چند در تقویم زمان 
جابجایی فصل تغییری نکرده اما وقوع طبیعی آن با تاریخ 
تقویم تطابق ندارد، حال سوال این است چه شده که دیگر 
چنین روزهای باصفایی برایمان رقم نمی خورد؟ جواب 

دو کلمه است تغییر اقلیم .
کارشناسان معتقدند افزایش فعالیت های صنعتی از 
سال ۱۹۵۰ میادی در جهان سبب افزایش غلظت دی 
اکسید کربن و سایر گازهای گلخانه ای شده است که 

افزایش این گازها پدیده گرمایش کره زمین و تغییر اقلیم 
را به دنبال داشته است، این روند تعادل فصول را به هم 
زده به طوری که در چند سال اخیر شاهد بروز سیاب 
هایی در نقاطی از دنیا از جمله ایران هستیم که تا چند 
سال پیش رخ نمی داد و یا خشکسالی های طولانی مدت 

را شاهد هستیم.
استفاده از سوخت های فسیلی متهم اصلی تغییر اقلیم 
است از این رو بسیاری از کشورهای اروپایی در صدد 
کاهش مصرف سوخت های فسیلی و رفتن به سمت 
سوخت های تجدید پذیر و پاک هستند، ایران با وجود 
دارا بودن پتانسیل بالای سوخت های تجدید پذیر مانند 
آب و باد اما همچنان بر طبل استفاده از سوخت های آلوده 
فسیلی می کوبد که بالاترین میزان آلودگی محیط 
زیستی را دارد. بارگذاری زیاد بشر توانایی طبیعت در 
جذب گازهای گلخانه ای را تا حد زیادی کاهش داده 
است، پیش بینی شده تا سال ۲۰۲۵ احتمال می رود 
گرمای کره زمین از حد ۱.۵ درجه بالاتر از گرما در دوره 
قبل از صنعتی شدن عبور کند و این مساله تبعات زیادی 
برای کشورها دارد از این رو بود که در ۱۲ دسامبر سال 
۲۰۱۵ میادی نمایندگان ۱۹۵ کشور با هماهنگی 
سازمان ملل در پاریس گردهم آمدند و توافق آب و هوایی 
موسوم به توافق پاریس را امضا کردند و سرانجام در ۲۲ 
آوریل ۲۰۱۶ )روز زمین( در مراسمی در نیویورک برای 
امضا معرفی شد، این یک توافقنامه بین المللی با هدف 
اقدام هماهنگ برای حفظ کره زمین است و بر اساس آن 
تمام کشورهای عضو ملزم شدند در راستای محدود 

کردن تاثیر انسان بر آب و هوا اقدام کنند.
یکی از محورهای مهم این پیمان، محدود کردن 
میزان افزایش متوسط دمای جو زمین به کمتر از ۲ درجه 
سانتیگراد و به طور عمده تاش برای حفظ دما در سطح 
۱.۵ درجه سانتیگراد تا پایان این قرن است، در غیر این  
صورت متوسط دمای جو زمین، در مقایسه با دوران پیش 
از صنعتی شدن به بیش از ۳ درجه سانتیگراد خواهد 
رسید از این رو می طلبد که کشورها برنامه مدونی برای 
مقابله با تغییرات اقلیمی و کاهش اثرات آن داشته باشند.

سیاب هایی که در سراسر کشور بر اثر تغییرات 
اقلیمی رخ می دهد؛ آسیب پذیری کشور را نشان می دهد 
اگر نتوانیم خودمان را با این تغییرات سازگار کنیم در سال 
های بعد بیشتر آسیب خواهیم دید.سرپرست مرکز ملی 
هوا و تغییر اقلیم سازمان حفاظت محیط زیست در گفت 
و گو با خبرنگار محیط زیست ایرنا گفت: تبعات و تاثیر 
تغییر اقلیم بر کشور ما بسیار زیاد است و آسیب های 
زیادی را متوجه کشور کرده اما کشور هنوز در بحث تغییر 
اقلیم راهبرد صحیحی ندارد و نمی داند که باید با این 
مساله چگونه برخورد کند. داریوش  گل  علیزاده افزود: 
بعد از گذشت ۷ سال هنوز بحث پیوستن و یا نپیوستن 
ایران به معاهده آب و هوایی پاریس مشخص نشده است 
بنابراین باید حداقل برای بحث سازگاری با تغییر اقلیم 
در کشور برنامه ریزی داشته باشیم، مساله مربوط به مقوله 

تغییر اقلیم تا حدودی از فضای تخصصی خارج شده این 
در حالی است که بیشترین آسیب را از این پدیده می 
بینیم. وی اظهار داشت: سیاب هایی که در سراسر کشور 
بر اثر تغییرات اقلیمی رخ می دهد؛ آسیب پذیری کشور 
را نشان می دهد اگر نتوانیم خودمان را با این تغییرات 
سازگار کنیم در سال های بعد بیشتر آسیب خواهیم دید. 
وی اظهار داشت: یکی دیگر از تبعات تغییر اقلیم جابجایی 
فصل است، البته در تقویم زمان جابجایی فصل تغییری 
نکرده اما وقوع طبیعی آن با تاریخ تقویم تطابق ندارد به 
طوری که تابستان زودتر از زمان تعیین شده فرا می رسد 
و یا زمستان زودتر از زمان طبیعی خود تمام می شود که 
تمام اینها بر محیط زیست و مولفه های زیستی تاثیر منفی 
دارد، در زمستان دیگر شاهد بارش برف های سنگین 
نیستیم و یا دیگر باران های بهاری نمی بارد که این شرایط 

به مرور خشکسالی را تشدید می کند.
   تغییر اقلیم و جابجایی فصل ها  

وی در پاسخ به اینکه برای گذر از این شرایط چه باید 
کرد گفت: باید بحث مناسب سازی فعالیت ها و برنامه ها 
بر اساس تغییرات اقلیمی که همان سازگاری است مد 
نظر قرار گیرد، اینکه چه محصولاتی باید در چه سرزمینی 
کشت شود تا کمترین آسیب را ببینیم ، یا اینکه در چه 
نقطه ای چه محصولی کشت شود تا به آب کمتری نیاز 
داشته باشد ، برای تمام اینها باید برنامه مدونی تهیه شود 
و حاکمیت بر  اساس آن برنامه حرکت کند حتی در 
تدوین برنامه هفتم توسعه باید حتما نگاه ها بر اساس 
برنامه سازگاری با تغییر اقلیم لحاظ شود. سرپرست مرکز 
ملی هوا و تغییر اقلیم سازمان حفاظت محیط زیست 
تاکید کرد: زمانی که برنامه سازگاری با تغییرات اقلیمی 
تهیه شود دیگر هر نهاد یا سازمانی راه خودش را نمی رود 
بلکه موظف می شود تا متناسب با این برنامه پیش رود . 
باید بحث مناسب سازی فعالیت ها و برنامه ها بر اساس 
تغییرات اقلیمی که همان سازگاری است مد نظر قرار 
گیرد. وی اظهارداشت: یکی از مشکاتی که در این زمینه 
وجود دارد این است که تغییر اقلیم از نگاه تخصصی خارج 
شده که اینطور نشان می دهد که این پدیده برای 
مسوولان مساله چندان مهمی نیست، در حالی که باید 
واقعیت ماجرا از زبان کارشناسان گفته شود و مسوولان 
نسبت به آن حساس باشند، یعنی کارشناسان باید حقایق 
را در این زمینه بیان کنند تا تصمیم گیری صحیح صورت 
گیرد آنها باید اثرات تغییر اقلیم را بیان کنند و تصمیم 
گیری را برعهده مسوولان بگذارند. گل علیزاده درباره تاثیر 
اقلیم بر آلودگی هوا گفت: آلودگی هوا در زمینه گرد و غبار 
به اثرات تغییر اقلیم بر می گردد چون گرد و غبار به علت 
خشکی و کاهش منابع آبی رخ می دهد و از آنجا که تغییر 
اقلیم موجب تغییر رژیم بارش در کشور شده از این رو 
شاهد خشک شدن تالاب ها، رودخانه ها و دشت ها 
هستیم که تمام آنها به مرور به کانون های گرد و غباری 

تبدیل می شوند.

رییس سازمان آموزش و پرورش استثنایی گفت: ۹۹ درصد دانش آموزان تحت پوشش سنجش 
سلامت دانش آموزان قرار گرفته اند. به گزارش ایرنا، حمید ظریفی حسینی امروز یکشنبه در مراسم 
افتتاحیه پایگاه سنجش سلامت اظهار کرد: این طرح از سال 73 با پوشش ۲ درصدی شروع و امروز 
با پوشش ۹۹ درصدی انجام می شود. وی افزود: یک میلیون ۶7۰ نوآموز و بدو ورود سنجش شدند، 
همچنین یک هزار و ۲۰۰ پایگاه تخصصی برای انجام این طرح در نظر گرفته شده است. رییس سازمان 
آموزش و پرورش استثنایی ادامه داد: برنامه ریزی اجرایی شروع شده و به صورت متمرکز بیش از 
۴ ماه در خدمت اولیا هستیم که بخش های مختلفی مانند شوراهای کلان در سطح کشور درگیر این 

کار هستند. طریفی حسینی خاطرنشان کرد: وزارت بهداشت شریک استراتژیک ما در این طرح 
است و سه هدف کارکردی وجود دارد که در بخش های مختلف وزارت آموزش و پرورش استفاده 
می شود. وی با بیان اینکه معاونت ابتدایی، پرورشی و تربیت بدنی و سلامت وزارت آموزش و پرورش 
از داده های این سنجش استفاده می کنند، ادامه داد: هدف این است که گروه های هدف را بیشتر 

کنیم و حدود ۸۰ درصد دانش آموزان با نیازهای ویژه جذب برنامه می شوند.
معاون وزیر آموزش و پرورش با بیان اینکه پیشگیری و مداخلات بهنگام جزو سیاست های اصلی 

ما است، گفت: به این منظور باید غربالگری بهنگام داشته باشیم.

۲۴۰۰ پایگاه سنجش 
سلامت جسمانی دانش 
آموزان راه اندازی شده 

است
وزیر آموزش و پرورش گفت: ۱۲۰۰ پایگاه 
اولیه، ۸۰۰ پایگاه ثانویه و حدود 4۰۰ پایگاه 
سیار سنجش سامت جسمانی دانش آموزان 

راه اندازی و ایجاد شده است. 
به گزارش ایرنا، یوسف نوری در افتتاح پایگاه 
سنجش سامت جسمانی با اشاره به نقش علم 
در تمدن رضوی اظهار کرد: امروز در هر 
مراسمی صلوات خاصه امام رضا)ع( مانند 
اکسیر عمل می کند. در این تمدن اتفاقات 
بسیاری افتاد، یکی اینکه در جوار مطهر خواهر 
ایشان حوزه های علمیه شکل گرفت و بزرگانی 

در این حوزه ها قرار گرفتند.
وی افزود: عاوه بر نشر دین، مبارزه با 
استکبار هم مهم ترین صفات امام رضا)ع( و 
یاران او بود که به ما مبارزه را یاد دادند تا امروز 
بعد از 4۰ سال از انقاب اسامی در برابر دنیا 

بایستیم.
وزیر آموزش و پرورش خاطرنشان کرد: 
امروزه ما با استعدادهایی مانتد خوارزمی، ابن 
سینا، ابوریحان بیرونی و شیخ بهایی آشنا شدیم 
زیرا انسانها معادن هستند و یک کیمیاگر 

میخواهد این افراد را به جامعه معرفی کند.
نوری با اشاره به تشکیل پایگاه های سامت 
در کشور گفت: هر سال آزمون استانداردی از 
دانش آموزان و نوآموزان گرفته می شود تا 
نیم رخ سامت دانش آموزان را داشته باشیم به 
همین منظور هم ابزارهای جدید و به روز باید 
وجود داشته باشد و سامت نوآموزان مدام 

انجام شود.
وی با بیان اینکه دانش آموزان استثنایی 
کمتر از ۲ دهم درصد برای مدارس تلفیقی و 
دانش آموزان استثنایی حدود نیم درصد برای 
مدارس استثنایی هستند، گفت: ۱۲۰۰ پایگاه 
اولیه، ۸۰۰ پایگاه ثانویه و حدود 4۰۰ پایگاه 
سیار  سنجش سامت جسمانی دانش آموزان 

ایجاد شده است.

مدیرعامل صندوق بازنشستگی: 
پیگیر دستورالعمل 

همسان سازی حقوق 
برای اجرا هستیم

مدیرعامل صندوق بازنشستگی کشوری 
همسان سازی  دستورالعمل  پیگیر  گفت: 
همچنین  و  هستیم  اجرا  برای  حقوق 
برنامه ریزی سفر و گردشگری سامت محور 

در دستور کار این صندوق است.
به گزارش ایرنا از صندوق بازنشستگی 
نشست  در  اسکندری  محمد  کشوری، 
کانون های بازنشستگی که با حضور ۲۲ نفر از 
بازنشستگی  کانون های  اعضای  و  روسا 
دستگاه های مختلف برگزار شد، در خصوص 
درمان،  خسارت  هزینه  پرداخت  طرح 
مدیریت خانه های امید بازنشستگان، هزینه 
سفرهای بازنشستگی و همسان سازی حقوق 

نکاتی را مطرح کرد.
وی درخصوص نقل قول وی مبنی بر عدم 
اجرای همسان سازی درسال ۱4۰۱ گفت: 
ظاهرا بسیاری از افراد، بدون شنیدن مطلب 
و به اتکای برداشتی اشتباه از بیان بنده، این 
برداشت را بازنشر و در مورد آن اظهار نظر 

کرده اند.
وی افزود: نکته بیان شده در خصوص 
تعابیر مختلف از شیوه محاسبه حقوق ها پس 
از همسان سازی است و به تصمیم یا طرح 
صندوق در این زمینه ارتباطی ندارد، نکته 
مهم اینکه صندوق در این زمینه اختیار 
تصمیم گیری ندارد و مکلف به اجرای شیوه 
نامه اجرایی متناسب سازی حقوق در سال 
جاری است که باید از طرف مراجع ذی صاح 

به صندوق بازنشستگی اباغ شود.
 مدیرعامل صندوق بازنشستگی کشوری 
با اشاره به اهمیت سفر به ویژه سفرهای 
سامت محور برای بازنشستگان گفت: این 
موضوع با کاهش بیماری کرونا در کشور از 
اهمیت بالایی برای صندوق بازنشستگی 
کشوری برخودار است و همکاران ما در تاش 
هستند با طراحی برنامه های متنوع سفر و 
گردشگری سامت محور و با تعامل با کانون 
های بازنشستگی، از منابع موجود بهترین 

بهره را ببرند.
اسکندری اجرای شیوه متفاوت مدیریت 
بر خانه های امید را ضروری دانست و افزود: 
تاش می کنیم به زودی برنامه جامعی برای 
مدیریت خانه های امید بازنشستگان در 
استان های کشور متناسب با شرایط هر 
استان تدوین و اجرا کنیم تا از این ظرفیت به 
شکل مطلوب و به نفع بازنشستگان استفاده 

شود.
در این نشست بازنشستگان و اعضای 
کانون های بازنشستگی ضمن بیان مطالبات 
مختلف بازنشستگان، خواستار بهبود خدمات 
ارائه شده در طرح پرداخت هزینه خسارت 

درمان و سایر طرح های رفاهی شدند.

۹۹ درصد دانش آموزان و نوآموزان تحت پوشش سنجش سلامت قرار گرفتند

تغییر اقلیم و جابجایی فصل ها

ایران کویر می شود 

دیوان عالی کشور:

روابط عمومی دیوان عالی کشور درباره نقض 
حکم محکومیت اکبر طبری در اطاعیه ای اعام 
کرد: درخواست نامبرده مبنی بر تجویز اعاده دادرسی 
فقط در ۲ مورد از عناوین اتهامی )جعل سند و 
سردستگی شبکه ارتشاء( بدون اینکه رأی دادگاه 

نقض شود، اجازه رسیدگی مجدد داده است.  
به گزارش ایرنا از دیوان عالی کشور، پیرو انتشار 
مطلبی در فضای مجازی مبنی بر نقض حکم 
محکومیت اکبر طبری، روابط عمومی دیوان عالی 

کشور اطاعیه ای در این خصوص صادر کرد.  
روابط عمومی دیوان عالی کشور ضمن تکذیب 
خبر منتشره در خصوص نقض حکم محکومیت اکبر 
طبری اعام کرد: نقض رأی محکومیت اکبر طبری 
صحت ندارد بلکه دیوان عالی کشور در ارتباط با 
درخواست نامبرده مبنی بر تجویز اعاده دادرسی تنها 
در ۲ مورد از عناوین اتهامی )جعل سند و سردستگی 
شبکه ارتشاء( با توجه به مستندات ارائه شده بدون 
اینکه رأی دادگاه نقض شود، اجازه رسیدگی مجدد 
داده است.   دادگاه بعدی پس از رسیدگی مطابق ماده 
4۸۰ قانون آیین دادرسی کیفری در صورتی که اعاده 
دادرسی را وارد تشخیص دهد، می تواند آن بخش که 
مورد اعاده قرار گرفته را نقض و رأی جدید صادر کند. 

طبق ماده 4۷4 قانون آیین دادرسی کیفری، اعاده 
دادرسی نسبت به رأی قطعی پس از حدوث واقعه 
جدید یا ارائه مستندات جدید صورت می گیرد که 
پرونده در همین راستا مطرح و منتهی به تصمیم 
مزبور شده است. نخستین جلسه دادگاه رسیدگی به 
اتهامات اکبر طبری و ۲۱ متهم دیگر ۱۸ خرداد ماه 
سال جاری در شعبه پنجم دادگاه کیفری یک استان 

تهران به ریاست قاضی بابایی برگزار شد.
در نخستین جلسه دادگاه، امیر رسول قهرمانی 
نماینده دادستان با تشریح اسامی و عناوین اتهامی 
متهمان در کیفرخواست گفت: متهم ردیف اول اکبر 
طبری فرزند احمد متولد بابل، ایرانی، شیعه، معاونت 
وقت اجرایی حوزه ریاست قوه قضاییه است که بر 
اساس کیفرخواست متهم است به مشارکت در 
وصف  با  ارتشا،  در  نفری  چند  شبکه  تشکیل 
سردستگی، اخذ رشوه از حسن نجفی به مبلغ بیش 
از ۸۰ میلیارد ریال وجه نقد، اخذ زمین به مساحت 
۳۰۰ متر مربع در خیابان کریم خان، اخذ زمینی 
مشجر به مساحت هزار و ۶۵۷ متر مربع واقع در قریه 
نجار کای لواسان، اخذ آپارتمان اداری به مساحت 
۱۰۸ متر مربع در مجتمع سانا، تسهیل وجه نقد به 
مبلغ ۱۰۰ هزار یورو، پولشویی از طریق تبدیل وجه 

نقد به سهام شرکت سیمان به مبلغ 4۲ میلیارد ریال، 
دریافت رشوه از رسول دانیال زاده به مبلغ ۱۸۳ 
میلیارد و ۲۳۳ میلیون و ۳۰۰ هزار ریال، دریافت رشوه 
از مصطفی نیاز آذری به میزان پنج قطعه زمین و یک 
ویا در بابلسر، معاوضه سه دستگاه آپارتمان مسکونی 
متعلق به رسول دانیال زاده که هر سه واقع در کامرانیه 

شمالی در ساختمان لومار است.
قهرمانی تصریح کرد: دریافت رشوه از جلیل 
سبحانی بابت هزینه نصب کابینت در واحدی در 
مجتمع سانا به مبلغ ۱۵۰ میلیون ریال، پولشویی از 
طریق انتقال دو واحد آپارتمان در لومار به فرهاد 
مشایخ، پولشویی از طریق انتقال ویای مصطفی نیاز 
آذری به خانم حکیمه شیرمحمدی، جعل و استفاده 
از اسناد مجعول در پرونده مصطفی نیازآذری، اعمال 
نفوذ با سوء استفاده از مستخدمان دولتی در پرونده 
رسول دانیال زاده، اعمال نفوذ با سوء استفاده از روابط 
خصوصی از مستخدمان دولتی در پرونده داوودی 
سرخوش شهری و سایرین، اعمال نفوذ در پرونده 
موضوع اتهامی وریا مولانایی، تاثیر دادن نفوذ در 
اقدامات اداری در پرونده علی دیواندری، گرفتن وعده 
و تعهد در پرونده سید هادی رضوی و خرید زمین از 

حمید محمدی از دیگر اتهامات وی است.

اعادهدادرسی۲موردازعناویناتهامیاکبرطبریپذیرفتهشد
رییس مرکز تحقیقات ویروس شناسی دانشگاه علوم پزشکی شهیدبهشتی :

رییس مرکز تحقیقات ویروس شناسی دانشگاه 
علوم پزشکی شهیدبهشتی با اشاره به اینکه موارد 
رسمی از شیوع آبله میمون در ایران نداریم، گفت: 
امکان انتقال بیماری آبله میمونی بیشتر از طریق 
انسان به انسان و با انتشار قطرات تنفسی امکانپذیر 
است. به گزارش ایرنا، آبله میمونی عفونت ویروسی 
است که به صورت ضایعات جلدی )بثورات پوستی( 
در صورت و قسمت های مختلف بدن ایجاد می کند. 
عفونت در نتیجه تماس مستقیم با خون، مایعات 
بدن، ضایعات پوستی یا مخاطی حیوانات آلوده 
اتفاق می افتد. براساس آمار و اطاعات موجود، در 
آفریقا، شواهدی از عفونت ویروس آبله میمون در 
بسیاری از حیوانات یافت شده و دلیل انتقال آبله 
میمونی کاما مشخص نیست، اما خوردن گوشت 
خام و سایر محصولات دامی حیوانات آلوده، یک 
عامل خطر احتمالی برای ابتا به این نوع عفونت 
ویروسی است. براساس آخرین اطاعات درباره 
احتمال شیوع آبله میمون در کشور، تاکنون موردی 
از این بیماری در کشور نداشته ایم و اینکه ۱۰ مورد 
مشکوک به آبله میمونی در کشور شیوع پیدا کرده 
بود هنوز این موارد تایید نشده است و تاکنون ابتای 
قطعی به بیماری آبله میمونی که در بسیاری از 

کشورهای آمریکایی و اروپایی شایع شده در  ایران 
وجود ندارد.

به همین منظور علیرضا ناجی در گفت و گو با 
خبرنگار حوزه بهداشت و سامت ایرنا افزود: در ایران 
هیچ موردی از شیوع ابتا به این نوع ویروش 
شناسایی نشده است اما در کشور امارات چندین 
مورد از این ویروس شناسایی کرده است که باید در 

این زمینه مراقبت های لازم صورت گیرد.
وی تصریح کرد: بعید نیست در کشور ما هم 
مواردی از این ویروس وجود داشته باشد اما چون 
راه انتقال این ویروس محدود است و مانند کووید 
۱۹ نیست و  انتقال آبله میمونی از انسان به انسان 
از قطرات تنفسی و چهره به چهره و طولانی مدت 
و از تماس با زخم روی پوست با ملحفه یا لباس 
امکانپذیر است، پس باید این موارد جدی گرفته 
شود. ناجی خاطرنشان کرد: اکنون این نوع آبله 
میمون و مواردی که از آن شناسایی شده است، 
باید گفت که در واقع این بیماری همیشه وجود 
تازگی  به  نوع جدیدی که  اما  داشته  است، 
شناسایی شده است این نوع آبله میمون در 
آفریقای مرکزی و غربی به صورت اندمیک یا بومی 

شده وجود دارد.

مواردرسمیازشیوعآبلهمیموندرایراننداریم

خبـــر اجتماعی

صندوق بازنشستگی کشوری اعام کرد: براساس نتایج پرسش از 
یک هزار نفر از بازنشستگان کشوری، دریافت مزایا و بیمه تکمیلی 
درمان همانند شاغان، مهم ترین مطالبات بازنشستگان کشوری از 

دستگاه های محل خدمت است.
به گزارش ایرنا از صندوق بازنشستگی کشوری، جدیدترین آمار 
تجمیعی طرح رضایت سنجی بازنشستگان و وظیفه بگیران صندوق 
بازنشستگی کشوری که به صورت هفتگی و از طریق تماس تلفنی 
انجام می شود، نشان می دهد که دریافت مزایای همانند شاغان و 
بیمه تکمیلی درمان همانند شاغان دو اولویت مهم در میان مطالبات 

بازنشستگان کشوری از دستگاه محل خدمت است.
 طرح رضایت سنجی از بازنشستگان و وظیفه بگیران تحت پوشش 
این صندوق از دی ماه سال گذشته با دستور مدیرعامل صندوق 
بازنشستگی کشوری به صورت هفتگی، از طریق تماس تلفنی در قالب 

نمونه گیری کاما تصادفی از بازنشستگان سراسر کشور در حوزه های 
مختلف از جمله مطالبات بازنشستگان از سه نهاد دولت، صندوق 
بازنشستگی کشوری و دستگاه های اجرایی محل اشتغال عملیاتی 
شده و نظر ذینفعان صندوق بازنشستگی را ثبت می کند تا در جریان 
تدوین طرح ها و برنامه های اجتماعی، رفاهی و فرهنگی صندوق و 
همچنین رایزنی های در پیش رو با سازمان های بالادستی مورد 
استفاده قرار گیرد. براساس جدیدترین نتایج این طرح که به صورت 
تجمیعی از یک هزار و ۷۲نفر در دوره یک ماهه مشخص شده است، 
۲۲۹ نفر معادل ۲۱.۳۶درصد »ارائه مزایای شاغلین به بازنشستگان 
از جمله مناسبت ها، اعیاد، ماه رمضان، تولدها و غیره« و ۲۲۰ نفر معادل 
۲۰.۵۲درصد »ارایه خدمات بیمه تکمیلی درمان همانند شاغان« را 
به عنوان مهم ترین مطالبه خود از دستگاه اجرایی محل اشتغال مطرح 

کردند.

همچنین »ارائه خدمات تفریحی و گردشگری همانند شاغان« 
برای ۱4۹ نفر معادل ۱۳.۹درصد، »ارائه وام به بازنشستگان با شرایط 
شاغان« برای ۱۳۵نفر معادل ۱۲.۵۹درصد و »استخدام فرزندان 
بازنشستگان« برای ۱۰۹نفر معادل ۱۰.۱۷درصد به عنوان مطالبات 

مهم از دستگاه های اجرایی محل خدمت اعام شده است.
از سوی دیگر ۷۰نفر معادل ۶.۵۳درصد نیز اعام کردند که هیچ 

انتظاری از دستگاه اجرایی محل خدمت خود ندارند.
بر اساس این گزارش، تکریم بازنشستگان مثل برگزاری جشن 
بازنشستگی، اعیاد، تولد، مناسبت ها و احترام و پاسخگویی مناسب 
دستگاه به بازنشستگان با 4.۲۰درصد، امکان برخورداری از مزایای 
فروشگاه های تعاونی دستگاه  با ۲.4۳درصد، استفاده از تجربیات 
بازنشستگان و به کارگیری آنان با ۲.۳۳درصد، جویا شدن از حال 
بازنشسته پس از بازنشستگی با ۱.۶۸درصد و تعدیل در گروه هنگام 

بازنشستگی با درصدی کمتر از یک، در ردیف های بعدی مهم ترین 
مطالبات بازنشستگان کشوری از دستگاه های اجرایی قرار گرفته اند.

صندوق بازنشستگی کشوری اعلام کرد:

دریافتمزایاوبیمهتکمیلیدرمانهمانندشاغلان،مهمترینمطالباتبازنشستگانکشوری



یک کارگردان و پخش کننده معتقد است تعدد 
جوایز در جشنواره های داخلی، رویکرد تخصصی آنها را 

زیر سوال می برد.
کوروش عطایی )کارگردان سینمای مستند( درباره 
پخش آثار مستند در کشور گفت: در سال های گذشته، 
پخش آثار مستند نسبت به سینمای داستانی، متاثر از 
توجهی که به سینمای داستانی می شود، کم رونق تر 
بود. اغلب نهادهای دولتی در این عرصه کار می کردند و 
آثار خودشان را به جشنواره ها یا بازارها می فرستادند. اما 
در سال های اخیر با رونق تولید یا تغییر نگاه مستندسازان 
و آشنایی آنها با ساز و کارهای پخش، جای خالی پخش 

تخصصی در این زمینه بیش از گذشته به چشم آمد.
این کارگردان ادامه داد: موضوعی که به من انگیزه 
داد تا وارد حوزه پخش مستند شوم، همین نیاز و خاء 
بود. به نظرم سینمای مستند ایران، ظرفیت بیشتری 
برای ورود به بازارهای جهانی دارد. اما در شرایط فعلی 
با توجه به مشکات اقتصادی، بودجه ای که برای پخش 
فیلم مستند در نظر گرفته می شود اگر هیچ نباشد، اندک 
است. کا در حوزه مستند، انیمیشن و فیلم کوتاه، نگاه 
تخصصی به پخش وجود ندارد. در حالی که جشنواره ها 
تنها امکان دیده شدن این آثار نیستند و امکانات و 
فضاهای بسیاری برای دیده شدن فیلم های مستند، 

کوتاه و انیمیشن وجود دارد.
پخش کننده مستند »سیاوش در آتش« در بخش 

دیگری از سخنانش گفت: اگر موفقیتی در پخش بین 
الملل آثار مستند وجود دارد، فردی و انفرادی است و در 
این زمینه به یک جریان پیشرونده نرسیده ایم. من تاش 
کردم به عنوان فیلمساز این حوزه، قدمی کوچک بردارم 
و آن را به جریانی مستمر تبدیل کنم. سعی کردم 
جشنواره ها و بازارها، شبکه ها، پلتفرم ها و امکانات را 
ارزیابی کنم و ببینم برای پخش هر فیلم چه راهی را 

می شود طی کرد.
وی ادامه داد: پخش کننده های حرفه ای وقتی 
می خواهند اثری را پخش کنند به دو نکته توجه 
می کنند. اول اینکه اثر چقدر وجه بین المللی دارد و نکته 
مهم بعدی اینکه تا چه اندازه درآمدزاست و پخش آن، 
منافع مالی خواهد داشت؟ به همین دلیل اغلب 
پخش کننده ها تمایلی برای پخش آثار مستند ندارد و 
تصور می کنند این کار، درآمدی برایشان نخواهد 

داشت.
عطایی افزود: با شناخت درست بازار و امکانات و 
رسانه هایی که وجود دارد متوجه می شویم، سینمای 
مستند هم می تواند درآمدزا و پرمخاطب باشد اما در 
ایران، نسبت به این حوزه شناخت اندکی وجود دارد و 
سینمای مستند به دیده شدن در جشنواره ها محکوم 

شده است.
کارگردان »در جستجوی فریده« با اشاره به اهمیت 
جشنواره های مستند در کشف استعداد گفت: در حوزه 

مستند، جشنواره های ایرانی محلی برای کشف فیلمساز 
و معرفی اثر است و نباید از این نقش حمایتی و مهم غافل 
شد. حتی در بخش تبلیغات و اطاع رسانی، حضور یک 
فیلم در جشنواره ها و جایزه گرفتن آن، امتیازی است 

که می تواند تماشاگر را به دیدن آن مستند ترغیب کند.
پخش کننده مستند »جا به جایی یا نابجایی« ادامه 
داد: طبیعی است که تاثیرگذاری جشنواره هایی مانند 
»ایدفا«، »لایپزیک« و ... بسیار بیشتر از هفته های فیلم 

یا جشنواره های درجه دو و سه در این زمینه است. اما 
همین حضورها و دیده شدن ها اگرچه گاهی به 
خبرسازی های اغراق آمیز عوامل می انجامد، وجه منفی 
ندارد و برای سینمای مستند و گرمای فضای آن مثبت 

است.
مدیر موسسه پخش »فانوس فیلم« گفت: آنچه در 
سینمای مستند مهم است و نباید آن را دست کم 
حضورهای  است.  فروش  و  مارکتینگ  گرفت؛ 
جشنواره ای و دیده شدن فیلم در تبلیغات و فضای 
مجازی معمولا روی آینده کاری فیلمساز تاثیر مثبت 
دارد. اما باید به افقی بزرگتر فکر کنیم. به اینکه هر 
مستندی که تولید می شود قرار است چگونه در بازار، 

خود را مطرح کرده و به فروش برسد.
این کارگردان ادامه داد: جشنواره های داخلی اهداف 
مختلفی دارند. یکی از آنها کشف استعداد و حمایت از 
تولید و رونق آن است. در چنین فضایی تعدد جوایز و 
دیده شدن بخش های مختلف یک اثر )صدابرداری، 
تصویربرداری و ...( توجیه دارد. اما در جشنواره هایی که 
بخش بین المللی دارند، مثل جشنواره »سینماحقیقت« 
باید به الگوهای جهانی توجه کرد. تعدد جوایز، در بخش 
بین المللی جذاب نیست. می شود جوایز را محدود کرد 
تا هم شان جشنواره حفظ شود، هم نگاه تخصصی در 
داوری ماک باشد و هم، استانداردهای بین المللی را 

رعایت کنیم.

یک مستندساز:

تعدد جوایز در جشنواره های داخلی امتیاز نیست

شهین تسلیمی که این روزها در سریال تلویزیونی 
»حکم رشد« ایفای نقش می کند، خود را مادربزرگ 
تلویزیون می داند و معتقد است صدا و سیما باید 
سخت گیری های خود را کاهش دهد. شهین تسلیمی، 
هنرمند پیشکسوت کشورمان که از بازیگران پرُکار 
سینما و تلویزیون است، از تمایل به ایفای کاراکترهای 
متفاوت می گوید. تسلیمی معتقد است: »با وجود اینکه 
سن و سالش بالا رفته است اما هنوز توانایی ایفای 
نقش های متفاوت را در خودش می بیند، اما طبق 
معمول همیشه نقش مادر و مادربزرگ های تکراری را 
در سینما و تلویزیون به او پیشنهاد می کنند.« تسلیمی 
که به زودی به جمع بازیگران سریال جدید مسعود ده 
نمکی »آزادی مشروط« ملحق می شود، در گفت و 
گویی درباره حضورش در این مجموعه توضیح داد: 
»هنوز نقشم در سریال »آزادی مشروط« شروع نشده 
و قرار است به زودی به گروه اضافه شوم. در این سریال 
نقش یک مادر شهید را بازی می کنم که اتفاقاً به آقای 
ده نمکی با شوخی گفتم حداقل یک نقش طنز به من 
می دادید، که ایشان گفتند خودتان همیشه نقش هایتان 
را شیرین می کنید، در این کار هم خودتان را شیرین 
کنید که من گفتم مادری که بچه اش شهید شده چطور 
می تواند شیرینی کند؟ حالا به من این اجازه را داده اند 
اما نمی دانم تا چه حد موفق شوم.« بازیگر سریال های 
»وضعیت سفید«، »دردسرهای عظیم«، »بزنگاه«، 

»زن بابا«، »دزد و پلیس«، »کیمیا« و »خداحافظ بچه« 
سپس درباره ایفای نقش هایی که در سریال های 
تلویزیونی بازی کرده، گفت: »من در سریال »حکم 
رشد« شبکه سه سیما که در حال حاضر روی آنتن 
تلویزیون است، بازی کرده ام و مثل گذشته نقش مادری 
را ایفا کردم که پسری خافکار دارد و او را نصیحت 
می کند. طبق معمول در این کار هم تکراری بودم. خودم 
دوست دارم هم به لحاظ کاراکتر و هم فیلمنامه متفاوت 
باشم؛ چراکه توانمندی این را دارم که نقش های مختلفی 
را بازی کنم. درست است که وقتی آدم سنش بالا 
می رود، توانایی هایش در همه چیز کمتر می شود اما من 
در عرصه بازیگری خداراشکر، هنوز آن توانایی را در 
خودم می بینم که بتوانم متفاوت باشم. به عنوان مثال 

در فیلمی که نقش یک کارتن خواب را بازی کردم، با 
وجود اینکه تا به حال کارتن خواب ندیده بودم اما نقشم 
را به خوبی ایفا کردم ولی نمی دانم چرا همیشه 
نقش های تکراری به من می دهند؟! من هم دوست دارم 
کمی متفاوت تر باشم.« شهین تسلیمی در بخشی دیگر 
از گفت وگو ارزیابی اش از تغییر مدیریت های صداوسیما 
و جوانسازی این سازمان را این گونه بیان کرد: »مسلما 
باید به جوان ها فرصت کار بدهیم اما در کنار آنها 
پیشکسوتان هم حضور داشته باشند تا از آنها یاد بگیرند. 
اینکه به ناگهان پیشکسوتان را کنار بگذارند و کا 
جوان ها را پای کار بیاورند درست نیست، به هرحال 
جوانان تجربه کافی ندارند اما در عین حال باید وارد 
جامعه شوند.« بازیگر سریال »حکم رشد« همچنین 
درباره پیشنهادش به مدیران جدید تلویزیون بر آسان 

گیری و کم کردن ممیزی ها تاکید داشت.
سختگیری تلویزیون خیلی زیاد است او درباره این 
موضوع گفت: »راستش هر بار که مدیران تلویزیون 
تغییر می کنند برای خودشان قانون هایی می گذارند. 
متاسفانه در کارهای تلویزیون، خیلی سختگیری 
می شود که این کار صحیح نیست؛ به هر حال مردم هم 
سینما و شبکه نمایش خانگی را می بینند و هم کارهای 
تلویزیون را دنبال می کنند، بنابراین نباید در این حد 
سختگیری شود، چه از نظر فیلمنامه و چه از لحاظ 

پوشش بازیگران. 

همزمان با کاندید شدن فیلم  سینمایی »کولبرف« 
 AmiCorti به کارگردانی میاد منصوری در جشنواره
ایتالیا، عوامل آن، به فرش قرمز این فیلم دعوت شدند و 
در این مراسم شرکت کردند. این فیلم به کارگردانی 
روح الله  سید  تهیه کنندگی  و  منصوری  میاد 
حسینی لرگانی در ادامه  موفقیت های بین المللی خود 
به فرش قرمز این جشنواره دعوت شدند. پنج نفر از 
عوامل فیلم کولبرف از جمله میاد منصوری )نویسنده 
و کارگردان(، سید روح الله حسینی لرگانی )تهیه 
کننده(، حسین سلیمانی و دنیز متوسلی )بازیگران( و 
مهدی رضایی )مدیر فیلمبرداری( با اسپانسرینگ کامل 
از سوی جشنواره برای شرکت در فرش قرمز، اکران فیلم 
و اختتامیه به این کشور دعوت شدند که با یاد علی 
انصاریان و به همراه سولماز اعتماد )پخش کننده فیلم( 
دیشب دهم ژوئن برابر با بیستم خرداد در سالن فلینی 
روی فرش قرمز این جشنواره رفتند. این در حالی ست 
که با گذشت دوسال از ساخت و موفقیت های بین المللی 
فیلم، با وجود پیگیری های مداوم گروه، اکران آن 

همچنان نامشخص و در هاله ای از ابهام است. چهارمین 
دوره  جشنواره بین المللی AmiCorti از دهم تا 
هجدهم ژوئن )بیستم الی بیست وهشتم خردادماه( در 
شهر کونیو ایتالیا در حال برگزاری است. رویکرد این 
جشنواره معرفی فیلم هایی است که مسائل انسانی را با 
ساختار و محتوای متفاوت و جدید به نمایش می گذارند.  
کولبرف سه اکران در این جشنواره در تاریخ های ۱۲ 
ژوئن ساعت ۱۷:۳۰ و ۱۳ ژوئن ساعت ۱۰ هر دو در 
سالن فلینی و ۱۵ ژوئن ساعت ۱4 در سالن برگمن 
خواهد داشت. )ساعت های اعامی به وقت ایتالیا است.( 

کاندیدهای نهایی به تفکیک بخش، روز قبل از اختتامیه 
اعام می شود و اختتامیه ۱۶ ژوئن برابر با ۲۶ خرداد 
برگزار خواهد شد. کولبرف اولین فیلم بلند میاد 
منصوری است که در یک سال ونیم گذشته در 
جشنواره های بین المللی متعددی شرکت کرده است و 
در اولین حضور بین المللی خود در شش بخش نامزد 
دریافت جایزه از جشنواره ی فیلم بلغارستان شد. 
همچنین مهدی رضایی برای فیلمبرداری و زنده یاد 
علی انصاریان برای بازیگری مرد جایزه این جشنواره را 
از آن خود کردند.  چهار جایزه بهترین کارگردانی، 
بهترین فیلم، بهترین بازیگر مرد و بهترین بازیگر نقش 
مکمل مرد از جشنواره آمریکای جنوبی، جایزه بهترین 
بازیگر مرد از جشنواره سی ئته برزیل، اکران در جشنواره  
فیلم های ایرانی سانفرانسیسکو و جشنواره فیلم بزُمن، 
جایزه بهترین کارگردانی و بهترین فیلم از جشنواره 
نرتوقان ترکیه و جایزه بهترین طراحی صحنه از 
جشنواره ی آسترال آرژانتین از جمله دستاوردهای 

بین المللی میاد منصوری است.

گلایهمادربزرگتلویزیونازسختگیریهایصداوسیما

عوامل»کولبرف«،رویفرشقرمزجشنوارهایتالیایی

»نابازیگر« بازیگران تازه 
خود را شناخت

بازیگران تازه فیلم »نابازیگر« به نویسندگی و 
کارگردانی حمیدرضا سنگیان و تهیه کنندگی 
مشترک السا فیروزآذر و محمدحسین حسینی 

معرفی شدند.
گیتی معینی، لیا بوشهری، آتش تقی پور، 
مهسا ایرانیان، احمد رضا اسعدی، هوشنگ قوانلو، 
شبیر پرستار، داریوش اسقائی از جمله بازیگرانی 
هستند که در این فیلم سینمایی به ایفای نقش 

پرداختند.
کتایون امیر ابراهیمی، فرهاد جم، زهرا داوود 
نژاد، رامین پرچمی، هایده حائری و محمد 
حسین حسینی نیز دیگر بازیگرانی هستند که 
پیش از این و برای فیلم »نابازیگر« جلوی دوربین 
حمیدرضا سنگیان رفته بودند. به گفته سنگیان 
فیلم »نابازیگر« پروژه پربازیگری است که تاش 
شده تا در آن ستاره های فعال دهه های قبل سینما 
و تلویزیون به ایفای نقش بپردازند. این فیلم روایتی 
از زندگی یک نویسنده و کارگردان سینماست که 
در پنج سال گذشته نتوانسته فیلمنامه ای 
بنویسید و فیلمی را کارگردانی کند. در خاصه 
داستان این اثر آمده است: آریا پنج سال است که 
هیچ فیلمنامه ای ننوشته و فیلمی را کارگردانی 
نکرده است. او که در روابط زناشویی خود دچار 
چالش شده است، قبول می کند تا بعد از مدت ها 
به کمک یکی از شاگردانش فیلمنامه ای سفارشی 
برای یک نابازیگر را بنویسد که قرار است 

سرمایه گذار فیلم باشد.

نمایش »اعترافات« 
در سینماتک خانه 

هنرمندان
خانه  سینماتک  برنامه  پانصدوپنجمین 
هنرمندان ایران به نمایش »اعترافات« ساخته 
تتسویا ناکاشیما محصول سال ۲۰۱۰ اختصاص 
دارد. نهمین جلسه مرور فیلم های تاریخ معاصر 
سینمای ژاپن در سینماتک خانه هنرمندان ایران 
که روز دوشنبه ۲۳ خرداد ۱4۰۱ از ساعت ۱۷ در 
سالن استاد شهناز این مجموعه برگزار می شود، 
به نمایش فیلم »اعترافات« به کارگردانی تتسویا 
ناکاشیما اختصاص دارد. پس از نمایش فیلم، 
حسین عیدی زاده  به نقد و بررسی آن می پردازد.

این فیلم بر اساس رمانی به همین نام نوشته 
کانایی میناتو از سرشناس ترین و مهم ترین 
رمان نویسان معاصر ژاپن ساخته شده است. در 
خاصه داستان فیلم دلهره آور »اعترافات« 
آمده است: »معلمی به نام یوکو موریکوچی که 
به تازگی دختر کوچکش را از دست داده، 
متوجه می شود مرگ کودک نه تنها تصادفی 
نبوده، بلکه پای جنایتی در میان است و دو نفر 
که در کاس او حضور دارند دخترش را 
کشته اند. حالا معلم با نقشه ای حساب شده 
می خواهد با روش خودش، انتقام مرگ دختر 
بی گناه را از بچه های کاس که قاتل دختربچه 

هستند، بگیرد.«

اجرای ۵ نمایش در 
بخش مهمان جشنواره 

تئاتر کودک و نوجوان
۵ نمایش منتخب بخش مهمان بیست و 
هفتمین جشنواره بین المللی تئاتر کودک و 

نوجوان همدان، معرفی شدند.
۵ نمایش در بخش مهمان بیست و هفتمین 
جشنواره بین المللی تئاتر کودک و نوجوان روی 
صحنه می روند. آثار این بخش، برگزیدگان سایر 
جشنواره ها هستند و یا بنا به شرایط و درخواست 
گروه نمایش به شکل غیررقابتی در این رویداد 

حضور خواهند داشت.
جشنواره  هفتمین  و  بیست  دبیرخانه 
بین المللی تئاتر کودک و نوجوان همدان، آثار 
پذیرفته شده در بخش مهمان را به ترتیب حروف 

الفبا به این شرح اعام می کند:
۱- نمایش »آخرین تقلب« نوشته فاطمه 
کیمیا و کارگردانی ابراهیم وفایی از قم )برگزیده 

جشنواره بچه های مسجد(
۲- نمایش »سینا و غول نخود فرنگی« نوشته 

و کارگردانی حسین فدائی حسین
۳- نمایش »شهر پرندگان« کار گروهی مرکز 
تخصصی تئاتر کانون پرورش فکری کودکان و 

نوجوان خراسان رضوی
4- نمایش »عروسک های غول پیکر« نوشته 

و کارگردانی فاطمه بحرینی از آبادان
۵- نمایش »کمپر سیار نمایش« نوشته و 

سرپرستی صادق داوری فر از تهران
بیست و هفتمین جشنواره بین المللی تئاتر 
کودک و نوجوان همدان، با هدف تقویت مهارت، 
رشد آگاهی و اعتماد به نفس فرزندان ایران زمین 
از طریق نمایش، یکم تا ششم تیرماه به دبیری 
امیر مشهدی عباس و با مشارکت اداره کل 
فرهنگ و ارشاد اسامی استان همدان، اداره کل 
هنرهای نمایشی وزارت فرهنگ و ارشاد اسامی، 
انجمن هنرهای نمایشی ایران و دیگر سازمان ها 
و نهادهای استان همدان، با شعار »تئاتر، پرواز 
پروانه های خیال« در شهر تاریخی همدان برگزار 

می شود.

کاریکاتور

مریا زارعی گفت: فیلم »هِناس« برگی از تاریخ 
سرزمین ماست که باید برای آیندگان باقی بماند. 
افتتاحیه اکران کردمی فیلم سینمایی »هناس« با 
حضور مریا زارعی و عوامل فیلم سینمایی »هناس« در 
پردیس سینمایی آزادی برگزار شد.  اولین اکران مردمی 
فیلم سینمایی »هِناس« ۲۰ خردادماه با حضور مریا 
زارعی و کوثر حیدری بازیگر فیلم، شهره پیرانی و آرمیتا 
رضایی نژاد همسر و فرزند شهید داریوش رضایی نژاد، 
حسین دارابی کارگردان و محمدرضا شفاه تهیه کننده 
در سینما آزادی برگزار شد. پیش از نمایش فیلم 
محمدرضا شفاه در سخنانی کوتاه عنوان کرد: فیلم 
»هِناس« داستان زندگی واقعی شهره پیرانی همسر 
شهید داریوش رضایی نژاد است.  پس از آن، شهره پیرانی 
همسر شهید داریوش رضایی نژاد نیز بیان کرد: »هِناس« 
شاید جزو معدود فیلم هایی ست که در این ژانر ساخته 
شده است. از مریا زارعی که جزو بازیگران منحصربه 
فرد در سینمای ایران است، برای پذیرش این نقش 
تشکر می کنم و باید بگویم همکاری با او باعث افتخار من 

است. وی یادآور شد: همچنین از حسین دارابی و 
محمدرضا شفاه که دغدغه مندانه این فیلم را ساختند، 
تشکر می کنم.  در ادامه مریا زارعی بازیگر »هِناس« با 
بیان اینکه امیدوار است مردم بیشتر از قصه این فیلم 
سینمایی و اکران آن آگاه شوند، مطرح کرد: »هِناس« 
بخشی از تاریخ معاصر سرزمین ماست؛ سرزمینی که 
اگر تاکنون ایستادگی کرده و مانده است به دلیل خون 
شهدایی ست که مظلومانه رفتند تا ما در امنیت و آرامش 
باشیم. امیدوارم این امنیت و آرامش با تعهد و مسئولیت 
ادامه پیدا کند و شما با حال خوب این مسیر را ادامه دهید، 
چراکه شهدا به دنبال همین مساله بودند.  وی افزود: از 
خداوند سپاسگزارم و خوشحالم که این نقش به من 
رسید تا سهمی در به تصویر کشیدن زنانی که در این 
سرزمین ایستادند و تحمل و صبوری کردند، داشته 
باشم. صاحب اصلی این نقش، حاضر است و این مساله 
برای من مسئولیت بزرگی را به همراه داشت که با توکل 
به خدا و راهنمایی کارگردان و همه عواملی که در این 

مسیر یاری کردند، آن را به سرانجام برسانم.

»هناس«برگیازتاریخسرزمینماست
مریلا زارعی: 

    ببینید نان باگت دست نیافتنی شد!
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نگـــــــــاه
جایزه بهترین بازیگر آسیایی »سپتیمیوس« به حمید فرخ نژاد رسید. مراسم جایزه »سپتیمیوس« جوایز 
خود را به بهترین های چهار قاره آمریکا، اروپا، آفریقا و آسیا اهدا کرد و حمید فرخ نژاد توانست جایزه بهترین 
بازیگر مرد بخش آسیای این مراسم را برای بازی در فیلم »میجر« به کارگردانی احسان عبدی پور دریافت 
کند. رویداد اهدای جایزه »سپتیمیوس« که ۶ و 7 ژوئن ۲۰۲۲ مصادف با ۱۶ و ۱7 خردادماه ۱۴۰۱ در شهر 
آمستردام هلند برگزار شد، رویدادی است که به صورت سالانه در این شهر برگزار می شود. این رویداد که 
پیش از این با عنوان »جشنواره بین المللی فیلم افق های نو« شناخته می شد، با هدف کشف و حمایت از 
هنرمندان و سینماگران مستقل سراسر دنیا راه اندازی شده است و تلاش می کند در زمینه های فیلم سینمایی، 

مستند، انیمیشن، فیلمنامه و فیلم و سریال تلویزیونی، استعدادهای شگفت انگیز را کشف کند و با اهدای 
جایزه و سایر حمایت های مادی و معنوی، افق نوینی را در عرصه محتوای جهانی بگشاید. شرکت کنندگان 
این مراسم معمولا از بین برندگان جوایز اسکار، گرمی و تونی هستند، امسال هم کریستوفر همپتون و کوین 
ویلموت از فیلمنامه نویسان مشهور دنیا در این رویداد شرکت کرده بودند. فیلم »میجر« از محصولات بنیاد 
سینمایی فارابی به نویسندگی و کارگردانی احسان عبدی پور و به تهیه کنندگی و با بازی حمید فرخ نژاد در 
سال ۱3۹۹ ساخته شده است. داستان این فیلم درباره ورود یک سگ ردیاب آلمانی به اسکله گمرک است 

که به هیچ وجه قابل مذاکره و معامله نیست و این مسئله نظم شهر را بر هم می زند.

جایزه بهترین بازیگر آسیایی به فرخ نژاد رسید


